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Kamu, reel ve lojistik sektörü tarafından 
gördüğü ilgi, pozitif anlamdaki geri bildirimler 
ve lojistik şirketlerinden aldığımız desteklerle 
gelenekselleştirdiğimiz Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nin sekizincisini gerçekleştirdik. 

Türkiye’nin üst düzey tedarik zinciri 
yöneticilerinin, lojistik firma yöneticilerinin, dernek 
ve Bakanlık temsilcilerinin de aralarında bulunduğu 
birbirinden değerli 52 konuşmacıyı ve yüzlerce katılımcıyı 
ağırladığımız bu yıl ki zirve, Cumhuriyetin 100. Yılı vurgusuyla 
gerçekleştirildiği için daha da anlamlıydı. Tüm paydaşları aynı çatı altında 
buluşturan ve güçlü bir network ortamı sağlayan Zirvede, düzenlenen 18 
ayrı oturumda çok önemli konular masaya yatırıldı. 

GSYM hasılada aldığı yüzde 12’lik pay ve 20 milyar dolarlık direkt ihracat 
geliriyle ekonomiye ciddi bir katkı sunan sektör için öncelikli konuların 
başında teşvikler geliyor. Bir yandan artan maliyetler diğer yandan 
dijitalleşme ve yeşil dönüşüm zorunluluğunun getirdiği yükler nedeniyle 
büyük bir baskı altında olan sektör, kamudan söylemin ötesine geçen ve ete 
kemiğe bürünen teşvikler bekliyor. 

Verilecek destekler sadece dönüşüm konusunda oldukça istekli olan ve 
kendi gücüyle bu sürecini başlatmış olan sektörün elini rahatlatmayacak, 
aynı zamanda ülkenin kendisine de nefes aldıracak. Çünkü lojistik ticaretin 
can damarını oluşturuyor. Lojistikte rekabet gücünü kaybeden bir ülkenin 
ticarette kazanması mümkün görünmüyor. 

Türkiye’nin en önemli ticaret ortağı olan Avrupa karbondan kurtulmak 
için ciddi teşvikler verirken, kumadan yeterli desteği alamayan Türk lojistik 
sektörünün rekabet gücünü koruması ve dış ticarette rolünü oynaması zor 
gözüküyor. 

Sektör denizyolunda 49 yıl ile sınırlı liman kullanım sözleşmelerinin 
uzatılması ve koster filosunun yenilenmesi konusunda da ses yükseltiyor. 
Limanlarda yeni yatırımlar için sözleşmelerin bir an önce yenilenmesi 
gerekiyor. 

Talebin arttığı demiryolu yük taşımacılığında kapasite sorunu büyürken, 
haksız rekabet gündeme oturuyor. Sektörde özel firmalara eşit rekabet 
şartlarının sunulmadığına dikkat çekilirken, TCDD’nin tek bir firmayı 
acentesi olarak göstermesinin yarattığı sakıncalar ve haksız rekabet dile 
getiriliyor. 

Zirvede afet lojistiği, iklim krizinin lojistik sektörüne etkileri gibi daha 
birçok konu ele alındı ve gelecek perspektifleri gündeme taşındı.  8.Ekonomi 
ve Lojistik Zirvesi’ndeki tüm detaylara Temmuz sayımızda yer verdik. 

Keyifli okumalar…
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Dow Kimya’dan 
Alışan Lojistik’e 

ödül
DB Schenker Arkas’tan Gebze’de depo yatırımı 

Globelink Ünimar, Ambarlı’dan 
Ürdün’e yeni rota açtı

BORUSAN LIMANI, E-IMZA ILE KÂĞIT TÜKETIMINI AZALTIYOR

Borusan Limanı, yeni uygulaması 
E-İmza’yı hayata geçirdi. E-İmza uygula-
ması ile Borusan Limanı çalışanları evrak-
larını dijital bir şekilde takip ederek liman 
içerisindeki kâğıt tüketimini azaltıyor. Tüm 
saha ve ofis personellerinin kullanımına 
sunulan uygulama sayesinde yıllık kâğıt 
tüketimini minimuma indirmeyi amaçlar-
ken E-imza uygulaması ile yıllık 60 bin 
adet kağıt tasarrufu sağlanıyor. Borusan 
Limanı, daha önce de B-İmza uygulama-
sını hayata geçirerek tedarikçilerinin lima-

na girişinde kâğıt evrak çıktılarını kaldır-
mış ve paydaşlarının sürdürülebilirlik he-
deflerine katkı sağlamıştı. Borusan Limanı 
Genel Müdürü Hamdi Erçelik “Borusan 
Limanı olarak, projelerimizde her zaman 
Borusan’ın iklim, insan ve inovasyon odak 
alanlarını merkezimize alarak çalışmalar 
yürütüyoruz. Yarattığımız inovatif projeler 
ile liman hizmetleri sektöründe sürdü-
rülebilirliği desteklerken çalışanlarımız, 
paydaşlarımız ve toplumumuz için fayda 
yaratmaya devam edeceğiz” dedi.

D
ünya kimya devi Dow 
Chemical Europe’un her yıl 
depolama, terminal ve lojistik 
sektörlerindeki iş ortaklarının 

hizmet, güvenlik, sosyal sorumluluk ve 
sürdürülebilirlik alanlarındaki üstün 
katkılarını değerlendirdiği 4STAR etkinliği 
Hollanda’da gerçekleşti. Etkinlikte, 
Alışan Lojistik üçüncü defa Depolama 
ve Lojistik kategorisinde altın madalya 
ödülüne layık görüldü. Ödülü, Alışan 
Lojistik adına, Uluslararası İş Geliştirme 
ve Global Müşteriler Müdürü Seda Şebin 
aldı. Etkinlik kapsamında düzenlenen 
panelde konuşan Şebin, “Türkiye’nin 
en büyük 500 şirketi arasında yer alan 
ve sektörde 38 yıldır var olan bir marka 
olarak üçüncü defa Depolama ve Lojistik 
alanında altın madalya ile onurlandırıldık. 
Yüksek performansımız ve güvenilir 
hizmet kalitemizin ötesinde çeşitlilik 
alanında geliştirdiğimiz projelerle bizi 
değerli iş ortakları arasında göstererek 
ödüle layık gören Dow Chemical Europe’a 
çok teşekkür ederiz. Kimyasal madde 
lojistiğindeki uzmanlığımıza ve iyi bir 
kurumsal vatandaş olmak için attığımız 
adımlara duydukları bu güven için mutlu 
ve gururluyuz” dedi. 

G
lobelink Ünimar, hizmet verdiği 
rotalara bir yenisini daha eklediği-
ni açıkladı. Yeni rotanın faaliyete 
geçmesiyle birlikte Globelink 

Ünimar’ın vermiş olduğu direkt parsiyel servis 
sayısı 90’ın üzerine ulaştı. Globelink Ünimar, 

hayata geçireceği yeni rotayla Ambarlı’dan 
Aqaba’ya parsiyel ihracatını doğrudan ger-
çekleştirecek. Globelink Ünimar Denizyolu 
Parsiyel Taşımacılık Direktörü Can Metin 
Pekkoç, konuyla ilgili olarak, “Parsiyel taşıma-
cılık müşterilerin talep ve beklentilerini uygun 
ve esnek çözümlerle karşılayabildiğimiz en 
verimli yöntemlerden birisi. Bu nedenle parsi-
yel taşımacılık servislerindeki rota sayılarının 
artırılması ve geniş ölçekte ağ hizmetinin 
sağlanması verimliliği önemli ölçüde artıyor. 
Bu doğrultuda, Globelink Ünimar olarak 2023 
yılı planlamamızda yılın ikinci yarısı için bu-
güne kadar aktarmalı olarak verdiğimiz servisi 
direkt olarak organize etmek vardı. Ambarlı 
ve Aqaba bölgeleri arasında organize ettiğimiz 
parsiyel taşımacılık servimizle birlikte rota 
sayımıza bir yenisini daha ekledik. Hedefleri-
miz doğrultusunda gelecek dönemlerde yeni 
rotaları faaliyete geçirmeyi planlıyoruz” dedi.

Y
eni yatırımlarıyla büyümeye 
ve güçlenmeye devam eden 
DB Schenker Arkas, sekizin-
ci deposunu Gebze-Pelitli’de 

açarak depolama hacmini yüzde 10 
oranında artırdı. DB Schenker Arkas, 
kontrat lojistiğinde farklı birçok sek-
töre hizmet verebilecek donanımda 
hazırlanan Gebze-Pelitli deposuyla, 
operasyonel süreçlerde yüksek kalite 
ve kondisyonda hizmet sağlıyor. 
Globalde ve yerelde büyük pek çok 
müşteriye ev sahipliği yapan Gebze-
Pelitli deposunda, elleçleme süreçleri, 
depolama ve katma değerli hizmetler 
dahil olmak üzere tüm operasyonel 
süreçler titizlikle yürütülüyor. Dünya-
nın en büyük global lojistik hizmet ve 
servis sağlayıcılarından DB Schenker 
Arkas, Türkiye’deki sekizinci depo 
açılışını Gebze-Pelitli’de gerçekleştirdi. DB 
Schenker Arkas, kontrat lojistiğinde farklı 
birçok sektöre hizmet verebilecek donanım-
da hazırlanan Gebze-Pelitli deposuyla, ope-
rasyonel süreçlerde yüksek kalite ve kondis-

yonda hizmet sağlıyor. Globalde ve yerelde 
büyük pek çok müşteriye ev sahipliği yapan 
Gebze-Pelitli deposunda, elleçleme süreçleri, 
depolama ve katma değerli hizmetler dahil 
olmak üzere tüm operasyonel süreçler titiz-
likle yürütülüyor.
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HUBTIC, FUAR TAŞIMACILIĞINI HIZMET YELPAZESINE EKLEDI

A
rkas Lojistik İcra Kurulu 
Başkanlığı görevini yürüten 
Onur Göçmez, Arkas Lojistik 
Grup Başkanlığı’na getirildi. 

2000 yılında İstanbul Üniversitesi İktisat 
Fakültesi Kamu Yönetimi Bölümünden 
mezun olan Onur Göçmez, iş hayatına 
1999 yılında çağrı merkezi ve müşteri 
hizmetleri sektöründe başladı. Lojistik ve 
nakliye sektöründe 2003 yılından itibaren 
sırasıyla Yurtiçi Kargo Servisi A.Ş Teftiş 
Kurulu Başkanlığında Müfettiş olarak, 
CEVA Lojistik A.Ş’de İstanbul Bölge 
Müdürü olarak devam eden Göçmez, 
2012’de Arkas Lojistik A.Ş’de göreve 
başladı. Arkas Lojistik A.Ş’de Operasyon 
Müdürü, Filo Yönetim Müdürü, İstanbul 
Bölge Müdürü görevlerinde bulunan 
Göçmez, 2014 yılında Arkas Lojistik 
Ulaştırma Hizmetleri Türkiye Müdürlüğü 
görevine atanarak tecrübesiyle gruba çok 
önemli katkılar sağlamış ve 2015 yılında 
Genel Müdür Yardımcılığına atanmıştı. 
Onur Göçmez Arkas Lojistik grubunun 
insan kaynakları, güvenlik ve idari işler 
fonksiyonlarının strateji ve icrasından 
sorumlu olarak çalışmalarına devam 
ederken, Nisan 2017’de Arkas Lojistik A.Ş. 
Genel Müdürü olmuştu. Onur Göçmez 
2020 Ocak itibarıyla Arkas Lojistik, İcra 
Kurulu Başkanı (CEO) olarak görevini 
sürdüren Göçmez, organizasyonel yapıda 
yapılan değişiklikle Arkas Holding Lojistik 
Grup Başkanı oldu. 

Hubtic, fuar taşımacılığı alanında hizmet vermeye başla-
dı. Şirket bu alandaki ilk taşımacılığını ise dünyanın en büyük 
uluslararası tekstil ve hazır giyim teknolojileri fuarı olan ve 8-14 
Haziran tarihleri arasında düzenlenen ITMA 2023’e katılan beş 
Türk firmasının malzemelerini taşıyarak gerçekleştirdi. 
İtalya’nın Milano şehrindeki fuara toplam 22 tırlık 
malzemeyle katılan firmalar, operasyonun tüm 
aşamalarını Hubtic’in sistemi üzerinden takip etti. 
Taşıma hakkında bilgi veren Hubtic CEO’su Ab-
dullah Cansu, “Hubtic olarak 4 bin araçlık ge-
niş filomuzla bugüne kadar dünya genelinde 
100’den fazla rotaya, 10 binden fazla taşıma 

gerçekleştirdik. Demir çelikten tekstile, oto yedek parçadan kim-
yaya kadar 35’i aşkın sektörün taşımacılık ihtiyaçları için yenilikçi 
çözümler sunduk. Fuar taşımacılığı ise başlı başına kendi dina-
mikleri olan bir alan. Hassas, değerli ürünlerin taşındığı bu ope-

rasyonunun tamamının titizlikle yürütülmesi gerekiyor. Biz 
de ilk kez gerçekleştirdiğimiz fuar taşımacılığını tam 

zamanında ve başarıyla tamamladık. Fuara katılan 
firmalar, yüklerin tüm taşınma sürecini geliştirdi-
ğimiz takip sistemi üzerinden takip etti. Ülkemizi 
yurt dışında başarıyla temsil eden firmalarımı-
za, dünyanın her noktasında destek olmaya 
bundan sonra da devam edeceğiz” dedi. 

Mars Yetenek Akademisi başlıyor

Onur Göçmez, 
Arkas Lojistik Grup 

Başkanı oldu

M
ars Logistics, yeni projesi Mars 
Yetenek Akademisi ile üniversite 
son sınıf öğrencilerine lojistik 
sektöründe eğitim ve kariyer fırsatı 

sunuyor. Üniversite son sınıf öğrencileri, yeni 
başlayacak Mars Yetenek Akademisi ile sektörün 
lideri olan kurumsal bir firmada, 1 yıl boyunca 
kapsamlı bir deneyim kazanma, sektörün 
inceliklerini öğrenme ve eğitim alma şansı 

D
animarkalı DFDS ve Copenhag 
Business School iş birliği ile 
DFDS Akdeniz İş Birimi’nin 33 
yöneticisine, Yetenek Gelişim 

Programı “Lead, Move, Grow” kapsamında 3 
modülden oluşan kapsamlı bir eğitim verildi. 
Avrupa’nın prestijli eğitim kurumlarından 
Copenhag Business School’dan gelen 
eğitimciler eşliğinde yürütülen programda 
katılımcılar, liderlik temelleri, iş geliştirme ve 
zorlu durumlarını yönetme gibi iş başlıklarında 
eğitimler aldı. Tüm modülleri tamamlayan 
katılımcılar, sertifika almaya hak kazandı. 
DFDS Akdeniz İş Birimi olarak son 2 yıl 
içinde, 10’a yakın çalışanın Avrupa’nın farklı 
ülkelerindeki DFDS ofislerine atanmasını 
sağladıklarını vurgulayan 
DFDS İK Direktörü Seran 
Yüzbaşıoğlu, şirket olarak 
eğitime ve gelişime büyük 
önem verdiklerini belirterek 
şunları söyledi: “Kişisel 
gelişimden liderlik eğitimine 
kadar farklı düzeylerde ve 
farklı görev tanımlarına 
uygun eğitimlerle 
çalışanlarımızın önünde 
yeni ufuklar açıyoruz. Genç 
yöneticilerimizin farklı 

alanlarda potansiyellerini ortaya çıkarmayı çok 
önemsiyoruz. Akdeniz İş Birimi’nin Yetenek 
Gelişim Programı ‘Lead, Move, Grow’ da 
bu vizyonun en önemli ayaklarından birini 
oluşturuyor. Onların yurtdışında çeşitli 
görevlere getirilmeleri, attığımız adımların 
sonuç verdiğini görmek bizi hem sevindiriyor 
hem de motive ediyor. Geçmişte olduğu 
gibi gelecekte de çalışma arkadaşlarımıza 
Türkiye’de ve yurtdışında farklı kariyer 
seçenekleri sunmaya devam edeceğiz. Çok 
önem verdiğimiz Starfish Staj Programı 
ile de ülkemizin geleceği olan gençlere 
kariyer yolculuklarında yardımcı oluyor, 
potansiyellerini hayata geçirmeleri için destek 
veriyoruz.” 

DFDS, genç yöneticilerini geleceğe hazırlıyor

elde edecekler. Akademiyi başarıyla bitiren 
öğrencilerin eğitim sonunda Mars Logistics’te 
işe başlayacağının altını çizen Mars Logistics 
İnsan Kaynakları Direktörü Nihal Kansu, 
“Süreç Geliştirme, Pazarlama, Filo Yönetimi 
gibi bölümlerde 1 sene boyunca eğitim 
görecek öğrenciler, kendilerine ve yeteneklere 
uygun olan bölümlerde eğitim sonrası çalışma 
imkanına sahip olacak” dedi. İlk gruba 10 
öğrencinin dahil olacağı akademide her 
öğrenciye bir mentor atanacak. Öğrencilerin 
akademi sürecinin yakından takip edileceğini 
ifade eden Kansu, “Akademide, mentor-
öğrenci arasında süreç ve eğitimler ile ilgili 
düzenli bir şekilde toplantılar planlanacak, 
mentor ve öğrenci sürekli iletişim halinde 
olacak” diyerek yöneticilerden oluşacak 
mentor grubunun öğrenciler ile sürekli iş 
birliği içinde olacağını söyledi.





dünyadan
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U
luslararası Denizcilik 
Örgütü’nün (IMO) 1.800 
delegenin katıldığı ve 3-7 
Temmuz’da Londra’da yapılan 

toplantılar sonrasında IMO Sera Gazı 
Emisyonlarını Düşürme Stratejisi, revize 
edilerek kabul edildi. Strateji kapsamın-
da, küresel sera gazı emisyonlarının 
yaklaşık yüzde 3’ünden sorumlu deniz-
cilik sektörü, uluslararası denizcilikten 
kaynaklanan toplam yıllık emisyonla-
rını 2030’a kadar 2008 seviyesine göre 
yüzde 30, 2040’a kadar ise yüzde 70 ila 
80 arasında düşürme hedefinde fikir 
birliğine vardı. Sektör, net sıfır emisyon 
hedefi için ise net bir tarih belirlemedi 
ancak “2050 yılı yakınlarında” bu hedefi 
başarma taahhüdünde anlaştı.

IMO Genel Sekreteri Kitack Lim, 
konuya ilişkin değerlendirmesinde, 
anlaşmaya varılan stratejinin IMO için 

önemli bir an olduğunu ve denizcilik 
sektörünün karbonsuzlaşmasında yeni 
bir dönemi başlattığını belirtti. 

Sektör kaynaklı emisyonların düşü-
rülmesi için gerekli çalışmaların giderek 
yoğunlaşması gerektiğini aktaran Lim, 
“Şu anda bu anlaştığımız stratejiyle 
yönümüzü netleştirdik, ortak bir vizyon 

oluşturduk ve dünyanın bizden bekledi-
ği hedeflere ulaşma konusunda iddialı 
hedefler belirledik. Bu süreçte gelişmek-
te olan ülkelere daha fazla önem verme-
miz gerektiğini düşünüyorum. Çünkü 
bu dönüşümde kimse geride kalmama-
lı” ifadelerini kullandı. IMO’nun 175 
üye ülkesi bulunuyor.

ç

ç ç

Denizciler, 2050’de “sıfır emisyon” için anlaştı

Hitit, IATA Cargo 
iQ’nun üyesi oldu

Cargo Partner’den 
Türkiye’ye yeni 
depo yatırımı

A
vusturya merkezli uluslararası taşıma-
cılık ve lojistik sağlayıcı Cargo Partner, 
Türkiye’deki beşinci yıldönümünde, 
İstanbul’da 20 bin metrekarelik depo ala-

nına sahip yeni biri lojistik merkezi açtı. İstanbul 
Havalimanı’na ve bölgenin ana limanlarına yakın 
olan ve Kuzey Marmara Otoyolu ile Avrupa’ya 
bağlanan merkez, 5 bin 850 metrekare gümrüklü 
antrepo alanına sahip. İlk etapta merkezin, 85’ten 
fazla yeni istihdam yaratacağı ve şirketin Türki-
ye’deki toplam çalışan sayısının yıl sonuna kadar 
250’ye ulaşacağı açıklandı. 

İlk olarak 2018 yılında Türkiye şubesini açan 
Cargo Partner, şu anda Türkiye içinde 11 noktada 
hizmet veriyor. Hizmete giren tesisle birlikte antre-
po tesisine ek olarak, Cargo Partner’in Türkiye’de-
ki merkez ofisi için yeni operasyon üssü olan mo-
dern ofis alanları da faaliyete geçti. Cargo Partner 
Türkiye Genel Müdürü Kürşad Tanrıverdi, yeni 
tesisle Türkiye’deki konumlarını daha da güçlen-
direceklerini ve hizmet çeşitliliğini arttıracaklarını 
kaydetti.

H
avacılık teknolojileri 
firması Hitit, hava kar-
gonun dijitalleşmesi 
için önemli bir adım 

daha attı. Hitit, küresel hava kargo 
endüstrisi için kalite standartları 
oluşturma ve uygulama misyonuy-
la kurulan IATA bağlantılı Cargo iQ 
grubunun stratejik üyesi oldu. Stra-
tejik üye olarak, Cargo iQ’nin hava 
kargo için kurulan global çalışma 
gruplarına ve projelerine, dijital veri 
yönetimindeki sektörel birikimi ve 
uzmanlığıyla katkı sağlayacak olan 
Hitit, ayrıca Cargo iQ Veri Yönetimi 
Platformu’nun (CDMP) geliştiril-
mesine de katkıda bulunarak, üye-
ler arasında veri paylaşımını teşvik 
etmeye yardımcı olacak.

Konu hakkında konuşan Cargo 
iQ İcra Direktörü Lothar Moehle, 
“Kısa vadede CDMP işlevlerini 
geliştirmeyi planlayan Hitit, Cargo 
iQ şartnamelerine uygun planlama 
ve ölçüm sağlayarak, havayolu 
partnerlerine sunduğu hava kargo 
çözümü ve hizmetlerini en üst sevi-
yeye çıkartacak. Cargo iQ’da yürü-
tülen projeler sayesinde daha fazla 
sektör paydaşı, kendi operasyonları 
için süreç kalitesini iyileştirebilecek” 
dedi. 

Gönderi güzergah haritaları 

oluşturmak, havaalanından hava-
alanına gönderi hareketlerini ve 
durum güncellemelerini izlemek 
için kullanılan CDMP’deki veri 
raporları, analiz edilerek tüm üyeler 
tarafından kalite iyileştirmelerini 
yönlendirmek için kullanılıyor.

Hitit’in Ulaştırma Çözümle-
rinden Sorumlu Genel Müdür Yar-
dımcısı Atilla Lise, konu hakkında 
şunları söyledi: “Hitit olarak son 
dört yıldır ürettiğimiz yüksek tek-
nolojili hava kargo çözümlerimiz, 
hizmetlerimiz ve üyeliklerimiz ile 
sektörün dijitalleşmesine aktif katkı 
sağlıyoruz. Bu nedenle IATA bağ-
lantılı olan Cargo iQ’nun stratejik 
üyesi olmak bizim için önemli bir 
adım. Cargo iQ’daki varlığımız 
sayesinde hava kargo için yüksek 
kalite standartlarının oluşturulması-
nı ve uygulanmasını destekleyecek 
olmak bizim için önem taşıyor.”  
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İHRACATIN BAROMETRESI9 

İstikbal yurt dışındaki 
mağaza sayısını

175’e yükselti
İstikbal Mobilya, yurt dışındaki yatırımları 

kapsamında Irak’taki 12. mağazasını Erbil’in 
Kesnezan bölgesinde açtı. Şirketten yapılan 
açıklamaya göre, İstikbal Mobilya, yurt içinde 
ve yurt dışında pazar payını artırarak yeni 
yatırımlarla büyümeye ve ülke ekonomisine 
katkı sağlamaya devam ediyor.

İstikbal’in son yatırım rotası, 12. mağazasını 
açtığı Irak oldu. Kesnezan bölgesinde Iraklıların 
hizmetine giren İstikbal Mobilya’nın açılışına 
mağaza sahibi Dler Haji, İstikbal İhracat 
Müdürü Hülya Bal, İstikbal yöneticileri ve bölge 
halkı katıldı. Erbil’e bağlı Kesnezan’ın prestijli 
bölgesinde açılan mağaza, toplamda 1160 
metrekareden ve 2 kattan oluşuyor.

Yurt dışındaki mağaza sayısını 175’e 
ulaştıran İstikbal, 57 ülkeye gerçekleştirdiği 
ihracatla ülke ekonomisine katma değer 
sağlıyor.

İstikbal İhracat Müdürü Hülya Bal, 65 yıllık 
köklü bir geçmişi olan İstikbal ile dünyanın ilk 
5 mobilya markası arasında yer almak için 
çalışmalarını sürdürdüklerini bildirdi. Bal, 
“Açılışını gerçekleştirdiğimiz mağazamızın 
markamıza, müşterilerimize ve yatırımcımıza 
hayırlı ve uğurlu olmasını diliyoruz” ifadesini 
kullandı.

TİM’in, ihracat hacimlerine göre Türkiye’nin 
ilk 1.000 ihracatçı şirketini listelediği çalışması 
yayımlandı. Sandviç panel ve EPS ürünleri 
üreticisi Teknopanel, kendi sektöründen 
listeye giren tek şirket oldu. 2005 yılından 
bu yana faaliyet gösteren, Avrupa, Asya, 
Afrika, Kuzey ve Güney Amerika’daki 102 
ülkeye ihracat yapan şirket, Türkiye’nin en 
büyük ihracatçılarının yer aldığı listede çelik 
kategorisinde 76., genel sıralamada ise 842. 
olarak yerini aldı. Her yıl ihracat rakamlarını 
artırdıklarına dikkat çeken Teknopanel 
Genel Müdürü Orhan Kahveci, “Yalıtımlı 
çatı ve cephe sandviç panellerimiz ve EPS 
ürünlerimizle yer aldığımız her bölgede 
ülkemizin bayrağını gururla taşıyoruz. Çok 
yakında ihracat pazarlarımızın arasına, 6. kıta 
olarak Avustralya’yı da ekleyeceğiz” dedi. 

Yıllık 13,5 milyon metrekare sandviç 
panel, yıllık toplam 1,6 milyon metreküp 
EPS üretim kapasitesine sahip olduklarını 
vurgulayan Orhan Kahveci, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Sektörünün ilk ve tek Ar-Ge 
merkezine sahip sanayi şirketi olarak, 
İstanbul Sanayi Odası’nın İSO Birinci 500 
Sanayi Kuruluşu sıralamasında da 8 yıldır 
üst üste sektör lideri olarak konumlanıyoruz. 
Avrupa’nın en modern tesisleri arasında 
yer alan, toplam 123 bin metrekare alana 
kurulu Mersin, Sakarya, İzmir ve İstanbul’daki 
tesislerimizde, 500’ü aşkın çalışanımızın 
emeğiyle ürettiğimiz sandviç panel EPS ve 
diğer ürünlerimizi, yurt içinde 150 yetkili 
hizmet noktası, yurt dışında 120’den 
fazla iş ortağı aracılığıyla müşterilerle 
buluşturuyoruz.” 

2023 yılında, üretim tesislerinin sayısının 
beşe çıkacağını vurgulayan Orhan Kahveci, 
“Yeni fabrikamızı Kuzey Makedonya’da 
açacak, bu tesisle üretim kapasitemize 
sandviç panelde 3 milyon metrekare, 
EPS ürünlerinde 350 bin metreküp daha 
ekleyeceğiz. Kuzey Makedonya fabrikamız, 
Teknopanel markasının Avrupa pazarındaki 
bilinirliğini bir üst seviyeye çıkaracak” diye 
konuştu.

HİT Global Kurucusu İbrahim Çevikoğlu, 
şirketlerin yeni ihracat pazarları bulmak ve 
bu pazarlardaki faaliyetlerini sürdürülebilir 
kılmak için neler yapması gerektiğine ilişkin 
bilgilendirmede bulundu. Geleneksel pazar 
seçim metotlarının Türkiye’nin ihracatının 
bugüne kadar ki gelişim sürecinde önemli rolü 
olduğunu ancak ihracata daha iyi seviyeler 
kazandırabilmek için yeni nesil sürdürülebilir 
metotlara ihtiyaç duyulduğunu aktaran 
Çevikoğlu, şu şekilde konuştu: 

“Sürdürülebilir bir ihracat yapısı için, 
öncelikle pazar ve müşteri araştırmalarında 
veriye dayalı bir yaklaşım benimsenmesinin 
gerekli olduğunu ifade etmek lazım. Veriye 
dayalı bir hedef pazar çalışması, uzun vadeli 
bir ihracat rotasının dümeni konumunda. 
Doğru pazarı seçtiğinizde, müşteriyi bulmak 
zor değildir. Bu noktada doğru hedef pazarı 
seçerken temel prensip, ilgili üründe talep 
artışı olan ülkeleri tespit ederek pazarlama 
planı çıkartmak olmalı. Normal bir ürün ve 
pazarı ele alacak olursak; son tüketicilerin 
ürün satın aldığı perakende mağazalar, 
ürünü toptan faaliyet gösteren firmalardan; 
toptan satış yapan firmalar ise ya ithalatçı 
firmalardan ya da direk ithalat yoluyla tedarik 
sağlamaktadır. İlgili üründe talep artışının 
olduğu hedef pazarlarda temas edilen, bahsi 
geçen tedarik zincirinde bulunan bir toptancı 
ürün satın almaya istekli olacaktır, zira son 
tüketicideki talebi karşılamak için daha çok 
adetle tedarik yolunu seçecektir. Daha da 
ilerisini konuşmak gerekirse talep artışının 
tespit edildiği ülkelerde, hedef sektörde 
faaliyet göstermeyen firmalar dahi talebin 
olduğu hedef sektörde faaliyet göstermeye 
eğilimli olacaktır. Yani bu tarz ithalat 
büyümesi olan ülkelerde mevcut toptancı ve 
ithalatçıların yanı sıra yeni ithalatçı firmalar da 
üremektedir. Dolayısıyla temas ettiğimizde 
işlerimizin şiir gibi gitmesini istediğimiz 
pazarları bulabilmek için, satışı yapılmak 
istenilen üründe son yıllarda düzenli olarak 
ithalat artışı olan ülkeler öncelikli hedef olarak 
pazar seçilmelidir.”

MOBİLYA SANDVİÇ PANEL VE EPS İHRACAT

Türkiye’de üretilen 
sandviç paneller, 

5 kıtada kullanılıyor

İhracatta doğru hedef 
pazar seçimi için 

yol haritası!
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PerspektifLojistikAYŞEM ULUSOY

T
ürkiye’de denizyolu taşımacılığında dönüm 
noktası olan Kabotaj Yasası, 1 Temmuz 
1926’da yürürlüğe giren büyük tarihsel 
adımlardan biridir. Ekonomik alandaki 

bağımsızlığımızın tamamlanması açısından büyük 
önem taşıyan Kabotaj Yasası ile Türkiye kıyılarında ve 
ülkemiz limanlarında her türlü denizcilik faaliyetleri, 
Türk Bayrağı asılmak suretiyle yapılması kanunlaşmıştır.

Denizcilik sektörüne canlılık ve dinamizm getiren, 
ulusal filonun kapasitesinin artmasını sağlayan ve 
zengin deniz kaynaklarımızın değerlendirilebilmesinin 
yolunu açan Kabotaj Yasası, ekonomi ve ticaretin 
gelişmesine de büyük katkı sağlamıştır. Bu nedenle, 
denizcilik sektörünün geliştirilmesi, sektöre destek 
olunması, milli deniz ticaret filomuzun rekabet 
gücünün artırılması öncelikli amacımız olmalıdır.

Denizyolu ile yapılan taşıma verilerine baktığımızda 
Türkiye’nin 2012 ve 2022 yılları arasında olan dönemde 
ithalat yüklerinin değer bazında payı 2019 yılına kadar 
yüzde 60’larda seyretti; 2014 ve 2015 yıllarında değer 
bazındaki payı yüzde 69’a kadar yükseldi. Ancak 
pandeminin etkisiyle 2020 yılının sonunda ilk defa 
yüzde 60’ın altına inen pay oranı 2022 yılının sonunda 
yeniden yüzde 60’ların üzerine çıktı. 

Değer bazında ihracat taşımalarında ise denizyolu 
taşımacılığı incelenen dönemde payını 2015-2018 
yılları arasında sürekli artırdı ve 2018 yılında ihracat 
taşımalarında değer bazında payı incelenen dönemin 
en yüksek oranı olan yüzde 63’e kadar yükseldi. 
İhracatta denizyolu taşımacılığının değer bazındaki payı 
2022 yılının sonunda yüzde 59 olarak gerçekleşti. 

2022 yılında hacim olarak ithalat amaçlı yüklerin 
yaklaşık yüzde 92’si, ihracat amaçlı yüklerin 
yaklaşık yüzde 80’i denizyolu ile taşındı. Bu veriler 
doğrultusunda küresel bazda denizyolu ile yapılan 
yük hacmi son yarım yüzyılda 20 kat büyüdü. Türk 
sahipli gemi filosu 1700 adede, toplam tonaj 41 
milyon DWT’ye çıktı. Gemi sayısı bin 700’e ulaşan 
Türk sahipli filo, küreselde 15. sıradan 14. sıraya 
yükseldi. Çin tersanelerinde Türk armatörlere teslim 
edilmek üzere inşa halindeki gemilerin toplam yatırım 
bedelinin 1 milyar dolara yaklaştığı sektör kaynaklarına 

yansımaktadır. Bir yanıyla ilk 10’a girme hedefine bir 
adım daha yaklaşan yerli armatörlerimizin yatırım 
girişimleri, dört tarafı denizlerle çevrili ülkemizin 
denizcilikteki organizasyonel yapısını güçlendirdiği 
anlamına gelmektedir. 

Stratejik konumdaki modern limanlarımızla 
beraber denizyolu taşımacılığı rekabetçi ve çevreci 
özellikleriyle de öne çıkmaktadır. Denizcilikte gelişmiş 
ülkelerin neredeyse hemen hepsi kabotaj taşımacılığını 
geliştirmekte, ülke limanlarının aktarma merkezi 
kabiliyetlerini sonuna kadar kullanmaktadır. Taşımacılık 
sektörüne yönelik karbon vergisinin gündemde olduğu 
bir dönemde, yeşil liman uygulamaları artmalı ve deniz 
ticaret filomuzun yeşil dönüşümü desteklenmelidir. 
Özellikle Yeşil Liman sertifika programına yönelik 
ulusal mevzuatın yayımlanması ile hem çevre dostu, 
sürdürülebilir ve iş güvenliğine önem veren hem de 
rekabetçi liman tesisleri oluşturulması teşvik edilmiştir. 
Bu teşviklerin kapsamı genişletilerek kullanılacak 
yenilikçi teknolojilere finansal destek mekanizması 
sağlanmalı ve teknolojik altyapı yatırımlarının getirdiği 
elleçlemedeki hız artışı sayesinde denizciliğimizin 
uluslararası yönü pekişecektir.

Gelişim alanlarımızın önündeki bu ve benzeri 
pürüzler basit düzenlemelerle ortadan kaldırıldığında 
denizyolu taşımacılığında marka ülkelerden biri 
olabiliriz. Özellikle üzerinde durmamız gereken bir 
diğer gelişim alanı transit konteyner taşımacılığı olarak 
öne çıkmaktadır. Trasit ticaret ve taşımacılıkta ülkemize 
yüksek düzeyde döviz girdisi sağlayabilecek imkanların 
farkındayız. Gümrük süreçlerinde gerçekleştirilecek 
basitleştirmeler ile ve özellikle Türk limanlarının üçüncü 
ülkeler arası taşımalarda önemli bir aktarma limanı 
olarak kullanılmasının yolu açılarak transit konteyner 
taşımacılığında son derece avantajlı olabiliriz.

Türk denizciliği ve denizyolu taşımacılığına dair 
dilek ve önerilerimizi paylaşma fırsatı bulduğumuz her 
yerde dile getirmeye devam edeceğiz. Bu vesileyle 
Kabotaj ve Denizcilik Bayramı’nı kutladığımız bu 
günlerde ülkemizin denizcilik alanında en önemli tarihi 
kazanımında imzası bulunan tüm devlet büyüklerimizi 
bir kez daha saygıyla yad ediyorum. 

MİLLİ FİLO İLE BÜYÜYEN, 
GELİŞEN DENİZCİLİĞİMİZ
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“Küresel Lojistik” kendine “Yeni Ticaret 
Yolları” bulmaya çalışıyor. Bu yeni oluşumlar 
Türkiye’yi siyasi ve ekonomik yönden olumlu/
olumsuz etkileyeceği gibi Türkiye’nin ulaştırma ve 
lojistik sektörünü de çok yakından etkileyecektir. 
Günümüze baktığımızda; Türkiye’nin coğrafi 
konumu gereği üç tarafı denizlerle çevrilidir. 
Ayrıca Asya-Avrupa-Ortadoğu ve Rusya’ya 
doğrudan demiryolu ile ulaşması mümkündür. 
Böylece Demiryolu-Denizyolu kombine 
taşımacılığı ile Türkiye’nin Karadeniz, Akdeniz, 
Ege ve Marmara denizlerindeki limanlar ile tüm 
dünya ülkelerinin geçiş koridorlarını oluşturmak 
mümkündür. Bu demiryolu-denizyolu iş birliği ile 
taşımacılık yaklaşımı, Türkiye’nin dünya ticareti 
içindeki payını da çok yukarılara çıkarması 
mümkün olacaktır.

Herkesin bildiği üzere bugünün dünyasının en 
önemli konusu, dünyamız ve üzerindeki canlıların 
geleceği ile ilgili yaşamsal (çevre ve ses kirliliği, 
dünyanın ısınması, trafik yoğunluğu, iklim 
değişikliği bazı canlıların nesillerinin yok olması 
v.b.) kaygılardır. Demiryolu-denizyolu iş birliğinin, 
yeşil ve temiz bir dünya oluşumuna önemli etkisi 
olacağı gibi bu konudaki kaygıların giderilmesinde 
pozitif etkisi yaratacaktır.

Enerji kullanımı, çevre kirliliğinin de en önemli 
nedeni haline geldiği günümüzde, çevrenin 
korunması bugünün ve gelecek nesillerin yaşam 
kalitesi için temel şart olmaktadır. Bu nedenle 
ekonomik büyüme için karbon kaynaklar yerine 
yenilenebilir kaynakların kullanılması teşvik 
edilerek, enerji verimliliğinin sağlanması yönünde 
önemli kararlar alındı.

Bu nedenle “Yeşil ve Temiz Bir Dünya” 
ancak “Temiz Sanayi Üretimi” ile “Yeşile ve 
Çevreye Duyarlı, Doğaya Dost Taşımacılık” zinciri 
sayesinde anlam kazanabilecektir. Geleceğin 
ulaştırma ve lojistik sisteminin oluşturacağı 
anlayışa göre bu zincirin merkezinde “demiryolu 
ve denizyolu iş birliği” olması dünyanın tüm 
ülkeleri tarafından kabul görmektedir. Bu 
yaşamsal anlayış, dünyadaki bütün sektörleri çok 
derinden ve acıtarak etkileyecektir. 

Ulaştırmadaki yeni gelişmelere ayak uydurmak, 
ekonomimiz ve toplumumuz için son derece 
önemli bir konudur. Karşı karşıya kaldığımız yeni 
talepler ve gelişmeler ışığında taşımacılık alanı; 
kaliteli, verimli, sürdürülebilir “yeşil ve temiz 
taşımacılık” olmalıdır.

Ekonomik güçler hala ulaştırma türlerinin 
nasıl rekabet edeceği yönünde karar verici 
durumunda olsalar bile, dışsal maliyetler, özellikle 
karbon emisyonları, trafik sıkışıklığı ve güvenlik, 
ulaştırmanın geleceğinde ve ulaştırma türlerinin 
belirlenmesinde büyük rol oynamaktadır.  

Bu zorlukların üstesinden gelmek için 
önümüzdeki birkaç yıl içinde demiryolu 
sektörünün taşımacılık talebinden daha fazla 
pay almasını sağlamakla mümkün olabilecektir. 
Bu nedenlerle Türkiye’nin vizyonu; sürdürülebilir, 
düşük emisyonlu, düşük maliyetli, yüksek 
performanslı, zamana dayalı, dijital ve rekabetçi 
müşteri merkezli ulaşım sistemi olmalıdır.

Demiryolu ve denizyolu birbirinin mütemmim 
cüzüdür. Cumhuriyetin ilk yıllarında temellerinin 
atıldığı liman/demiryolu bağlantı modelinin hızla 
yaygınlaştırılması ve Türkiye’nin, demiryolu/
denizyolu kombine taşımacılık operasyonunu 
teşvik etmesiyle, taşımacılık operasyonlarında 
büyük hacimlere ulaşılacaktır.

Bu yeni süreçte, demiryollarının istikrarlı bir 
şekilde gelişmesini sağlamak için teşvikler ve 
devlet yatırımları yapılması, karayolu taşımacılığı 
mümkün olduğunca daha kısa mesafelerde 
kullanılması demiryolu ve denizyolu taşımacılığı 
yoluyla daha çok miktarda, daha maliyeti düşük 
ve daha verimli gerçekleştirilen uzun mesafeli yük 
taşımacılığı sistemi oluşturulması hızlandırılmalıdır.

Dijital teknoloji merkezinde insan olmak 
üzere dünyayı değiştiriyor. Dijitalleşme, tüm 
ulaştırma ve lojistik sisteminin modernizasyonu 
için vazgeçilmez bir itici güç olacak aynı zamanda 
sorunsuz ve daha verimli hale getirecektir. 
Emniyet, güvenlik ve konfor düzeylerini daha 
da artırmak için dijitalleştirme ve otomasyon 
kullanılacaktır. 

DEMİRYOLU ve DENİZYOLUNDA
İŞ BİRLİĞİ HIZLANDIRILMALI

Demiryolu Taşımacılığı Derneği
Yönetim Kurulu Başkanı

ONUR KÜÇÜKAKDERE

GeleceğimizdirDemiryolu
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D
enizyolu taşımacılığının dünya ticaretinde çok 
önemli bir yeri var. Bunun nedeni taşıma modları 
arasında hacimsel olarak yüzde 80 oranın 
üzerinde gibi yüksek bir oran ile denizyolu 

taşımacılığıyla gerçekleşmesidir.
Pandemi döneminde ve Süveyş Kanalı’ndaki The 

Ever Green adlı gemi kazasının dünya ticaretini nasıl 
etkilediğini çok yakından gördük ve yaşadık. Pandemi de 
denizyolu taşımacılığında konteynırların yeterince hızlı 
boşaltılmamasından kaynaklanan sorunlar yaşandı. Bu 
durum konteyner navlun ücretlerinin 10 katına artmasına 
neden oldu. Hatta Türkiye’de hem konteyner hem de 
gemi imalatına giren firmalar oldu. Özellikle hacimsel 
olarak çok yüksek olan ürünlerin ihracatını yapan 
şirketlerden gemi satın alma haberlerini okuduk. Ayrıca 
son günlerde komşumuz Yunanistan’ın yoğun bir şekilde 
tanker satışı gerçekleştirdiğini ve Türkiye’de özel sektörün 
de en büyük alıcıları olduğunu görüyoruz. Türkiye’nin 
denizyolu ticaretinde daha fazla pay alması konumu gereği 
beklenendir.

Ülkemizin 1 Temmuz 1926’da ülkemizin kurucu 
lideri Atatürk’ün millileştirme politikalarının 
sonucunda Türk kıyılarında deniz taşımacılığı, 
limanlar yükleme, gemi işletmeciliği ve 
taşımacılığı Türk vatandaşlarına ve Türk 
gemilerine verilmesi sağlanmıştır. 3 tarafı 
denizlerle çevrili ülkemiz için çok önemli bir 
aşamadır ve her yıl 1 Temmuz kabotaj bayramı 
olarak kutlanmaktadır.

Denizyolu taşımacılığı diğer taşıma modlarına 
göre daha düşük maliyetli olması nedeniyle 
özellikle hacim olarak yüksek değer olarak 
düşük olan malların taşınmasında tercih 
edilmektedir. Taşıma süresinin uzun olması 
bir dezavantajdır. Denizyolu taşımacılığı 
ayrıca multimodal taşımalar için de çözüm 
oluşturmaktadır. 

Örneğin Ro-Ro seferleri ile Türkiye İtalya 
arasında araçların gemi ile Trieste gibi limanlara 
taşınması sağlanmaktadır. Bu da Kapıkule 
Gümrük Kapısı’ndaki yoğunluğu azaltmakta 
ayrıca son dönemlerde çok ön plana çıkan 
karbon ayakizi azaltımını sağlamaktadır. AB’nin 

bu konuda teşvikleri bulunmaktadır. Türkiye’nin önemli 
lojistik firmaları Avrupa olan taşımalarda Ro-Ro’ları tercih 
etmektedirler. Denizyolu taşımacılığı özel hukuk alanı 
olması nedeniyle bu konuda uzman hukukçuları ihtiyaç 
vardır. 10 yıl öncesine kadar denizcilik hukuku ile ilgili geniş 
anlamda mevzuata hakim olan bir büro vardı. Denizyolu 
taşımacılığında oluşan ihtilaflı durumların çözümü için 
uluslararası mevzuata hakimlik konusu önemlidir.

Ülkemizde denizyolu taşımacılığında söz sahibi olmak 
için çalışmalar yapılmaktadır. Özellikle Mersin Limanı’nın 
planlanması ve hayata geçirilmesi sürecini gözlemledim. 
Limanlar ve limanlara bağlı demiryolu, karayolu bağlantıları 
çevreci ve daha düşük maliyetli taşımanın yolunu açmaktadır. 
Lojistik köyleri planlanırken taşımada en büyük hacme 
sahip denizyolu taşımacılığı ve liman gözardı edilmemelidir. 
Ayrıca çevre konusunun artık tercih değil de regülasyonlarla 
zorunluluk hale gelmeye başladığı bu dönemlerde denizyolu 
taşımacılığında karbon ayakizi azaltma konusunda bir 
master plan oluşturması ve bunun sürdürülebilirlik raporları 
olarak paylaşılması gelecek için önemli olacaktır.

Daha iyi bir dünya ve gelecek için Yeşil Lojistik ile kalın…

Lojistik ve Tedarik Zinciri 
Profesyoneli

GündemLojistikSEYHAN GÜLHAN

LOJİSTİĞİN İTİCİ GÜCÜ: 
DENİZYOLU TAŞIMACILIĞI 



SGS TransitNet ile 
sınırları kaldırın

SGS.COM.TR/TRANSITNET

SGS TransitNet Transit Sistemi 
Destek Hizmetleri A.Ş.
Bağlar Mah. Osmanpaşa Cad. No:95  
İş İstanbul Plaza Güneşli Bağcılar - İstanbul
t +90 212 368 40 20  
f +90 212 224 78 96
e transitnet.turkey@sgs.com

• Türkiye  

• Bulgaristan  

• Romanya  

• Macaristan  

• Polonya  

• Litvanya  

• Belarus  

• Almanya  

• Hollanda  

•  Birleşik Krallık  

•  İtalya  

• Fransa  

•  İspanya  

•  Hırvatistan  

•  Sırbistan  

• Makedonya  

• Slovenya  

• Slovakya  

•  İsviçre  

• Letonya  

• Yunanistan  

•  İrlanda  

•  Belçika

140 yıllık geçmişe, dünya genelinde yapılanmış 2.600 ofis ve 93.000’den fazla çalışana sahip SGS 
Grubu’nun üyesi olan SGS TransitNet, 22 anlaşmalı partneri ile müşterilerine 7/24 hizmet vermektedir. 
Taşımacılık sektörünün en büyük firmalarının uzun yıllardır tercih ettiği SGS TransitNet’in hizmet kalitesi 
ISO 9001:2015 ve ISO 27001:2013 belgeleri ile de tescil edilmiştir. Taşımacılardan bağımsız yapısıyla 
tüm verilerinizin özenle korunduğu SGS TransitNet platformu üzerinden 2019 yılında 397.000, 2020 
yılında ise 361.000 araç için beyanname açılmıştır ve bu sayı her gün artmaktadır.  

SGS TransitNet müşterileri, aşağıda yer alan 23 ülkenin gümrük sistemine herhangi bir aracı kuruma 
ihtiyaç duymaksızın direkt olarak beyanname sunabilmektedir.
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D
enizyolu taşımacılığı 
ulaştırma sektörü içinde 
nasıl bir paya ve öneme 
sahip? Türkiye’deki tablo 

nedir?
Küresel lojistik sektörü beş ana 

ulaştırma türü (denizyolu, karayolu, 
havayolu, demiryolu ve boru hatları) ile 
hizmet vermektedir. Denizyolu taşıma-
cılığı tüm diğer ulaştırma türleri içinde 
özel bir yere sahiptir, çünkü dünya tica-
retine konu olan malların yaklaşık yüzde 
90’dan fazlası denizyolu ile taşınmakta-
dır. Denizyolu taşımacılığı doğası gereği 
karmaşık ve dinamik bir yapıya sahiptir. 
Bu yapı içinde pek çok taraf ve paydaş 
yer alır. Küresel denizcilik sektörü 12 
milyar tonu geçen taşıma miktarı, on 
binlerce ticaret gemisi, yaklaşık altı bin 
limanı ve milyonlarca çalışanıyla üzerine 
düşen misyonu geçmişte olduğu gibi 
bugün de başarı ile sürdürmektedir. 

2022 yılı sonu itibarıyla Türkiye’de 
deniz ticaretine hizmet eden kıyı tesisi 
sayımız 217’ye ulaşmıştır. Söz konusu 
sayıya değişik formda ve özellikte olan 
iskele, rıhtım, liman, şamandıra, dolfen 
ve platformlar da dâhildir. Bu limanların 
77’si ise halihazırda TÜRKLİM üyesi-
dir ve üye sayımız her yıl artmaktadır. 
Türkiye’de elleçlenen konteynerin yüzde 
95’i, kuru yük ve genel kargonun yüzde 

Son 10 yılda yük ve 
konteyner elleçlemede 
küresel çaptaki büyümeyi 
geride bırakan Türkiye 
limancılık sektörünün 
en önemli gündemini 
kullanım sürelerinin 
uzatılması oluşturuyor. 
Türkiye Liman İşletmecileri 
Derneği (TÜRKLİM) 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Aydın Erdemir, 
Türkiye’de mevcut liman 
kapasitelerinin 2050 
yılına kadar kademeli 
olarak 2,5-3 katına 
çıkacağını, bu yatırımların 
zamanında yapılabilmesi 
için limanların kullanım 
sürelerinin zaman 
kaybetmeden uzatılması 
gerektiğinin altını çizdi. 

67’si, sıvı kimyasal yüklerin yüzde 100’ü, 
RO-RO taşımacılığının yüzde 87’si ve kur-
vaziyer turizminin yüzde 97’si TÜRKLİM 
üyesi limanlar tarafından gerçekleştirilmek-
tedir. Bu açıdan TÜRKLİM’in sektördeki 
temsil gücü son derece yüksektir.

Üç yanı denizlerle çevrili ülkemizde 
adalar dahil sahil uzunluğu 8.333 kilomet-
redir. Tablo-1 ve Tablo-2’de yer aldığı şekil-
de TÜİK’nin konuyla ilgili istatistiklerinden 
de görüldüğü üzere 2022 yılında dış ticare-
timizin değer (USD) olarak ortalama yüzde 
65’i, tonaj olarak da yüzde 95’i denizyoluy-
la yapılmaktadır. Dünyada da 

L n ıl  tı ı  n
KULLANIM SÜRELERİNİN 
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pandemiyle birlikte tonaj olarak denizyo-
lunun oranı yüzde 95’lere gelmiştir. Diğer 
ulaşım türlerine göre denizyolunun olağa-
nüstü bir payı bulunmaktadır. Bu açıdan 
denizyolunun başlangıç ve bitiş noktası 
olan limanlarımız ülkemizin dış ticaretteki 
ana üsleri değil yaşanan büyük afetlerde 
de bir hayat ve can kapılarıdır. Yaşanan bu 
durum bir kez daha denizyolunun önemi-
ni göstermiştir.

Ekonomisi, çevreci özellikleri ve taşıma 
maliyetleri açısından denizyolunun üstün-
lüğü diğer taşıma modlarına göre giderek 
açılmakta, denizyolunun payı da giderek 
artmaktadır. Bu yönüyle denizyolu taşı-
macılığının ana merkezleri olan limanlar 
ülkelerin küresel rekabetteki en stratejik 
lojistik merkezleri haline gelmektedir. 
Yaşanan pandemide de ülkeler arasında 
karayolu, havayolu ve demiryolu ulaştır-
masının uzun süreli olarak durdurulması 
ya da birçok nedenden dolayı kapanması-
na karşın denizyolu ulaştırması ve limanlar 
hem insani ve hem de ticari açıdan küresel 
ölçekte kesintisiz olarak çalışarak hem 
Asya-Afrika-Avrupa-Amerika arasındaki 
uzak yol hatlarında hem aynı coğrafi böl-
gelerde mesela Akdeniz ve Karadeniz içi 
ülkeler, Kuzey ve Güney Amerika, Pasifik 
ve Avrupa bölgesindeki ülkeler arası taşı-
maları sağlamıştır. Bu yönüyle denizyolu 
ulaştırması sadece en çevreci ve en ekono-
mik bir ulaştırma şekli değil aynı zamanda 
en sürdürülebilir, aynı anda çok büyük 
ölçekte taşımalar yapılabilmesi açısından 
da en stratejik bir ulaşım şeklidir.

TÜRKİYE LİMANLARI 
BÜYÜMEDE GLOBAL PAZARI 
GERİDE BIRAKTI  
Türk limancılık sektörü bu tabloda 
nasıl yer alıyor? Sektörün mevcut 
durumu, yatırımların seyri ve liman 
özelleştirme uygulamalarındaki son 
durum hakkında bilgi verir misiniz?

Türkiye’deki liman istatistikleri ince-
lendiğinde 1990-2022 yılları arasında çok 
önemli bir büyüme rakamları yaşandığı 
görülmektedir. Tablo-3 ve Tablo-4’te hem 
toplam yükte ve hem de konteynerdeki 
büyüme oranları verilmektedir. 

Türkiye’de limancılık sektörü 1990’lı 
yıllardan bu yana ağırlıklı olarak özel sek-

“2011-2021 yılları arasındaki küresel denizyolu 
istatistiklerine göre toplam yükteki küresel artış oranı 

yüzde 2,3 iken Türkiye’deki limanlardaki bu artış yüzde 
3,8 oranında olmuştur. Yine konteynerdeki küresel artış 

oranı yüzde 3,8 iken Türkiye’deki limanlardaki artış 
yüzde 6,6 oranında olmuştur.”

tör eli işletilmektedir. Bugün ülkemizde 
kamunun işlettiği büyük ölçekli sadece 
2 adet liman tesisi (TCDD Haydarpaşa 
Limanı ve TCDD İzmir Alsancak Limanı) 
bulunmaktadır. Kamunun işlettiği liman-
lar 1997 yılından bu yana çeşitli sürelerde 
“İşletme Hakkının Devri Yöntemi” ile 
özelleştirilmiştir. Böylelikle 17 adedi Tür-
kiye Denizcilik İşletmeleri AŞ’den (TDİ), 5 
adedi ise Türkiye Cumhuriyeti Devlet De-
mir Yolları İşletmesi’nden (TCDD) olmak 
üzere toplamda 22 adet kamu limanı ha-
lihazırda işletme hakkı verilmesi/işletme 
devri yöntemiyle ile özelleştirilmiştir. Geri 
kalan liman tesislerinin tamamı doğrudan 
özel sektör tarafından projelendirilip inşa 

edilen liman tesislerimizdir. Dolayısıyla 
günümüzde toplam liman kapasitesinin 
yüzde 15’e yakınını kamu tarafından 
işletilmeye devam edilenlerle hâlihazırda 
özelleştirilmiş olan kamu limanları oluştu-
rurken, yüzde 85’ten fazlasını bütünüyle 
özel sektör tarafından inşa edilerek işleti-
len limanlar oluşturmaktadır. 

08.12.2022 tarihinde TBMM’de yasalla-
şan bir kanun ile 24.11.1994 tarihli ve 4046 
sayılı Özelleştirme Uygulamaları Hak-
kında Kanuna geçici bir madde eklenerek 
ilgili kanun hükümleri çerçevesinde, Tür-
kiye Denizcilik İşletmeleri Anonim Şirketi 
(TDİ) ve Türkiye Cumhuriyeti Devlet De-
miryolları İşletmesi Genel Müdürlüğü’ne 

Limancılar acil yatırımlar için 
kullanım sürelerinin uzatılmasını bekliyor 
Son 10 yılda yük ve konteyner elleçlemede küresel çaptaki büyümeyi geride bırakan Türkiye limancılık sektörünün en önemli 
gündemini kullanım sürelerinin uzatılması oluşturuyor. Türkiye Liman İşletmecileri Derneği (TÜRKLİM) Yönetim Kurulu Başkanı 
Aydın Erdemir, Türkiye’de mevcut liman kapasitelerinin 2050 yılına kadar kademeli olarak 2,5-3 katına çıkacağını, bu yatırımların 
zamanında yapılabilmesi için limanların kullanım sürelerinin zaman kaybetmeden uzatılması gerektiğinin altını çizdi. 

Denizyolu taşımacılığı ulaştırma sektörü içinde nasıl bir paya ve öneme sahip? Türkiye’deki tablo nedir?

Küresel lojistik sektörü beş ana ulaştırma türü (denizyolu, karayolu, havayolu, demiryolu ve boru hatları) ile hizmet vermektedir. 
Denizyolu taşımacılığı tüm diğer ulaştırma türleri içinde özel bir yere sahiptir, çünkü dünya ticaretine konu olan malların yaklaşık yüzde 
90’dan fazlası denizyolu ile taşınmaktadır. Denizyolu taşımacılığı doğası gereği karmaşık ve dinamik bir yapıya sahiptir. Bu yapı içinde 
pek çok taraf ve paydaş yer alır. Küresel denizcilik sektörü 12 milyar tonu geçen taşıma miktarı, on binlerce ticaret gemisi, yaklaşık altı 
bin limanı ve milyonlarca çalışanıyla üzerine düşen misyonu geçmişte olduğu gibi bugün de başarı ile sürdürmektedir. 
2022 yılı sonu itibarıyla Türkiye’de deniz ticaretine hizmet eden kıyı tesisi sayımız 217’ye ulaşmıştır. Söz konusu sayıya değişik formda 
ve özellikte olan iskele, rıhtım, liman, şamandıra, dolfen ve platformlar da dâhildir. Bu limanların 77’si ise halihazırda TÜRKLİM 
üyesidir ve üye sayımız her yıl artmaktadır. Türkiye’de elleçlenen konteynerin yüzde 95’i, kuru yük ve genel kargonun yüzde 67’si, sıvı 
kimyasal yüklerin yüzde 100’ü, RO-RO taşımacılığının yüzde 87’si ve kurvaziyer turizminin yüzde 97’si TÜRKLİM üyesi limanlar 
tarafından gerçekleştirilmektedir. Bu açıdan TÜRKLİM’in sektördeki temsil gücü son derece yüksektir.
Üç yanı denizlerle çevrili ülkemizde adalar dahil sahil uzunluğu 8.333 kilometredir. Tablo-1 ve Tablo-2’de yer aldığı şekilde TÜİK’nin 
konuyla ilgili istatistiklerinden de görüldüğü üzere 2022 yılında dış ticaretimizin değer (USD) olarak ortalama yüzde 65’i, tonaj olarakta 
yüzde 95’i denizyoluyla yapılmaktadır. Dünyada da pandemiyle birlikte tonaj olarak denizyolunun oranı yüzde 95’lere gelmiştir. Diğer 
ulaşım türlerine göre denizyolunun olağanüstü bir payı bulunmaktadır. Bu açıdan denizyolunun başlangıç ve bitiş noktası olan 
limanlarımız ülkemizin dış ticaretteki ana üsleri değil yaşanan büyük afetlerde de bir hayat ve can kapılarıdır. Yaşanan bu durum bir kez 
daha denizyolunun önemini göstermiştir.
Ekonomisi, çevreci özellikleri ve taşıma maliyetleri açısından denizyolunun üstünlüğü diğer taşıma modlarına göre giderek açılmakta, 
denizyolunun payı da giderek artmaktadır. Bu yönüyle denizyolu taşımacılığının ana merkezleri olan limanlar ülkelerin küresel 
rekabetteki en stratejik lojistik merkezleri haline gelmektedir. Yaşanan pandemide de ülkeler arasında karayolu, havayolu ve demiryolu 
ulaştırmasının uzun süreli olarak durdurulması ya da birçok nedenden dolayı kapanmasına karşın denizyolu ulaştırması ve limanlar hem 
insani ve hem de ticari açıdan küresel ölçekte kesintisiz olarak çalışarak hem Asya-Afrika-Avrupa-Amerika arasındaki uzak yol hatlarında 
hem aynı coğrafi bölgelerde mesela Akdeniz ve Karadeniz içi ülkeler, Kuzey ve Güney Amerika, Pasifik ve Avrupa bölgesindeki ülkeler 
arası taşımaları sağlamıştır. Bu yönüyle denizyolu ulaştırması sadece en çevreci ve en ekonomik bir ulaştırma şekli değil aynı zamanda en 
sürdürülebilir, aynı anda çok büyük ölçekte taşımalar yapılabilmesi açısından da en stratejik bir ulaşım şeklidir.

TABLO-1: DIŞ TİCARETTE TAŞIMA TÜRLERİNE VE REJİMLERE GÖRE BEDEL (USD) PAYLARI (%)

Yıllar
Denizyolu Karayolu Havayolu Demiryolu

İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat

2017 58,1 56,8 16,9 31,0 14,4 10,5 0,5 0,4

2018 59,2 61,4 16,9 29,5 12,4 8,0 0,6 0,4

2019 53,7 60,3 17,7 30,1 13,9 8,2 0,7 0,5

2020 52,3 59,5 19,1 31,3 17,0 7,5 1,0 0,8

2021 58,0 59,4 18,0 30,5 9,6 8,3 1,1 0,7

2022 53,3 59,1 16,3 31,0 10,6 8,1 0,8 1,0

TABLO-2: DIŞ TİCARETTE TAŞIMA TÜRLERİNE VE REJİMLERE GÖRE TONAJ (TON) PAYLARI (%)
Denizyolu Karayolu Havayolu Demiryolu

İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat

2017 95,6 76,5 4,0 22,1 0,1 0,8 0,4 0,6

2018 95,5 78,3 4,1 20,4 0,1 0,8 0,4 0,5

2019 95,1 81,1 4,4 17,6 0,1 0,9 0,4 0,5

2020 95,3 82,8 4,0 16,2 0,0 0,4 0,6 0,6

2021 92,6 80,9 5,3 17,8 0,1 0,5 0,6 0,8

2022 93,0 83,9 5,1 14,9 0,0 0,4 0,7 0,7

LIMANLARIN YÜZDE 72’SI BIRINCI DERECE DEPREM BÖLGESINDE!

Türkiye’de faaliyette olan limanlarımızın yüzde 72’sinin 1. derece 
deprem bölgesinde, yüzde 8’inin 2. derece deprem bölgesinde, 
yüzde 13’ünün 3. derce deprem bölgesinde ve yüzde 7’sinin ise 4. 
derce deprem bölgesinde olduğuna dikkat çeken Aydın Erdemir, 
“Limanlarımızın depreme dayanıklı hale getirilmesi, kapasite artışlarının 

yapılması, ekipman ve teknoloji olarak modernize edilmesi, yeşil 
dönüşüm ve dijitalleşme konusunda limanlarımızı bekleyen olağanüstü 
yatırımlar vs. düşündüğümüze önümüzde büyük ölçekli yatırımlar ve 
sorumluluklar bulunmaktadır. Bu açıdan burada devletin çok önemli ve 
destekleyici rolünün olması gereği de ortaya çıkmaktadır” dedi.
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Limancılar acil yatırımlar için 
kullanım sürelerinin uzatılmasını bekliyor 
Son 10 yılda yük ve konteyner elleçlemede küresel çaptaki büyümeyi geride bırakan Türkiye limancılık sektörünün en önemli 
gündemini kullanım sürelerinin uzatılması oluşturuyor. Türkiye Liman İşletmecileri Derneği (TÜRKLİM) Yönetim Kurulu Başkanı 
Aydın Erdemir, Türkiye’de mevcut liman kapasitelerinin 2050 yılına kadar kademeli olarak 2,5-3 katına çıkacağını, bu yatırımların 
zamanında yapılabilmesi için limanların kullanım sürelerinin zaman kaybetmeden uzatılması gerektiğinin altını çizdi. 

Denizyolu taşımacılığı ulaştırma sektörü içinde nasıl bir paya ve öneme sahip? Türkiye’deki tablo nedir?

Küresel lojistik sektörü beş ana ulaştırma türü (denizyolu, karayolu, havayolu, demiryolu ve boru hatları) ile hizmet vermektedir. 
Denizyolu taşımacılığı tüm diğer ulaştırma türleri içinde özel bir yere sahiptir, çünkü dünya ticaretine konu olan malların yaklaşık yüzde 
90’dan fazlası denizyolu ile taşınmaktadır. Denizyolu taşımacılığı doğası gereği karmaşık ve dinamik bir yapıya sahiptir. Bu yapı içinde 
pek çok taraf ve paydaş yer alır. Küresel denizcilik sektörü 12 milyar tonu geçen taşıma miktarı, on binlerce ticaret gemisi, yaklaşık altı 
bin limanı ve milyonlarca çalışanıyla üzerine düşen misyonu geçmişte olduğu gibi bugün de başarı ile sürdürmektedir. 
2022 yılı sonu itibarıyla Türkiye’de deniz ticaretine hizmet eden kıyı tesisi sayımız 217’ye ulaşmıştır. Söz konusu sayıya değişik formda 
ve özellikte olan iskele, rıhtım, liman, şamandıra, dolfen ve platformlar da dâhildir. Bu limanların 77’si ise halihazırda TÜRKLİM 
üyesidir ve üye sayımız her yıl artmaktadır. Türkiye’de elleçlenen konteynerin yüzde 95’i, kuru yük ve genel kargonun yüzde 67’si, sıvı 
kimyasal yüklerin yüzde 100’ü, RO-RO taşımacılığının yüzde 87’si ve kurvaziyer turizminin yüzde 97’si TÜRKLİM üyesi limanlar 
tarafından gerçekleştirilmektedir. Bu açıdan TÜRKLİM’in sektördeki temsil gücü son derece yüksektir.
Üç yanı denizlerle çevrili ülkemizde adalar dahil sahil uzunluğu 8.333 kilometredir. Tablo-1 ve Tablo-2’de yer aldığı şekilde TÜİK’nin 
konuyla ilgili istatistiklerinden de görüldüğü üzere 2022 yılında dış ticaretimizin değer (USD) olarak ortalama yüzde 65’i, tonaj olarakta 
yüzde 95’i denizyoluyla yapılmaktadır. Dünyada da pandemiyle birlikte tonaj olarak denizyolunun oranı yüzde 95’lere gelmiştir. Diğer 
ulaşım türlerine göre denizyolunun olağanüstü bir payı bulunmaktadır. Bu açıdan denizyolunun başlangıç ve bitiş noktası olan 
limanlarımız ülkemizin dış ticaretteki ana üsleri değil yaşanan büyük afetlerde de bir hayat ve can kapılarıdır. Yaşanan bu durum bir kez 
daha denizyolunun önemini göstermiştir.
Ekonomisi, çevreci özellikleri ve taşıma maliyetleri açısından denizyolunun üstünlüğü diğer taşıma modlarına göre giderek açılmakta, 
denizyolunun payı da giderek artmaktadır. Bu yönüyle denizyolu taşımacılığının ana merkezleri olan limanlar ülkelerin küresel 
rekabetteki en stratejik lojistik merkezleri haline gelmektedir. Yaşanan pandemide de ülkeler arasında karayolu, havayolu ve demiryolu 
ulaştırmasının uzun süreli olarak durdurulması ya da birçok nedenden dolayı kapanmasına karşın denizyolu ulaştırması ve limanlar hem 
insani ve hem de ticari açıdan küresel ölçekte kesintisiz olarak çalışarak hem Asya-Afrika-Avrupa-Amerika arasındaki uzak yol hatlarında 
hem aynı coğrafi bölgelerde mesela Akdeniz ve Karadeniz içi ülkeler, Kuzey ve Güney Amerika, Pasifik ve Avrupa bölgesindeki ülkeler 
arası taşımaları sağlamıştır. Bu yönüyle denizyolu ulaştırması sadece en çevreci ve en ekonomik bir ulaştırma şekli değil aynı zamanda en 
sürdürülebilir, aynı anda çok büyük ölçekte taşımalar yapılabilmesi açısından da en stratejik bir ulaşım şeklidir.

TABLO-1: DIŞ TİCARETTE TAŞIMA TÜRLERİNE VE REJİMLERE GÖRE BEDEL (USD) PAYLARI (%)

Yıllar
Denizyolu Karayolu Havayolu Demiryolu

İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat

2017 58,1 56,8 16,9 31,0 14,4 10,5 0,5 0,4

2018 59,2 61,4 16,9 29,5 12,4 8,0 0,6 0,4

2019 53,7 60,3 17,7 30,1 13,9 8,2 0,7 0,5

2020 52,3 59,5 19,1 31,3 17,0 7,5 1,0 0,8

2021 58,0 59,4 18,0 30,5 9,6 8,3 1,1 0,7

2022 53,3 59,1 16,3 31,0 10,6 8,1 0,8 1,0

TABLO-2: DIŞ TİCARETTE TAŞIMA TÜRLERİNE VE REJİMLERE GÖRE TONAJ (TON) PAYLARI (%)
Denizyolu Karayolu Havayolu Demiryolu

İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat İthalat İhracat

2017 95,6 76,5 4,0 22,1 0,1 0,8 0,4 0,6

2018 95,5 78,3 4,1 20,4 0,1 0,8 0,4 0,5

2019 95,1 81,1 4,4 17,6 0,1 0,9 0,4 0,5

2020 95,3 82,8 4,0 16,2 0,0 0,4 0,6 0,6

2021 92,6 80,9 5,3 17,8 0,1 0,5 0,6 0,8

2022 93,0 83,9 5,1 14,9 0,0 0,4 0,7 0,7
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(TCDD) ait bazı limanların işletme hakkı 
verilmesi/devri yöntemiyle özelleştiril-
meleri neticesinde imzalanan 49 yıldan 
az süreli sözleşme süreleri, bu maddenin 
yayımlandığı tarihten itibaren en geç 15 
gün içerisinde bu maddenin dördüncü 
fıkrasının (a) bendinde belirtilen mali 
bilgileri gösteren yeminli mali müşavir-
lerce tasdik edilmiş belgelerle birlikte 
başvuruda bulunulması ve bu mad-
dede öngörülen diğer şartların yerine 
getirilmesi koşuluyla, hakkın başlangıç 
tarihinden itibaren ve bir defaya mahsus 
olmak üzere 49 yıla kadar uzatılması 
hakkı verilmiştir. İlgili kanuna uygun 
olarak bu haktan yararlanmak isteyen 
özelleşmiş limanların süreleri 49 yıla 
çıkarılmıştır. 2023 yılı içinde Sayın İda-
remizden ve ilgili bakanlıklarımızın 
da desteğiyle kapasitenin yüzde 85’ini 
oluşturan özel limanlarımızın kullanım 
sürelerinin uzatılmasıyla ilgili de bir 

yaklaşım ve çalışma bekliyoruz.
Tablo-5’e baktığımızda; 2011-2021 

yılları arasındaki küresel denizyolu ista-
tistiklerine göre toplam yükteki küresel 
artış oranı yüzde 2,3 iken Türkiye’deki 
limanlardaki bu artış yüzde 3,8 oranında 
olmuştur. Yine konteynerdeki küresel 
artış oranı yüzde 3,8 iken Türkiye’deki 
limanlardaki artış yüzde 6,6 oranında 
olmuştur. Bu açıdan Türk limanları 
birçok ülke limanlarına göre daha hızlı 
büyümüş ve bu büyüme de yeni liman 
yatırımları vasıtasıyla olmuştur. 

Türk liman işletmelerinin 
gündemindeki en temel konular 
neler? 

Bilindiği üzere limanlarımızın mev-
cut kullanım süresi içinde halihazırda 
yaptıkları yatırımlara ilave olarak işletme 
sürelerinin bugünden uzatılmasıyla 
birlikte taahhüt altına alınması gereken 

yeni yatırımlarla ve kapasite artışlarıyla 
birlikte konuyu değerlendirdiğimizde 
ülkemizin dış ticaretinin büyümesine ve 
yük artışlarımızın gelişim seyrine uygun 
olarak yatırımlar yapılması kamu yararı 
açısından da elzem olduğu gibi gelecekte 
limanlarımızda herhangi bir darboğaz 
yaşanmaması adına da önemli bir kaza-
nımdır. 

TÜRKLİM tarafından geçen yıl 
yayınlanan “Türk Limancılık Sektörü 
Raporu’nun içinde bulunan “Vizyon 
2023” bölümünde geçmiş 25 yıllık veriler 
çerçevesinde Türk limanlarının 2050 yı-
lında elleçleyeceği yük tonajlarıyla ilgili 
önemli bir tahmin veya öngörü çalışması 
yapılmıştır. Bu çalışmaya göre 2022 yılı so-
nunda elleçlenen toplam yük rakamı olan 
542,6 milyon tonun 2050 yılında yüzde 
150 oranındaki büyümeyle tahmini olarak 
1,3 milyar tona, 2022 yılı sonunda elleçle-
nen 12,4 milyon TEU konteyner adedinin 

LIMANCILIK SEKTÖRÜNÜN ÇÖZÜM BEKLEYEN ÖNCELIKLI SORUNLARI 

» Limancılık mevzuatın sadeleştirilmesi ve güncellenmesi,
» Limanların “Stratejik Yatırımlar” olarak belirlenmesi, liman yatırımlarına 
özel nitelikte teşvik ve destekler ile vergi indirimleri sağlanması,
» Liman hizmetinin “Hizmet İhracatı” kapsamına alınması,
» Dolgu alanları inşasının ve üzerlerinde inşa edilecek liman yatırımlarının 
kolaylaştırılması,
» Limanlarda yeşil dönüşüm ve yenilenebilir enerji yatırımlarına teşvik ve 
destek sağlanması,
» Liman yatırımların önünün bugünden açılması için limanların kullanım 
sözleşmelerinin sürelerinin uzatılması,
» Liman hizmetlerinin ve liman tarifelerinin piyasa mekanizması içinde bizzat 
liman tesisleri tarafından düzenlenmesi, 
» Liman Yönetim Modeli ile ilgili yasal çerçevenin hazırlanması,
» Limanların toplu halde bulunduğu başta İskenderun, Kocaeli, Aliağa, 
Gemlik körfezi başta olmak üzere limanların geri sahalarının gelecekte 

limanların büyümelerine ve gelişmesine uygun şekilde projelendirilmesi ve 
bugünden kamulaştırılması,
» Limanların karayolu ve demiryolu bağlantılarının günümüz ihtiyaçlarını 
karşılayacak seviyeye ve ölçeğe getirilmesi,
» Liman bölgelerinde operasyonları hızlandırmak ve maliyeti düşürmek için 
ihtisas gümrüklerinin kurulması,
» Liman geri sahalarında intermodal taşımacılığın geliştirecek lojistik 
merkezlerin, yük aktarma merkezlerinin kurulması ve limanlarına demiryolu 
bağlantılarının yapılması,
» Başta Çandarlı ve Doğu Akdeniz mega liman projeleri olmak üzere kamu 
tarafından planlanan liman projesinin sektörün ve paydaşların da katkısıyla 
birlikte, yine ilgili bakanlıkların da koordinasyonu çerçevesinde geliştirilmesi, 
ilgili mega limanların geri sahalarında sanayi ve endüstri alanlarının 
projelendirilmesi, böylelikle liman-sanayi kümelenmesi modeliyle bölgenin ve 
limanın geleceğe dönük olarak geliştirilmesi. 

TÜRKİYE LİMANLARI BÜYÜMEDE 
GLOBAL PAZARI GERİDE BIRAKTI  

Türk limancılık sektörü bu tabloda nasıl yer alıyor? Sektörün mevcut durumu  yatırımların seyri ve liman özelleştirme 
uy ulamalarındaki son durum hakkında bil i verir misiniz?

Türkiye’deki liman istatistikleri incelendiğinde 1990-2022 yılları arasında çok önemli bir büyüme rakamları yaşandığı görülmektedir. 
Tablo-3 ve Tablo-4’te hem toplam yükte ve hem de konteynerdeki büyüme oranları verilmektedir. 
Türkiye’de limancılık sektörü 1990’lı yıllardan bu yana ağırlıklı olarak özel sektör eli işletilmektedir. Bugün ülkemizde kamunun işlettiği 
büyük ölçekli sadece 2 adet liman tesisi (T DD Haydarpaşa Limanı ve T DD İzmir Alsancak Limanı) bulunmaktadır. Kamunun işlettiği 
limanlar 1997 yılından bu yana çeşitli sürelerde “İşletme Hakkının Devri Yöntemi  ile özelleştirilmiştir. Böylelikle 17 adedi Türkiye 
Denizcilik İşletmeleri A ’den (TDİ), 5 adedi ise Türkiye umhuriyeti Devlet Demir Yolları İşletmesi’nden (T DD) olmak üzere 
toplamda 22 adet kamu limanı halihazırda işletme hakkı verilmesi işletme devri yöntemiyle ile özelleştirilmiştir. Geri kalan liman 
tesislerinin tamamı doğrudan özel sektör tarafından projelendirilip inşa edilen liman tesislerimizdir. Dolayısıyla günümüzde toplam liman 
kapasitesinin yüzde 15’e yakınını kamu tarafından işletilmeye devam edilenlerle hâlihazırda özelleştirilmiş olan kamu limanları 
oluştururken, yüzde 85’ten fazlasını bütünüyle özel sektör tarafından inşa edilerek işletilen limanlar oluşturmaktadır. 
08.12.2022 tarihinde TBMM’de yasallaşan bir kanun ile 24.11.1994 tarihli ve 4046 sayılı zelleştirme Uygulamaları Hakkında Kanuna 
geçici bir madde eklenerek ilgili kanun hükümleri çerçevesinde, Türkiye Denizcilik İşletmeleri Anonim irketi (TDİ) ve Türkiye 

umhuriyeti Devlet Demiryolları İşletmesi Genel Müdürlüğü’ne (T DD) ait bazı limanların işletme hakkı verilmesi devri yöntemiyle 
özelleştirilmeleri neticesinde imzalanan 49 yıldan az süreli sözleşme süreleri, bu maddenin yayımlandığı tarihten itibaren en geç 15 gün 
içerisinde bu maddenin dördüncü fıkrasının (a) bendinde belirtilen mali bilgileri gösteren yeminli mali müşavirlerce tasdik edilmiş
belgelerle birlikte başvuruda bulunulması ve bu maddede öngörülen diğer şartların yerine getirilmesi koşuluyla, hakkın başlangıç 
tarihinden itibaren ve bir defaya mahsus olmak üzere 49 yıla kadar uzatılması hakkı verilmiştir. İlgili kanuna uygun olarak bu haktan 
yararlanmak isteyen özelleşmiş limanların süreleri 49 yıla çıkarılmıştır. 2023 yılı içinde Sayın İdaremizden ve ilgili bakanlıklarımızın da 
desteğiyle kapasitenin yüzde 85’ini oluşturan özel limanlarımızın kullanım sürelerinin uzatılmasıyla ilgili de bir yaklaşım ve çalışma 
bekliyoruz.
Tablo-5’e baktığımızda  2011-2021 yılları arasındaki küresel denizyolu istatistiklerine göre toplam yükteki küresel artış oranı yüzde 2,3 
iken Türkiye’deki limanlardaki bu artış yüzde 3,8 oranında olmuştur. Yine konteynerdeki küresel artış oranı yüzde 3,8 iken Türkiye’deki 
limanlardaki artış yüzde 6,6 oranında olmuştur. Bu açıdan Türk limanları birçok ülke limanlarına göre daha hızlı büyümüş ve bu büyüme 
de yeni liman yatırımları vasıtasıyla olmuştur. 

TABLO-3: TÜRKİYE’DE TOPLAM YÜKTE BÜYÜME

Yıllar Büyüme Büyüme 
Oranları

1990-2022 264%

2000-2022 192%

2010-2022 56

TABLO-4: TÜRKİYE’DE KONTEYNERDE BÜYÜME

Yıllar
Büyüme Büyüme 
Oranları

1990-2022 3407%

2000-2022 672%

2010-2022 111%
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de 2050 yılında yüzde 235 oranındaki 
büyümeyle tahmini olarak 41,5 milyon 
TEU’ya ulaşacağı beklenmektedir. Bu 
çalışmanın gelecek öngörüleri açısından 
konuya baktığımızda Türkiye’de mevcut 
liman kapasitelerinin 2050 yılına kadar 
kademeli olarak 2,5-3 katına çıkmasının 
gereği ortadadır. Tüm bu yatırımların 
zamanında yapılabilmesi için limanların 
kullanım sürelerinin süre bitiminden 
çok önce uzatılmasının önemi daha açık 
görülmektedir. Planlama, projelendir-
me, başta ÇED izni olmak üzere izin ve 
kiralama süreçleri, proje onayları ve inşa 
çalışmalarını öngördüğümüzde bir lima-
nın faaliyete geçmesi için asgari 3-4 yıllık 
bir sürenin geçtiği görülmektedir. Yatırım 
tutarları açısından da baktığımızda çok 
yüksek yatırım rakamlarının söz konusu 
olduğu liman yatırımlarının fizibilite-
lerinin geri dönüşleri de uzun süreleri 
almaktadır. Bu açıdan hem mevcut liman-
ların kapasite artışı ve modernizasyon 
yatırımlarını yapabilmeleri ve hem de 
yeni liman projelerinin hayata geçirilmesi 
için kullanım sürelerinin uzatılmasına 
ihtiyaç duyulmaktadır.

DIŞ TİCARET KESİNTİYE 
UĞRAYABİLİR UYARISI
Sorunların çözümüne ilişkin ne tür 
adımlar atılmalı?

Türkiye’nin geleceğe dönük büyüme 
hedefleri içinde limanlarımızdaki yük 
artışları dikkate alınarak, hem mevcut 
limanlarımızın bu gelişmelere paralel 
olarak zamanında kapasitelerini artır-
maları ve hem de yeni liman projelerinin 
devreye alınması son derece önemlidir. 
Bu nedenle önceki soruda bahsettiğimiz 
stratejilerin limancılık sektörünün geliş-
mesine, büyümesine ve kapasitelerini 
artırmasına engel olmayacak bir şekilde 

uygulanması Türkiye’nin dış ticareti-
nin kesintiye uğramaması, dış ticare-
tin ve ülkemizin rekabetçi gücünün 
herhangi bir şekilde darboğaz yaşa-
maması açısından değerlendirilmeli-
dir. Bu konuda başta T.C. Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanlığı, T.C. Çevre Şehirci-
lik ve İklim Değişimi Bakanlığı, T.C. 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olmak 
üzere sektörle ilgili birçok kurum ve 
kuruluşa görevler düşmektedir. Biz 
TÜRKLİM olarak bu konularda somut 
adımlar atarak farkındalıklar yaratma-
ya gayret ediyoruz ve üzerimize dü-
şen görevleri yerine getirmeye hazırız.

TABLO-5: DÜNYA-TÜRKİYE LİMANLARI TOPLAM YÜKTE VE KONTEYNERDE BÜYÜME ORANLARI 
KARŞILAŞTIRMASI (2011-2021)

Yıllar
CLARKSON Denizcilik Genel 

Müdürlüğü UNCTAD Denizcilik Genel 
Müdürlüğü

Küresel Toplam Yük 
(Milyon Ton)

Türkiye Toplam Yük 
(Ton)

Küresel Toplam Konteyner 
(TEU)

Türkiye Toplam Konteyner  
(TEU)

2011 9.546 363.346.723 595.642.669 6.613.035

2012 9.959 387.426.232 630.088.368 7.320.105

2013 10.201 384.930.758 661.379.325 8.001.510

2014 10.560 383.120.619 694.157.510 8.418.780

2015 10.788 416.036.695 705.609.275 8.203.511

2016 11.117 430.201.162 716.406.380 8.853.058

2017 11.571 471.173.896 771.733.312 10.164.439

2018 11.889 460.153.560 810.146.481 11.065.236

2019 11.949 484.168.412 825.256.895 11.645.633

2020 11.538 496.642.651 815.573.201 11.728.845

2021 11.951 526.306.784 868.585.459 12.476.509
2011/2021 
Toplam Artış 20,0% 35,8% 37,9% 70,4%
2011/2021  
Ortalama 
Yıllık Artış 2,3% 3,8% 3,8% 6,6%

Türk liman işletmelerinin gündemindeki en temel konular neler?

Bilindiği üzere limanlarımızın mevcut kullanım süresi içinde halihazırda yaptıkları yatırımlara ilave olarak işletme sürelerinin bugünden 
uzatılmasıyla birlikte taahhüt altına alınması gereken yeni yatırımlarla ve kapasite artışlarıyla birlikte konuyu değerlendirdiğimizde 
ülkemizin dış ticaretinin büyümesine ve yük artışlarımızın gelişim seyrine uygun olarak yatırımlar yapılması kamu yararı açısından da 
elzem olduğu gibi gelecekte limanlarımızda herhangi bir darboğaz yaşanmaması adına da önemli bir kazanımdır. 
TÜRKLİM tarafından geçen yıl yayınlanan Türk Limancılık Sektörü Raporu’nun içinde bulunan izyon 2023  bölümünde geçmiş 25 
yıllık veriler çerçevesinde Türk limanlarının 2050 yılında elleçleyeceği yük tonajlarıyla ilgili önemli bir tahmin veya öngörü çalışması 
yapılmıştır. Bu çalışmaya göre 2022 yılı sonunda elleçlenen toplam yük rakamı olan 542,6 milyon tonun 2050 yılında yüzde 150 
oranındaki büyümeyle tahmini olarak 1,3 milyar tona, 2022 yılı sonunda elleçlenen 12,4 milyon TEU konteyner adedinin de 2050 yılında 
yüzde 235 oranındaki büyümeyle tahmini olarak 41,5 milyon TEU’ya ulaşacağı beklenmektedir. Bu çalışmanın gelecek öngörüleri 
açısından konuya baktığımızda Türkiye’de mevcut liman kapasitelerinin 2050 yılına kadar kademeli olarak 2,5-3 katına çıkmasının gereği 
ortadadır. Tüm bu yatırımların zamanında yapılabilmesi için limanların kullanım sürelerinin süre bitiminden çok önce uzatılmasının 
önemi daha açık görülmektedir. Planlama, projelendirme, başta ED izni olmak üzere izin ve kiralama süreçleri, proje onayları ve inşa 
çalışmalarını öngördüğümüzde bir limanın faaliyete geçmesi için asgari 3-4 yıllık bir sürenin geçtiği görülmektedir. Yatırım tutarları 
açısından da baktığımızda çok yüksek yatırım rakamlarının söz konusu olduğu liman yatırımlarının fizibilitelerinin geri dönüşleri de uzun 
süreleri almaktadır. Bu açıdan hem mevcut limanların kapasite artışı ve modernizasyon yatırımlarını yapabilmeleri ve hem de yeni liman 
projelerinin hayata geçirilmesi için kullanım sürelerinin uzatılmasına ihtiyaç duyulmaktadır.

DIŞ TİCARET KESİNTİYE U RAYABİLİR UYARISI

Sorunların çözümüne ilişkin ne tür adımlar atılmalı?

Türkiye’nin geleceğe dönük büyüme hedefleri içinde limanlarımızdaki yük artışları dikkate alınarak, hem mevcut limanlarımızın bu 
gelişmelere paralel olarak zamanında kapasitelerini artırmaları ve hem de yeni liman projelerinin devreye alınması son derece önemlidir. 
Bu nedenle önceki soruda bahsettiğimiz stratejilerin limancılık sektörünün gelişmesine, büyümesine ve kapasitelerini artırmasına engel 
olmayacak bir şekilde uygulanması Türkiye’nin dış ticaretinin kesintiye uğramaması, dış ticaretin ve ülkemizin rekabetçi gücünün 
herhangi bir şekilde darboğaz yaşamaması açısından değerlendirilmelidir. Bu konuda başta T. . Ulaştırma ve Altyapı Bakanlığı, T. . 

evre ehircilik ve İklim Değişimi Bakanlığı, T. . Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı olmak üzere sektörle ilgili birçok kurum ve kuruluşa 
görevler düşmektedir. Biz TÜRKLİM olarak bu konularda somut adımlar atarak farkındalıklar yaratmaya gayret ediyoruz ve üzerimize 
düşen görevleri yerine getirmeye hazırız.
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ABD’den Arjantin’e, Japonya’dan Çin’e kadar geniş bir yelpazede ofisleri ve toplamda 
1 milyon 250 bin metrekareye ulaşan depoları bulunan BGL, 3 yıl içinde 20 yeni ülkeyi 
daha faaliyet ağına ekleyerek dünyanın en büyüklerinden biri olmayı hedefliyor.

“HIZLA BÜYÜME 
DÖNEMİNE GİRDİK” 

Toplantıda konuşan BGL Yönetim 
Kurulu Başkanı Cengiz Çaptuğ, Cum-
huriyetin 100. yılında entegre lojistik 
hizmetlerini global ölçüde karşılaya-
bilen, dünya gayrisafi milli hasılasının 
yüzde 95’ine sahip geniş bir coğrafya-
da yapılanmış ilk ve tek Türk şirketi 
olmanın haklı gururunu yaşadıklarını 
ifade etti. Kuruluşundan bu yana istik-
rarlı bir şekilde büyüyen, global dünya 
devlerinin ihtiyaçlarına uygun lojistik 
çözümlerle sektöre öncü olan şirketin, 
lojistik sektörüne yön veren global bir 
dünya markası haline geldiğine işaret 
eden Çaptuğ, şunları kaydetti:

“41 yıllık tecrübemizle ABD’den 
Çin’e, Avrupa’dan Asya’ya çok geniş 
bir coğrafyada entegre lojistik hiz-
metler veren bir dünya markasıyız. 
Şirket olarak belirlediğimiz hedeflere 
ulaşma konusundaki başarımızın ar-
dında, kaynakların etkin kullanılması 
ve planlı bir önceliklendirme yapısına 
sahip olmamız önemli rol oynamak-
tadır. Bugün itibarıyla rahatlıkla ifade 
edebilirim ki 41 yıl önce yola çıkarken 
hayal ettiğimiz, daha sonra hedef 

1
982’de gümrük müşavirliği şir-
keti olarak kurulan, ilk yurt dışı 
deposunu 1995’te Almanya’da 
açan BGL, 65 ülkede, 150’den fazla 

lojistik merkezi ve genel müdürlükleri ile 
Türkiye’nin dünya sathında en yaygın 
hizmet veren şirketi haline geldi ve küre-
sel bir aktöre dönüştü.

Şirket, kuruluşunun 41’inci yıldönü-
münde geldiği noktayı ve gelecek he-

deflerini önemli depolama yatırımlarına 
sahip olduğu Hollanda’nın Rotterdam 
kentinde açıkladı. Toplantıya BGL Yöne-
tim Kurulu Başkanı Cengiz Çaptuğ, BGL 
İcra Kurulu Üyesi Hakan Kölemenoğlu, 
BGL Global Üst Yöneticisi (CEO) Uğur 
Aksu ve BGL Global Finans Yöneticisi 
(CFO) Buğrahan Sözüçetin’in yanı sıra 
şirketin Avrupa’daki bazı ülke yöneticile-
ri de katıldı. 

 Cengiz Çaptuğ

26  www.lojistikhatti.com

Dünya GDP’sinin 
yüzde 95’ini kapsayan
BARSAN, FAALİYET AĞINA 
20 YENİ ÜLKE EKLEYECEK
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olarak belirlediğimiz noktaya ulaşmış 
bulunuyoruz. Yatırım dönemini tamam-
ladık. Artık hızla büyüme dönemine 
girdik. Bundan sonra dünya lojistik 
pazarının en önemli oyuncusu olmak 
için önümüzde hiçbir engelimiz 
kalmadı. 

Ülkemize, ülkemiz gençlerine 
inanıyor ve güveniyoruz. Üniversi-
telerin çeşitli bölümlerinden mezun 
olmuş, iyi yabancı dil bilgisi olan genç-
lerimizi yetiştirmek üzere işe alıyoruz. 
Bu gençlerin eğitimlerinin tamamlan-
masından sonra yurt dışı şirketleri-
mize gönderiyoruz. Yurt dışı lojistik 
merkezlerimiz pırıl pırıl gençlerimize 
emanet. Bizim en önemli kaynağımız 
çalışanlarımız. Dünya genelinde, çoğu 
Türk olmak üzere 4 bin 200’den fazla 
çalışanımızla hizmet veriyoruz.”

“CİRONUN YÜZDE 75’İ YURT DIŞI 
FAALİYETLERDEN GELİYOR” 

Lojistik sektörünün 8 trilyon doları 
aşan parasal büyüklüğü ile otomotiv 
ve elektronik sektörlerinden bile daha 
büyük olduğunu vurgulayan Çaptuğ, 
BGL olarak, bir malın üretildiği yerden 
tüketildiği yere kadar olan bütün süreci 
yönettiklerini söyledi. BGL’nin, sadece 
Türkiye’den yurt dışına yönelik taşıma-
cılık alanında faaliyet göstermediğini 
ifade eden Çaptuğ, “Çin’den gelip 
ABD’ye ve Avrupa’ya giden, ABD’nin 
bir eyaletinden diğerine taşınan, kısa-
cası herhangi bir coğrafyadan bir diğer 
coğrafyaya uzanan taşımacılık işlerinin 
tamamında yer alıyoruz” dedi.

Gümrüklü, gümrüksüz depolama, 
gümrükleme, iç nakliye ve dağıtım 
olmak üzere entegre lojistik hizmeti 
veren küresel bir şirket olarak, elde 
ettikleri cironun yüzde 25’inin Türki-
ye’deki, yüzde 75’inin ise yurt dışındaki 
faaliyetlerden kaynaklandığını bildiren 
Çaptuğ, “Lojistiğin düşünce hızında 
hizmet vermesi gerektiğine inanıyor 
ve buna uygun yapılanıyoruz. ‘Dünya 
avucumuzun içinde’ mottosuyla global 
şirketlerin çözüm ortağı olarak yerkü-
reyi bir ucundan diğerine katediyoruz” 
diye konuştu.

“TEKNOLOJİYE YATIRIM EN 
ÖNEMLİ ÖNCELİĞİMİZ”  

“Lojistik şirketleri günümüzde birer 
yazılım şirketi olmak zorunda” diyen 
Çaptuğ, yapay zekanın ön plana çıktığı, 
endüstri devrimlerinin konuşulduğu 

dijital dünyada teknolojinin birinci 
öncelikleri olduğunu söyledi. Çaptuğ, 
“Bu alandaki yatırımlarımızı taviz 
vermeden kararlı bir şekilde sürdü-
rüyoruz. Başarımızın önemli neden-
lerinden biri de bu... Ayrıca şirket 
bünyesinde geliştirdiğimiz yalın bir 
yönetim sistemine sahibiz. Lokal ve 
butik olarak adlandırdığımız, bizi 
rakiplerimiz arasında ön plana çıka-
ran, farklılaştıran bu yönetim sistemi 
sayesinde müşterilerimizin her türlü 
talebini karşılamak üzere kesintisiz ve 
hızlı çözümler üretiyoruz” dedi. 

DÜNYA DEVLERİNİN TERCİHİ 
TÜRK ŞİRKETİ

Verilen bilgiye göre, Rotterdam’da 
kısa süre önce açtığı ikinci deposuyla 
Avrupa’nın en önemli limanında 
100 bin metrekarenin üzerinde depo 
büyüklüğüne ulaşan BGL, Brüksel’de 
ise 70 bin metrekarelik tek çatı altın-
daki deposuyla Avrupa’daki en bü-
yük deposuna sahip.

BGL, Volvo’dan Toyota’ya, 
Siemens’ten Toshiba’ya kadar birçok 
büyük şirketin birden fazla pazardaki 
taşımacılık işlerini yürütüyor. Çok 
sayıda sektördeki dev firmalar BGL 
ile çalışıyor.

Şirket, 1996’da New York’ta açtığı 
ofisle ABD’de çalışmalara başlarken, 
günümüzde bu ülkede 11 noktada 
ofis, depo ve park alanına sahip du-
rumda. ABD’deki lojistik firmaları 
arasında ilk 30’a girmeyi başaran 
BGL, yakın dönemdeki yatırımlarıyla 
daha da yükseğe çıkmak istiyor.

Şirket, dünya genelinde her yıl 
250 kişiyi işe alıyor. Bu sayının 150’si 
Türkiye’den ve kadın oranı son yıllar-
da yaşanan artışa paralel olarak yüz-
de 40 seviyesine çıkmış durumda.

İşe alınan üniversite mezunların-
da aranan tek şart iyi derece İngilizce 
bilmesi ve şirket değerlerine uygun 
olması. Gençlerin ilk iş deneyiminin 
BGL olması tercih ediliyor. 3 yıl mer-
kezde çalışan ve eğitim gören perso-
nel, sonrasında ise mutlaka bir ülkeye 
gönderiliyor.

BGL, kullandığı bütün yazılımları 
bünyesindeki AR-GE birimi aracılı-
ğıyla geliştiriyor. Şirketin taşıdığı her 
bir paket yükü, teslim aşamasından 
dağıtım aşamasına kadar yazılımlarla 
takip edilebiliyor.

Barsan’ın filosu, Mercedes ile yap-
tığı anlaşma çerçevesinde 3 yılda bir 
yenileniyor ve böylece çok genç bir 
araç filosu ile çalışarak bütün ülkeler-
deki standartlara uymayı başarıyor.

“Lojistiğin 
düşünce hızında 
hizmet vermesi 

gerektiğine inanıyor 
ve buna uygun yapılanıyoruz. 

‘Dünya avucumuzun 
içinde’ mottosuyla global 
şirketlerin çözüm ortağı 

olarak yerküreyi bir 
ucundan diğerine 

katediyoruz.”
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Proje lojistiğinde standartların dışına çıkan Multi Intermodal 
Taşımacılık, multimodal ve intermodal taşıma modelleriyle 
hem çevreci hem de ekonomik çözümler sunuyor.  Yeni 
yatırımlarla filodaki çekici-dorse sayısını artıracaklarını ve 
denizyolu taşımacılığındaki hacimlerini 3 katına çıkaracaklarını 
belirten Multi Intermodal Proje Taşımacılık Lojistik Operasyon 
Sorumlusu Sena İrem Koç, bu yılın son çeyreğinde Yeşil Lojistik 
Belgesi alan şirketler arasına katılacaklarını söyledi. 

mız ile taahhüt edilen taşıma şartlarına 
uygun hizmet vermek, günlük araç 
konum raporlarını sunmak, müşterileri-
mize sağladığımız hızlı ve net bilgiler ile 
lojistik sektöründe katma değer üretmek 
motivasyonumuzu oldukça arttırmakta-
dır. Önümüzdeki yıl Logisticas 5.0 sü-
rümümüzle birlikte denizyolu ticaretine 
entegre olarak şirketimizi hem iş hacmi 
hem de yeni personel alımı ile büyütmeyi 
planlamaktayız. 

YEŞİL LOJİSTİK BELGESİ 
ALACAK 
Proje ve ağır yük lojistiğinde kamu 
ve STK’lar ile nasıl bir iş birliği 
içindesiniz? 

Markamızın temsil ettiği çevreci 
yaklaşımı kamu kuruluşları ve STK’lar 
araştırıyor ve çözüm üretiyor. Bu çö-
zümlerden biri olan yeşil lojistik sertifi-
kasyonun geliştirilmesi ve dağıtılması 
konusunda, kamu ve STK’lar ile iş birliği 
ve dayanışma içinde bulunuyoruz. Lojis-
tik sektörünün gelişmesi için tüm sektör 
temsilciliklerini destekliyoruz. Multi 
Intermodal olarak, bu yılın 4. çeyreğinde 
Yeşil Lojistik Belgesi’ni alan şirketler 
içinde yerimizi almayı hedefliyoruz. Bu 
belge dengeli ve çevreyle dost bir taşıma-
cılık düzeninin oluşturulması, yaygın-
laştırılmasının desteklenmesi ve teşvik 
edilmesi amacıyla veriliyor. Belgenin 
temin edilebilmesi için yılda en az 200 
kombine yük taşımacılığı seferi gerçek-
leştirmesi, enerji tüketiminin en az yüzde 

Ş
irketiniz sıklıkla hangi proje-
lerde yer alıyor?

Multi Intermodal Taşımacılık 
olarak ürünün hazır olmasın-

dan itibaren müşteriye teslimine kadar 
her adımını özenle takip etmekteyiz. 
Özellikle enerji, inşaat, sanayi ve makine 
sektöründe yer alan standart dışı yük-
lerin nakliyelerini gerçekleştirmekteyiz. 
Özetle; fabrika kurulumları ve taşınması, 
güneş enerjisi panelleri, jeneratörler, 
gabari dışı tarım makineleri, ağır inşaat 
makinelerinin taşınması üzerinde yo-
ğunlaşmış durumdayız.

YUNANİSTAN VE RUSYA’YA 
AÇILACAK 
Yurt dışında operasyonlarınızı 
yoğunlaştığınız bölgeler nereler? 
Açılmayı düşündüğünüz yeni ülkeler 
var mı?

Avrupa ülkeleri ile çalışmalarımızı 
arttırarak devam ettirmekteyiz. Yo-
ğunlukla çalıştığımız Avrupa ülkeleri 
içerisinde Belçika, İsviçre, Danimar-
ka, Hollanda, Almanya, İtalya, 
Avusturya yer almaktadır. 
Avrupa’dan yüklediğimiz 
gabari dışı malzemelerimizi 
limanlarda Ro-Ro gemilerine 
aktararak Pendik Liman’a 
getirmekteyiz. Pendik 
Liman’dan müşterimizin ta-
leplerine göre değişen 
Gürcistan, Azerbay-
can, Kazakistan, İran 
gibi ülkelere taşıma 
hizmetimizi devam 
ettirmekteyiz.  

Yeni ülkelere 
açılma konusunda 
attığımız adım-
lardan biri öz 
mal araçlarımızı 
Yunanistan’a ve 
Rusya’ya gönder-
mek. Bu yönde 
açılımları yapar-
ken, şirket strate-

jimiz doğrultusunda potansiyel müşteri 
talepleri ve pazar analizleri yaparak yeni 
ülkelerdeki operasyonlarımızı genişlet-
meyi ön planda bulunduruyoruz. 

Multi Intermodal olarak özellikle 
hangi alanlara yatırım yapmayı 
hedefliyorsunuz?

En temel hedefimiz ağır nakliye 
sektöründe karayolu taşımacılığını en 
az şekilde kullanarak çevreci bir taşıma 

sürecini yaygınlaştırmak. Taşımaları-
mızı gerçekleştirirken multimodal 
ve intermodal çözümleri kul-
lanarak müşterimizin isteğine 
uygun olacak şekilde hem çev-
reci hem de ekonomik açıdan 
uygun bir hizmet sunmaktayız. 
Bu bağlamda, sürdürebilir ve 

ekonomik hizmet sağlayıcı-
sı olabilmek şirketimiz 

için büyük bir önem 
taşımaktadır. 

Lojistik sektörün-
de gelişebilmek adı-
na teknolojik açıdan 
yaptığımız Lojistik 
4.0 yatırımlarımızı 
da önemini azalt-
madan ilerlemek-
teyiz. Müşterimiz 
ile anlaşmayı 
sağladıktan sonra 
sürecin başından 
sonuna Logisticas 

teknolojik altyapı-

ğunlukla çalıştığımız Avrupa ülkeleri 
içerisinde Belçika, İsviçre, Danimar-
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Liman’dan müşterimizin ta-
leplerine göre değişen 
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Yeni ülkelere 
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attığımız adım-

mal araçlarımızı 
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Rusya’ya gönder-
mek. Bu yönde 
açılımları yapar-
ken, şirket strate-

sürecini yaygınlaştırmak. Taşımaları
mızı gerçekleştirirken multimodal 
ve intermodal çözümleri kul
lanarak müşterimizin isteğine 
uygun olacak şekilde hem çev
reci hem de ekonomik açıdan 
uygun bir hizmet sunmaktayız. 
Bu bağlamda, sürdürebilir ve 

ekonomik hizmet sağlayıcı
sı olabilmek şirketimiz 

için büyük bir önem 
taşımaktadır. 

Lojistik sektörün
de gelişebilmek adı
na teknolojik açıdan 
yaptığımız Lojistik 
4.0 yatırımlarımızı 
da önemini azalt
madan ilerlemek
teyiz. Müşterimiz 
ile anlaşmayı 
sağladıktan sonra 
sürecin başından 
sonuna Logisticas 

teknolojik altyapı
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proje lojistiğinde

çevreci çözümleriyle
FARK YARATIYOR

Sena Irem Koç
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5’inin yenilenebilir enerji kaynaklarından 
üretilen elektrikten karşılandığını göste-
ren belge ve sertifikaya sahip olması şartı 
aranıyor. Bunun yanı sıra Düşük Küresel 
Isınma Potansiyeli değerine sahip gazlar 
içeren iklimlendirme sistemleri kullanıl-
ması gerekiyor. Yeşil Lojistik Belgesi’nin 
temini ile karbon ayak izimizi düşürüp 
gelecek nesillere yaşanılabilir bir gelecek 
bırakmayı hedefliyoruz. 

Multi Intermodal’in büyüme 
hedefleri neler? 

Ülkelerin gelişime açık olması, şart-
ların sürekli değişmesi ve taşımacılıkta 
sınırların kalkması standart kalıpların 
dışına çıkmayı gerektiriyor. Şirketimizin 
kuruluş amacı; standart kalıpların dışında 
yüksek performans hizmet vermektir. İlk 
kurulduğumuz günden bu yana proje 
nakliyesi yapmaktayız. Proje nakliyesinde 

uzman kadromuz ve genç lojistisyenleri-
miz ile birlikte emin adımlarla ilerlemek-
teyiz. Ağır nakliye sektöründe flatbed, 
lowbed, havuzlu lowbed, rolltrailer gibi 
ekipmanlarımız ile müşterilerimize hem 
karayolundan hem de denizyolundan 
aktarma yaparak hizmet vermekteyiz. 

Büyüme hedeflerimizde filomuzdaki 
çekici-dorse sayımızı arttırmak, deniz-
yolu üzerinden yaptığımız taşımaları 
şu anki hacmimizin 3 katına çıkarmak 
bulunmaktadır. Yurt içi ve yurt dışında 
müşteri taleplerine göre özelleştirilmiş 
hizmetler sunarak lojistik çözümlerimizi 
genişletmeyi ve sektördeki lider konu-
mumuzu güçlendirmeyi planlıyoruz.

PROJE LOJİSTİĞİ BÜYÜMEYE 
DEVAM EDECEK 
Son olarak eklemek istedikleriniz 
nelerdir?

Lojistik sektöründe sahada olgunlaş-
manın önemini gabari dışı taşımacılığı 
sayesinde ciddi seviyede anlayabiliriz. 
Diğer taşıma modellerine göre ağır yük 
taşımacılığı ince hesaplamaların daha 
yoğun olduğu bir alan. Vinç yardımı ile 
yükün araca veya gemiye yerleştirilmişi 
gibi detaylar bu alanda oldukça büyük 
önem taşımaktadır. Ağır yük taşıma-
cılığındaki iş hacminin her geçen gün 
arttığını ve daha da ileriye gideceğini 
gözlemleyebiliriz. Multi Intermodal Taşı-
macılık Sistemleri operasyon sorumlusu 
olarak taahhüt edebilirim ki gabari dışı 
taşımalardaki büyümeye; müşteri mem-
nuniyeti ve dinamikliğiyle uyum sağla-
yarak gelişmeye devam edeceğiz. Lojistik 
sektörünün gerektirdiği organizasyon, 
zamanlama ve disiplinin öneminin altını 
çizerek sektördeki tüm paydaşlarımıza 
başarılar diliyorum. 

100 TONLUK TANKI GEBZE’DEN HAMBURG’A TAŞIDI 

İmza attıkları önemli projelerden birinin detayları hakkında da bilgi veren Sena İrem 
Koç, şunları aktardı: “En spesifik taşımamız; 8.60 m çapında ve 100 ton ağırlığında bir 
depolama tankını Dilovası İmes OSB’den yükleyip Derince Limanı’na getirdik ve açık 
yük gemisi ile Almanya   Hamburg Limanına teslim ettik. Bu süreçte bir yüksek gerilim 
hattı ve 40 orta gerilim hattını devre dışı bıraktık, yaklaşık 120 adet elektrik kablosunu 
uzman ekipler tarafından sökerek güzergah üzerindeki olası elektrik problemlerinin 
önüne geçtik. Toplam süreci 20 gün kadar 
kısa bir süre olan bu proje müşterimizin 
memnuniyeti ile tamamlanmıştır. Bu 
gururlu günden birkaç görsel paylaşarak 
sözlerime nokta vermek istiyorum.”

“Dilovası Imes 8.60 m. genişlik 100 ton gemiye aktarılmak üzere limana taşındı.”

“9 lowbed araç ile 40 km’lik yolu gece yarısı yavaş yavaş ilerleyerek 
2 gün içerisinde projemizi başarıyla tamamladık.”

“82 ton Trieste Liman 
aktarmalı taşımamıza ait bir 

kare. Trieste Limanı’na 4+10 Aks 
lowbed araç ile getirildi.”

“Biçerdöver ve benzeri tarım makinelerini taşıdığımız 
gabari dışı yüklerimizden bir kare.”

“Gemi ile Türkiye’ye getirip aktarmasını yaptık. 
Uzamalı aracımızı kullanarak gerçekleştirdiğimiz 

70 tonluk güzel bir Gürcistan serüveniydi.”
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E
konomi dünyası, kamu ve 
lojistik sektörünü buluşturan 
Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nin sekizincisi, 14-15 

Haziran’da İstanbul’da gerçekleştirildi. 
Cumhuriyetin 100. Yılında Ekonomi 
ve Lojistikte Gelecek Perspektiflerini 
gündeme taşıyan 8. Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nde demiryolu ve denizyolu 
taşımacılığı, hava kargo, dijitalleşme ve 
sürdürülebilirlik, Global Gate Projesi, 
AB Yeşil Mutabakatı, İklim Değişikliği, 

Afet Lojistiği gibi farklı konularda 

paneller düzenlendi. Kimya, otomotiv, 
tekstil, enerji, perakende, sağlık, gıda 
ve e-ticaret gibi ekonominin lokomotif 
sektörlerinden Türkiye’nin önde 
gelen şirketlerinin tedarik zinciri 
yöneticilerinin katılımıyla sektörel 
oturumlar gerçekleştirildi. 

Konuşmasına Cumhuriyeti kuran-
lara şükranlarını ileterek başlayan UTA 
Lojistik Dergisi Genel Yayın Yönetme-
ni Cem Kaçmaz, “Ekonomi ve lojistik 
birbirini bütünleyen ve destekleyen iki 
önemli alan. 8 yıldır iki önemli alanın 
temsilcilerini ve kamuyu da katarak 
sektörü bir araya getirmek için çaba 
gösteriyoruz. Zirvede tartışılan konu-

ların sektörün geleceğine 
yön vermesini arzu 
ediyor ve bu konuda 
da önemli geri dö-
nüşler alıyoruz. Bu 
yıl birbirinden değerli 
50’yi aşkın konuşma-
cımızın katılımıyla iki 
gün boyunca çok farklı 
konularda sunumlar 
gerçekleştireceğiz. Sek-
tör için çok anlamlı so-
nuçlar ortaya çıkacağına 
inanıyorum. Herkese çok 
verimli bir zirve diliyo-
rum” dedi.  

EKONOMi ve LOJiSTiK
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LOJiSTiĞiN GELECEĞiNE IŞIK TUTULDU

14 – 15 Haziran 2023’te 
Sheraton Grand 
Ataşehir’de düzenlenen 
8. Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nde, Cumhuriyetin 
yeni yüzyılında lojistik 
sektörünün gelecek 
perspektifleri, dış 
ticaretin gelişiminde 
lojistiğin rolü, dijitalleşme, 
sürdürülebilirlik ve Yeşil 
Mutabakatın lojistik 
sektöründe yarattığı 
değişim, gündeme 
taşındı.18 oturumda, 
52 konuşmacının 
yer aldığı zirvede 
dijitalleşme ve yeşil 
dönüşüm sürecinde 
lojistik sektörünün teşvik 
edilmesi, denizyolunda 
koster filosunun 
yenilenmesi, limanların 
kullanım sürelerinin 
uzatılması, demiryolunda 
rekabet gücünün 
artırılmasına dikkat çekildi. 

CUMHURiYETiN YILINDA
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Zirvede gerçekleştirilen Başkanlar Oturumunda, Cumhuriyetin 100. yılında dünden bugüne 
lojistiğin panoraması ve gelecek perspektifleri tartışıldı. Moderatörlüğü FIATA Kıdemli Başkan 

Yardımcısı ve Genel Transport CEO’su Turgut Erkeskin’in yaptığı oturumda DTD Yönetim 
Kurulu Başkanı Onur Küçükakdere, TÜRKLİM Yönetim Kurulu Başkanı Aydın Erdemir ve 

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı Ayşem Ulusoy konuşmacı olarak yer aldı.

F
IATA Kıdemli Başkan Yardımcısı 
ve Genel Transport CEO’su 
Turgut Erkeskin 8. Ekonomi ve 
Lojistik Zirvesi’nin açılışında 

konuştu. Türkiye ekonomisi ve lojistik 
sektörünün ilişkisini vurgulayan Erkeskin, 
“İhracat ile taşımacılık gelirleri arasında bir 
nedensellik ilişkisi bulunmaktadır. Türkiye 
ekonomisinde lojistiği temsilen taşımacılık 
hacmi ile dış ticaret hacmi aynı oranda 
seyretmektedir. Lojistik Türkiye’nin stratejik 
sektörüdür. Bunun ülkemizin üç tarafının 
denizlerle çevrili olması, jeopolitik konumu 
ve tarihinden gelen lojistik yeteneği olmak 
üzere üç nedeni var. Lojistik aslında bizim 
genlerimize işlemiştir diyebiliriz” dedi. 

Erkeskin, dünyada yaşanan krizlerin 
Türkiye lojistik sektörüne etkilerini; “Rusya 
ve Ukrayna ile ticaretimiz arttı. Bu ülkelere 
transit taşımacılıkta Türkiye çok daha fazla 
kullanılmaya başlandı. Çok daha önemlisi 
Çin ile Avrupa arasında Türkiye üzerinden 
geçen Orta Koridor her zamankinden çok 
daha fazla canlı, dikkat çekiyor ve buna 
yatırım yapılıyor. Herkesin gözü bu kori-
dor üzerinde ve efektifliğinin artırılmasına 
yönelik çalışmalar yapılıyor. Yine Çin ile 
Amerika arasında Tayvan kaynaklı kriz de 
Türkiye’nin önemini artırdı. Bu kriz pande-

minin de eksiyle dünyada new-shoring ve fri-
end-shoring akımlarının canlanmasına sebep 
oldu. Güçlü sanayi ve üretim yapılanmasının 
yanı sıra Türkiye’den Avrupa’ya, Afrika’ya ve 
Ortadoğu’ya hızlı mal sevkiyatlarının yapıl-
ması önemli bir avantaj olarak ortaya çıktı. 
Türkiye’den üretilen bir mal ortalama dört 
gün içinde Avrupa’nın merkezine ulaştırılı-
yor. Bu da new-shoring ve friend-shoring’de 
bize çok büyük avantajlar sağlıyor” şeklinde 
özetledi.  

Lojistik sektörü açısından bu süreçte 
finans yönetimi, yeşil lojistik, teknoloji, 

inovasyon ve dijitalleşmenin öne çıkan 
başlıklar olduğunu vurgulayan Erkeskin, 
gelecek beklentilerine ilişkin şunları ak-
tardı: “Cumhuriyetin 100. Yılını coşkuyla 
yaşarken, yapmamız gerekenleri göz ardı 
etmemeliyiz. Göreve gelen yeni Ulaştırma 
ve Ticaret Bakanlarımızın ortaya koyacağı 
vizyon ve hedefler bizleri yakından ilgi-
lendiriyor. Türkiye ekonomisi açısından 
dış ticaretin gelişmesi, sürdürülebilir 
büyümesi vazgeçilmez konudur. Kalkın-
ma ve büyüme sürecini başarılı bir şekil-
de sürdürmek için ihracatı artırmanın, 
ithalatı azaltmanın yöntemlerini bulmak 
ve uygulamak zorundayız. Bunun sağlan-
masının yolu lojistik sektörünün geliştiril-
mesidir. Türkiye ekonomisi son dönemde 
cari açığını yabancı sermaye hareketleriyle 
finansa etme çabasında. Bu durumun sa-
kıncası yabancı sermayenin karını realize 
ettikten sonra ülkeden çıkmak istemesidir. 
Fakat ülkemizin lojistik üstünlüğü ayrıl-
maz bir parçamızdır. Devlet dış ticaretin 
gelişimi için lojistik sektörünü en kapsam-
lı şekilde teşvik etmelidir. Bu ülkemizin 
kıtalar arası küresel bir lojistik merkeze 
dönüştürülmesine ve Türk sermayeli kü-
resel lojistik devlerinin dünya ticaretinde 
söz sahibi olmasına katkı sunacaktır.”  

Onur Küçükakdere Aydın ErdemirAyşem Ulusoy
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LOJİSTİĞİ DESTEKLEYEREK 
DIŞ TİCARETİ BÜYÜTEBİLİRİZ

Turgut Erkeskin - FIATA Kıdemli Başkan Yardımcısı ve Genel Transport CEO’su
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T
ÜRKLİM Yönetim Kurulu 
Başkanı Aydın Erdemir, 
konuşmasında Türkiye’deki 
liman kapasitelerinin nasıl 

artırılacağını anlattı. 1970’li yıllarda 
limanların önünde onlarca geminin 
beklediğini, 1984 yılından sonra özel 
sektör ağırlıklı liman yatırımlarının 
başladığını belirten Erdemir, “Türkiye’de 
1990’dan sonra sanayi ağırlıklı limanlar 
yapıldı. 1990’lı yallardan bugüne 
liman kapasitelerinde büyük bir artış 
yaşandı. 550 milyon tonluk bir yükü 
öngördüğümüzde şu anda Türkiye’de 

liman darboğazı yok. Türk limanları 700-800 
milyon tona kadar yükü elleçleyecek hazır 
bir kapasiteye sahip. Yine limanlar açısından 
önemli bir yük hilene gelen konteynerde 
de olağanüstü bir büyüme yaşandı. 
Konteyner limanları uluslararası liman 
operatörleri tarafından büyük ilgi gördü. 
Türkiye kendisi de küresel ölçekte liman 
operatörleri yarattı” dedi. Türkiye’de 217’ye 
yakın liman bulunduğunun bilgisini veren 
Erdemir, “2050 yılında limanlardaki yük 
elleçleme miktarı minimum 1.3 milyar tona, 
konteyner elleçleme miktarı ise 42 milyon 
TEU’ya çıkacak. Biz de liman sayısını 400’e 

D
TD Yönetim Kurulu 
Başkanı Onur Küçükakdere, 
taşıma modları arasındaki 
entegrasyona ve demiryolu 

taşımacılığının geliştirilmesine 
vurgu yaptı. Türkiye’de hala kamu 

LİMAN YÖNETİM MODELİ
OLUŞTURMALIYIZ 

Aydın Erdemir - TÜRKLİM Yönetim Kurulu Başkanı

DEMİRYOLUNUN İŞLEVSELLİĞİ
ENTEGRASYONLA ARTIRILABİLİR

Onur Küçükakdere - DTD Yönetim Kurulu Başkanı

mi çıkaracağız?” dedi. Türkiye’nin 
bir Liman Yönetim Modeli’nin 
olmadığını söyleyen Erdemir, 
Cumhuriyetin ikinci yüzyılına 
girerken mevcut durum ile devam 
edilemeyeceğini vurguladı. 
Erdemir, “Hollanda’nın 3, 
Almanya’nın 2 temel limanı var. Bu 
limanlar belli lokasyonlarda gelişme 
modları planlanarak yapılıyor. 
Türkiye’de ise 5-10 yıl sonra işlevsiz 
hale gelen iskele yapılarıyla dolu 
bir limancılık modeli var. Bu 
sürdürülebilir değil” diye konuştu. 

fından olmak üzere toplamda 
37 milyon ton yük taşındığını 
söyledi. Türkiye’de bulunan 
217 limanın sadece 21 tanesinde 
(yüzde 9,6), 386 tane OSB’nin 
sadece 13’ünde (yüzde 3,3) 
demiryolu bağlantısı bulundu-
ğuna dikkat çeken Küçükak-
dere, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Demiryolu yatırım maliyetleri 
yüksek olan bir sektör. Bir yü-
kün taşınması raylarda başlayıp 
raylarda bitmiyorsa demiryolu 
taşımacılığı ekonomik olma 
özelliğini kaybediyor. Öncelikli 
hedeflerimizden bir tanesi ula-
şım modları, limanlar, OSB ve 
üretim merkezlerinin entegras-
yonunu sağlamaktır. Bir ülke-
deki demiryolu ağının uzun-
luğu o ülkede demiryolu siste-
minin gelişmişliğini göstermez. 
Esas olan bağlantı noktalarının 
ne kadar işlevsel olduğudur.”

ağırlıklı bir taşıma modu olan 
demiryollarının stratejik bir 
taşıma modu olduğunu söyleyen 
Küçükakdere, “Pandemi 
demiryollarının en popüler 
olduğu bu dönem oldu. Bu 
dönemde çok övülen lojistik 
sistemleri kırıldı, karayolu 
taşımacılığı tıkandı, denizyolunda 
navlunlar yükseldi ve herkes 
demiryollarını kullanabilir miyiz? 
diye sorgulamaya başladı. O 
günden beri bunu konuşuyoruz. 
Hiç taşıması yapılmayan ürün 
gruplarında demiryollarının 
kullanımına dönük fizibilite 
çalışmaları yapılıyor. Demiryolu 
özellikle de Türkiye için tercihten 
çıkan ve mecburiyet haline gelen 
bir taşıma modu” dedi. 

Küçükakdere, 2022 yılında 
demiryoluyla 27,5 milyon tonu 
yurt içi, 4,7 milyon tonu yurt dışı, 
5 milyon tonu özel sektör tara-

Turgut Erkeskin
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TİKAD Yönetim Kurulu 
Başkanı ve DEİK Lojistik 
İş Konseyi Başkanı Ayşem 
Ulusoy, konuşmasında lojistik 

sektörünün ekonomik yansımasına yönelik 
açıklamalarda bulundu. Lojistiğin 1 trilyon 
TL’ye yaklaşan katsıyla GSYH içindeki 
payının yüzde 12 olduğunu belirten Ulusoy, 
bu veriler ışığında muazzam büyüklükte 
bir sektörden bahsedildiğinin altını çizdi. 
90 milyar dolar olarak gerçekleşen tüm 
hizmet sektörlerinin ihracatı içerisinde yük 
taşımacılığı hizmet ihracatının 20 milyar 
doların üzerinde seyrettiğini belirten 
Ulusoy, 2023 yılında bunun 30 milyar dolara 
çıkacağını aktardı. 

Ulusoy, konuşmasının devamında Tür-
kiye lojistik sektörünün taşıma modlarına ve 
gelecek tasarımlarına yönelik şu değerlendir-
melerde bulundu: “Türkiye’nin değer bazın-
da dış ticaret taşımalarının taşıma türlerine 
göre dağılımlarına bakıldığında denizyolu 

taşımacılığı yaklaşık olarak yüzde 63, karayolu 
taşımacılığı yüzde 25, havayolu taşımacılığı 
yüzde 11 ve demiryolu taşımacılığı yüzde 1 pay 
almıştır. Havayolu taşımacılığı bu oranlara göre 
taşımacılık tercihinde 3. sırada yer almasına 
rağmen değeri en yüksek ürünlerin taşınma-
sında ilk sırada gelmektedir. Türkiye LPI sıra-
lamasında 2018 yılında 47. iken 2023 yılında 38. 
sıraya yükseldi. Bu yükseliş ülkemizde sunulan 
uluslararası lojistik hizmetlerin kalitesinde ve 
rekabetçiliğinde iyileşme olarak yorumlanabilir. 
Türkiye, lojistik sektöründe aldığı aksiyonlarla 
transit taşımacılık merkezi olmayı hedefleme-
lidir. Özellikle Rusya-Ukrayna savaşının etkisi 
ile canlanan Orta Koridor, Türkiye’nin bu 
noktada önemini daha da artırdı. 2022 yılında 
Orta Koridordaki yük hacmi yaklaşık yüzde 40 
oranında arttı. Limanlarımız, taşıma filomuz 
ve depolarımızla birlikte bu transit yük hacmi 
ülkemiz üzerinden taşındı. Orta koridor üzerin-
de gümrük geçişlerinin dijitalleşmesi ve transit 
geçişin liberalleştirilmesi bu rotada transit süre-

nin azaltılmasına katkı sağlayacak önemli bir 
unsur olacak. Türkiye’nin güçlü ekonomisi, 
genç iş gücü ve yetenekli lojistik altyapısı, her 
lojistik profesyoneline daha büyük potansiyel 
ve kazançlı fırsatları halihazırda karşılamakta 
ve artarak bu başarısını sürdürmeye devam 
edecektir.” 

Yeni yüzyılda yeni bir lojistik yapının 
planlanması gerektiğini, bunun için de yeni 
bir bakış açısına ihtiyaç olduğunu vurgu-
layan Ulusoy, UTİKAD olarak her türlü 
desteği vermeye hazır olduklarını kaydetti. 
Lojistiği yönetemeyen ülkelerin dış ticaretini 
yönetmekte çok zorlanacaklarına dikkat 
çeken Ulusoy, “Lojistikte artan maliyetler 
global rekabette bizim için eksi veri yara-
tacak. Araç kaskolarından örnek vermem 
gerekirse maliyetler yüzde 220 arttı. Bunun 
ihracata yansıyacağı orana etkisini düşüne-
biliyor musunuz? Artan enflasyonu lojistiğe 
yansırken lojistiğin de yansıması ihracatçıya 
oluyor” diye konuştu. 

YENİ BİR LOJİSTİK YAPISINA İHTİYAÇ VAR
Ayşem Ulusoy - UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı - DEİK Lojistik İş Konseyi Başkanı

T
ürk Hava Yolları Genel Müdür 
(Kargo) Yardımcısı Turhan 
Özen, zirvede gerçekleştirdiği 
özel sunumunda Türkiye’nin 

global hava kargo pazarındaki yeri ve 
önemine dikkat çekti. “Türk Halısı” olarak 
adlandırılan THY uçuşlarını gösteren 
fotoğrafı paylaşan Özen, “Dünyada hava 
kargo taşımacılığında ağırlık merkezine en 
yakın ülke Türkiye, en yakın havalimanı 
İstanbul’dur. Bu harita aslında ‘coğrafya 
kaderdir’ sözünün Türkiye için sadece 
zorluklara işaret etmediğini, çok ciddi 
fırsat ve avantajlara da işaret ettiğini 
göstermektedir” dedi.  Dünya ticaretinin 
hava kargoyla yüzde biri taşınırken, değer 
bazında bu oranın 12 trilyon dolarla yüzde 
40’lara kadar ulaştığını belirten Özen, 
“İstanbul Havalimanı’nın yıllık elleçleme 
kapasitesi 6 milyon tona ulaşacak ve 
bunun 4 milyon tonu Turkish Cargo 
tarafından yapılacak. Şu anda bu tesisin 
birinci fazında 2.2 milyon ton yük Turkish 
Cargo SMARTIST tesisinde elleçlenmekte. 
Atatürk Havalimanı’nda bu rakam 1.2 

milyon tondu. Bu İstanbul Havalimanı’nın 
yolcuda olduğu gibi kargoda da ne kadar 
elzem olduğunu gösteriyor. Uzakdoğu’daki 
rakiplerimiz büyüme yatırımlarına devam 
ediyor. Bu haliyle bile Avrupa’nın fiilen 
en yüksek elleçleyen tesisine sahibiz. Tüm 
fazlar bittiğinde İstanbul Havalimanı, Hong 
Kong’dan sonra Körfezdeki birçok rakibinin 
önünde dünyanın hava lojistik merkezine 
dönüşecektir” diye konuştu. 

Turkish Cargo’nun pandemi döneminde 

olduğu gibi, pandemi sonrası dönemde 
de istikrarlı yükselişini devam ettirdiğini 
belirten Özen, şunları aktardı: “2023 yılı için 
koyduğumuz ilk 5 hedefine 2021 yılında 
ulaştık. 2010-2022 dönemine batığımızda 
Turkish Cargo pazar payını yüzde 0,8’den 
yüzde 5,2’ye, destinasyon sayısını 27’den 
99’a çıkardı. Global hava kargo pazarında 
33. sıradan 5’inci sıraya geldi. Turkish Car-
go, 2033’ kadar ilk 3 ve en iyi 3 hava kargo 
taşıyıcısından biri olmayı ve 10 milyar dolar 
gelir elde etmeyi hedefliyor. Bu başarıyı 
yakalayabilmek için sektördeki pazar payı-
mızı yüzde 60’ın üzerinde artırmamız ge-
rekiyor. 2023 yılında Türkiye ekonomisine 
55.8 milyar dolarlık katkı sunduk. 2033’te 
143 milyar dolar ile bunu 3 katına çıkarmayı 
amaçlıyoruz. Önümüzdeki süreçte; e-ticaret, 
hava kargo ile taşınan malzemelerin üreti-
minde artış, ekonomik faktörler, yeni ticari 
anlaşmalar ve ticaret savaşları, dijitalleşme 
ve sürdürülebilirlik orta ve uzun vadede 
hava kargo pazarını etkileyen 6 önemli di-
namik olacak. Biz de buna göre planlamalar 
yapıyor ve pozisyon alıyoruz.”

34  www.lojistikhatti.com

TURKISH CARGO EKONOMİYE SUNDUĞU KATKIYI 3 KAT ARTIRACAK
Turhan Özen - Türk Hava Yolları Genel Müdür (Kargo) Yardımcısı



nn
nn
nn
8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

C
EVA Lojistik Satış ve 
İş Geliştirme Başkan 
Yardımcısı Murat Karadağ, 
özel sunumunda otomotiv 

lojistiğindeki yeni trendlere değindi. 
Otomotiv sektöründe üretim ve satın 
alma şekillerinin değiştiğini ifade eden 
Karadağ, lojistik sektörünün de buna 
adapte olması gerektiğini vurguladı. 
Otomotiv sektöründe elektrikli araçlar, 
dijitalleşme, kullanımdan mobiliteye, 
finansmandan kiralamaya geçiş 
olmak üzere birkaç temel trenden 
bahsedilebileceğini vurgulayan 
Karadağ, “2030’da elektrikli araç 
üretiminin 8 milyondan 39 milyona 
çıkması bekleniyor. Bu araçlar 
daha çok Çin’de üretilecek. Bu da 
önümüzdeki süreçte 20 milyon adet 
aracın denizden taşınması demek. 
Gelişen hatlar ise Uzakdoğu-Avrupa, 
Uzakdoğu-ABD olacak. Perakende 
alanında şu anda yüzde 3’lerde olan 
online satışların yüzde 60’a çıkması 
bekleniyor. Kullanım bazlı satışların 
araba satışlarından elde ettiği gelir 
yüzde 15’i bulacak. Birkaç yıl içinde 
ikinci el satışları da birkaç puan artacak. 
Perakende alanında kullanım şeklinin 
değişmesi, arkada kocaman bir geri 
dönüşüm endüstrisi oluşturdu. Bu da 
bize sektöre yeni oyuncuların gireceğini, 
bazı oyuncaların geride kalacağını 

bazıların ise gelişim göstererek sürece 
adapte olacağını gösteriyor. Sektörde şirket 
satın almaları ve konsolidasyon süreçleri 
artacak. CEVA yaşanan tüm bu değişimlere 
adapta olmaya çalışan taraflar içinde” dedi. 
Pandemiden otomotiv lojistiği sektörünün 
de etkilendiğini vurgulayan Karadağ, 
yeteri kadar yatırım yapılmadığı için var 
olan kapasitenin talebin gerisinde kaldığını 
söyledi. 

CEVA’nın yılda yaklaşık 3.7 milyon ara-
cı taşıyabilecek bir kapasiteye sahip olduğu-
nu vurgulayan Karadağ, gelişen ve değişen 
bütün coğrafyalarda yer aldıklarını belirtti. 
Otomotiv lojistiğinde değişen ihtiyaçlara 
yönelik olarak önemli adımlar attıklarını 
ifade eden Karadağ, şunları aktardı: “Kapa-
sitenin artırılmasına yönelik ciddi yatırımlar 

yapıyoruz. İhtiyaçlar değiştiği için lojis-
tik firmaları yeni çözümleri uygulamaya 
almak durumunda. Bu kapsamda; son 
noktaya kadar taşıma yapabiliyoruz. 
Tren taşımacılığını artırmaya dönük 
adımlar atıyoruz. Bir blok tren 25 çekici-
yi karayolundan çekiyor. Türkiye’de de 
tren taşımacılığını kullanmaya başladık, 
artırmaya dönük çaba içindeyiz. Tekno-
loji alanında adımlar atıyoruz. Araçların 
takibinden tutun da taşıma sırasında 
oluşabilecek risklere karşı önleyici bir-
takım uyarılara kadar her türlü detayı 
gördüğümüz bir kontrol sistemimiz bu-
lunmakta. Yeni çözümler kapsamında 
elektrikli araçların bataryalarına yönelik 
toplama, nakliye, tasarım, tamir, yeni-
den ambalajlama olmak üzere her türlü 
süreci kapsayan bir hup şeklinde hizmet 
verecek lokasyonlar açıyoruz. Personel 
bulmakta zorluk, siparişlerin dalgalı 
olması, kapasitenin arzın gerisinde 
kalması belli darboğazlar yarattığı için 
teknoloji ve data tarafında otomasyon 
öne çıkıyor. Otomasyon datanın daha 
iyi toplanmasını ve süreçlerin daha hızlı 
ilerlemesini sağlıyor. 2050’de sıfır emis-
yon sözü vermiş bir şirket olarak yeşile 
dair ciddi adımlar atıyoruz. Depoları-
mıza yönelik güneş enerjisi yatırımları 
yapıyoruz. Bu kapsamda 20250’ye kadar 
tüm depolarımızda yüzde 100 yerli 
enerji üretimine geçmeyi hedefliyoruz.” 

OTOMOTİV LOJİSTİĞİNDE DEĞİŞİM RÜZGARI ESİYOR  
 Murat Karadağ - CEVA Lojistik Satış ve İş Geliştirme Başkan Yardımcısı
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S
abay Lojistik Yönetim Kurulu 
Başkanı Bülent Aymen, 
konuşmasında Türkiye’nin 
stratejik konumunun lojistik 

sektörü için yarattığı avantajlara ve 
dezavantajlara dikkat çekti. Jeopolitik 
riskler, ekonomik problemler veya siyasi 
polemiklerin Türkiye’nin dış ticaretini 
etkilediğini vurgulayan Aymen, “Ülke 
olarak değişiklik ve problemlere çok çabuk 
uyum sağlıyoruz. Pandemiyle beraber 
birtakım şeyler çok değişti. İlk başta bütün 
dünya afalladı ama Türkiye’deki sanayici, 
ihracatçı ve tabi ki lojistikçiler bunu çok 
hızlı atlattı. Birçok ülke kapandı ama 

Türkiye çalıştı, lojistik sektörü çok iyi iş yaptı. 
Rusya-Ukrayna savaşı döneminde ise Türkiye 
Rusya için bir hup oldu. Dünyada yaşanan 
resesyon döneminde bu taşımalar bizi ayakta 
tuttu. Geçen süreçte yaşanan olumsuzluklara 
rağmen hiç umutsuzluğa kapılmıyoruz. 
Sektör olarak olumsuzluklar karşısında ayakta 
kalacağız, ancak bu istikrarsız ortamda çok 
da büyüyemeyeceğiz. Türkiye’den global 
ölçekte bir lojistik işletmesinin çıkmasını zor 
görüyorum. Birtakım faktörler sektörü aşağı 
çekiyor. Örneğin bankalar kredileri durdurdu. 
Nasıl iş yapacaksınız ve işletmenizi nasıl 
ayakta tutacaksınız, bu çok zor:” 

Orta Koridora ilişkin de değerlendirmeler-

de bulunan Aymen, “Türkiye ihracatının 
menzili 2 bin 700 km. Bu menzilin 4 bin 
km’ye çıkarılmasına yönelik çalışma-
lar yapılıyor. Asya ve Çin Türkiye için 
önemli pazarlar. Ancak bazı alışkanlıklar, 
engeller ve lojistik maliyetler nedeniyle 
bu ülkelere giremiyoruz. Orta Koridorda 
pay sahibi olabilirsek bu pazarlara girebi-
liriz” dedi. Yeşil Mutabakat kapsamında 
istenilen dönüşüm açısından çok fazla 
zamanın kalmadığını, söktürün bu alan-
daki adımlarını hızlandırması gerektiğini 
vurgulayan Aymen, “Avrupalı lojistikçiler 
dönüşüm için destekleniyor. Türkiye’de 
de bunun sağlanması gerekiyor” dedi. 

GLOBAL ÖLÇEKTE BİR ŞİRKET ÇIKARMAMIZ ÇOK ZOR 
Bülent Aymen - Sabay Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı

Moderatörlüğünü Konsped Genel Müdürü Mete Tırman’ın yaptığı 
“Türkiye’de Lojistik Sektörünün Mevcut Durumu ve Geleceğin Lojistik 
Dünyası” oturumunda Sabay Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Bülent 
Aymen, Sarp Intermodal CEO’su Onur Talay ve Lima Logistics Yönetim 
Kurulu Üyesi – Kurucu Ortağı Cenker Ural konuşmacı olarak yer aldı. 

Mete TırmanOnur TalayCenker Ural Bülent Aymen
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S
arp Intermodal CEO’su 
Onur Talay, lojistik 
sektöründe kredi 
alımlarındaki zorluklar 

nedeniyle yatırımların yurt 
dışına kaydığını vurgulayarak, 
sürdürülebilir bir yapı içerisinde 
güzel bir teşvikle Türkiye’nin 
global oyuncular çıkarabileceğini 
aksi durumda bunun 
olamayacağını kaydetti. “Şu 
anda Türkiye’de yüzde 9 dövizle 
borçlanıyorsunuz, Avrupa’da bu 
yüzde 1-1,5’larda” diyen Talay, 
işleri gereği yatırım yapmaları 
gerektiğini ancak bu şartlarda 
bunun çok zor olduğunun 
altını çizdi. Sektörde navlun 
fiyatları üzerinden oluşan haksız 
rekabete de dikkat çeken Talay, 
“Pandemi ve Rusya-Ukrayna 
krizi lojistik sektörünün rüzgarı 
arkasına aldığı bir dönem oldu. 

L
ima Logistics Yönetim 
Kurulu Üyesi – Kurucu 
Ortağı Cenker Ural, 
GSYH’da yüzde 12 

pay alan lojistik sektörünün 
Ulaştırma ve Lojistik Bakanlığı 
gibi bir oluşumla temsil 
edilmesinin önemine dikkat 
çekti. Hem global hem de yerel 
krizler karşısında temkinli 
iyimser olmak zorunda 
kalındığını vurgulayan Ural, 
şirket olarak bu dönemde en 
çok insana yatırım yaptıklarını 
aktardı. Rusya-Ukrayna 
savaşı ve global ekonomide 
yaşanan yavaşlama nedeniyle 
yatırımların Avrupa’dan Rusya 
ve Türki Cumhuriyetler’e 
kaydığına dikkat çeken Ural, 

Bu dönemde birçok alanda önemli 
yatırımlar gerçekleştirildi. Ancak 
şimdi rüzgar kesildi. Navlunlar 
aşağıya indi, karlar rekabet ve 
resesyondan kaynaklı düşmüş 
durumda. Sektörde bazı firmalar 
ayakta kalmak adına navlun fiyatları 
üzerinden, bel altı vurarak ayakta 
kalmaya çalışıyor. Bunu doğru 
bulmuyorum ve sürdürülebilir 
değil. Navlundaki stabilizasyonu 
sağlamakta fayda var” dedi. 
Orta Koridor’un geliştirilmesi 
için yatırıma ihtiyaç olduğunu 
vurgulayan Talay, şunları aktardı: 
“Şirket olarak BTK Demiryolu 
Hattı’nı kullanarak Kazakistan’a tren 
hattı kurmak istedik. Ancak vagon 
olmadığı için yapamayacağımız 
söylendi. Bu durumda bu hattı 
nasıl geliştirebiliriz? Ayrıca 
Avrupa’da operatörlerle fiyat 
pazarlığı yapma ve blok trenlerin 

“Bu da krizleri son derece 
iyi yönettiğimizi gösteriyor. 
Global ve yerel sıkıntıları bir 
fırsata dönüştürebiliriz. Kuzey 
Koridorunun durmasıyla birlikte 
Orta Koridorun önemi arttı. 
Türkiye bu koridorun merkezinde. 
Bu koridorun güçlendirilmesine 
yönelik ciddi anlaşmalar yapıldı, 
sektör olarak bunu çok yakından 
takip ediyoruz. 600 milyar 
dolarlık bir ticaret hacminden 
bahsediyoruz, bu sektörümüz 
açısından bir avantaj. Kombine 
taşımacılık modelinin geliştirilmesi 
gerekiyor” dedi. Türkiye’deki 
kur yükselişinin lojistikte yabancı 
yatırımcıların iştihanı kabarttığına 
dikkat çeken Ural, “Bu tehdit mi, 
fırsat mı? Bu tür birleşmeleri ben 

kimden alınacağına yönelik 
seçeneğimiz bulunuyor, ancak 
Türkiye’de bunu yapamıyoruz. 
Engeller kaldırılsa, gelişim açık 
olsa, bu hattı canlandırabilecek 
birçok şirket var” diye konuştu.  
Sürdürülebilirlik alanında 
da önemli adımlar attıklarını 
vurgulayan Talay, bu kapsamda 
Türkiye’de bir ilk olarak tam 
elektrikli çekici yatırımını 
gerçekleştirdiklerini söyledi. 
Talay, “Bu yatırım dört tane 
benzinli sıfır km çekici yatırımına 
eşit. Örneğin Almanya’da bu 
konuya ilişkin devlet desteği 
yüzde 80’lerde. Ciddi yatırımlar 
yapmak istiyoruz. Ancak bu 
maliyetler iştahımızı kırıyor. Yeşil 
Mutabakat için kısıtlı bir süremiz 
var, hızlı hareket etmemiz 
gerekiyor. Sektör olarak bu alanda 
teşviğe ihtiyacımız var” dedi. 

fırsat olarak değerlendiriyorum. 
Sektörde fiyatları belli bir 
noktaya getirmek, uzmanlaşmak 
gerekiyor. ‘Ben her işi yaparım’ 
mantığının terk edilmesi 
gerekiyor. Bunu yapabilirsek 
daha başarılı olabiliriz” diye 
konuştu. Cenker Ural, Yeşil 
Mutabakat alanında karbon 
kredisi platformu olan Erguvan 
Borsası’na kote olarak çevreye 
verdikleri zararı nötrlediklerini 
söyledi. Ural, “Bunun için 
yeni bir marka oluşturduk. 
Lima Green markasıyla, yük 
taşımacılığından kaynaklanan 
karbon ayak izini ölçerek, yeşil 
projelerle denkleştiriyoruz. Bu 
projeyle piyasada adımızdan söz 
ettireceğimizi düşünüyoruz” dedi. 

MALİYETLER YATIRIM İŞTAHINI KIRIYOR 
Onur Talay - Sarp Intermodal CEO’su

KOMBİNE TAŞIMACILIĞIN GELİŞTİRİLMESİ GEREKİYOR 
Cenker Ural - Lima Logistics Yönetim Kurulu Üyesi – Kurucu Ortağı
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A
CC Başkanı ve Qatar 
Airways Cargo Türkiye Ülke 
Müdürü Serkan Demirkan, 
Türkiye’nin hava kargoda 

önünün açık olduğunu söyledi. 
İstanbul Havalimanı’nın sadece 
Türkiye’nin ithalat ve ihracat taşımaları 
için yapılmadığını, bir lojistik merkeze 
dönüşebilmesi için komşu ülkelerden 
yükün buraya çekilmesi gerektiğini 
vurgulayan Demirkan, “Aslında bu 

çok basit, Ankara-İstanbul arası 450 km, 
Sofya-İstanbul arası 500 km. Sofya ile 
aramızda sadece Kapıkule Sınır kapısı 
var. Orada da yapılan çalışmalarla 
tır kuyruğu sorununu büyük oranda 
çözülmüş durumda. Bir de işin ticaret 
tarafı var. Ancak ben maliyet olarak, 
Bulgaristan’dan İstanbul’a getirilen 
kargonun, Bulgaristan’dan Frankfurt’a 
gönderilen kargodan daha uygun 
olacağını düşünüyorum” dedi. Hava ve 

karayolu taşımacılığında iş birliğinin 
önemine de dikkat çeken Demirkan, 
“Kara ve hava birbirine rakip olan 
iki ulaşım sistemi değil. Yurt dışında 
sektörde de bilinen kara nakliye 
firmalarının müşterileri sadece hava 
kargo şirketleri. Bu noktada komşu 
ülkelerden İstanbul Havalimanı’na 
yük çekmek için hava ve kara nakliye 
firmalarının bir araya gelmesinde 
fayda var” dedi. 

HAVA VE KARAYOLU BİRBİRİNE RAKİP DEĞİL
Serkan Demirkan – ACC Türkiye Başkanı ve Qatar Airways Cargo Türkiye Ülke Müdürü

Moderatörlüğünü Reibel Genel Müdürü Arif Badur’un 
yaptığı oturumda hava kargoda gelecek vizyonu ve 

dönüşümün yol haritası tartışıldı. SHGM Havacılık 
Güvenliği Daire Başkanı Ramazan Dursun, Türk Hava 

Yolları Kargo İş Geliştirme ve Organizasyon Başkanı 
Adnan Karaismailoğlu ve ACC Türkiye Başkanı / 

Qatar Airways Cargo Türkiye Ülke Müdürü Serkan 
Demirkan oturumda konuşmacı olarak yer aldı. 

Serkan DemirkanArif Badur Ramazan Dursun Adnan Karaismailoğlu

R
eibel Genel Müdürü 
Arif Badur, kargo kabul 
ve transit kargodaki 
maliyetlerin çok yüksek 

olduğunu söyledi. Badur, “Bir de 
gümrük prosedürü var. Avrupa’da 
çok basit bir beyanname ile kara 
nakliye firmaları havayollarındaki 
yükleri alıp dağıtabiliyor. Ancak 
Türkiye’de bunu sağlayacak 
gümrük prosedürünün 
kolaylaştırılması gerekiyor” dedi. 
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S
HGM Havacılık 
Güvenliği Daire Başkanı 
Ramazan Dursun, 
konuşmasında yeni sivil 

havacılık modeli hakkında bilgi 
verdi. Bu modelin üç temel ayağı 
olduğunu vurgulayan Dursun, 
bunları sırasıyla; kurumsal 
dönüşüm modeli, otomasyon ve 
akıllı havacılık sistemleri olarak 
sıraladı. Kurumsal dönüşüm 
modeliyle, kurum içinde görev 
yapanlar için kimliklerin, 
görevlerin ve alınması gereken 
eğitimlerin belirlendiğini, hatta 
bu sistemin yurt dışındaki 
bazı ülkelerle de paylaşıldığını 
söyledi. Bu projenin bir diğer 
ayağının ise sektörde görev 

T
ürk Hava Yolları 
Kargo İş Geliştirme ve 
Organizasyon Başkanı 
Adnan Karaismailoğlu, 

konuşmasında Türk Hava 
Yolları’nın son 20 yıldaki gelişim 
hikayesini ve gelecek hedeflerini 
aktardı. THY’nin büyümesinde 
rol oynayan altı önemli başlığı; 
altyapı, network, filo, ürün ve 
hizmetler, teknoloji ve bilgi 
sistemleri ile organizasyon olarak 
sıralayan Karaismailoğlu, Atatürk 
Havalimanı’nda 2015 yılında 
kurulan tesisle Türkiye hava 
kargo sektörü oyuncularının 
dünya ile rekabet edebilir hale 
geldiğini, İstanbul Havalimanı ile 
bunun daha da yukarı taşındığını 
söyledi. Karaismailoğlu, “Ama 
gelinen nokta yeterli değil. Bugün 
için dünyada lider olabileceğimiz 
altyapıyı oluşturduk. Ancak 
hedeflediğimiz nokta bunun çok 

yapacak kimliklerin belirlenmesi 
olduğunu ifade eden Dursun, bu 
kapsamda acentelerden tehlikeli 
madde ve kargo satış uzmanı 
ile güvenlikten sorumlu yetkili 
istihdam etmelerini istediklerini 
aktardı. Dursun, bunlarla ilgili 
eğitimler hazırlandıktan sonra 
sektörün bu platformdan istifade 
edeceğini açıkladı. Otomasyon 
sisteminin kurulmasına dönük bir 
çalışma yürütüldüğünü aktaran 
Dursun, yetki belgelerinin bunun 
üzerinden yapılacağını, daha 
sonra paydaş kurumların sisteme 
bağlanarak kimin ne yetkisi var 
bunların hepsinin görülebileceğini 
aktardı. Üçüncü ayak olan faydalı 
ulaşım sistemiyle, sektörün ihtiyacı 

ötesinde. Çünkü biz hedeflediğimiz 
döneme giderken dünyada 
şartlar değişecek. Bugünden 10-
20 yıl sonrasının en mükemmel 
altyapısını planlayamayız. Sadece 
bunu sağlayabilecek ön koşulları 
oluşturduk” dedi. THY’nin son 
20 yıl içinde çeşitli ortaklıklar ve 
iş birlikleriyle oluşturduğu güçlü 
network ağıyla dünyanın en büyük 
yolcu ve kargo taşıyıcılarından 
biri haline geldiğini vurgulayan 
Karaismailoğlu, gidilmedik hiçbir 
yer bırakmamayı hedeflediklerini 
aktardı. Belirledikleri hedefler 
kapsamında üçüncü önemli 
başlığın filo olduğunu aktaran 
Karaismailoğlu, filoyu büyüyen 
network yapısına uygun hale 
getirmek için ciddi hazırlıklar ve 
yatırımlar yaptıklarını belirtti. 
Yine bu dönemde hizmet ve ürün 
çeşitliliğini geliştirdiklerini ifade 
eden Karaismailoğlu, dijitalleşme 

olan sistemlerin oluşturup 
paylaşılmasının hedeflendiğini 
aktardı. Dursun, ayrıca havayolu 
şirketlerinin ve antrepoların 
maliyetlerinin azaltılmasına 
yönelik çeşitli ülkelerle görüşmeler 
yapıldığını söyledi. Libya’ya 
kargo ve yolcu uçuşlarının 
başlatılması, İngiltere ile ileri 
güvenlik hizmetleri kapsamındaki 
uygulamaların kolaylaştırılmasına 
yönelik görüşmeler yapıldığını 
aktaran Dursun, ayrıca ABD 
Ulaştırma Güvenliği İdaresi (TSA) 
ile ulusal havacılık güvenli kargo 
programı konusunda bir iş birliği 
çalışması yapıldığını, kargoda 
karşılıklı tanıma konusunda 
mutabakata varıldığını aktardı. 

alanında attıkları adımlarla web 
tabanlı, süreçleri entegre biçimde 
takip ettikleri, doğru veriye bir 
biçimde ulaşabilecekleri bir 
sistem kurduklarını aktardı. 
Karaismailoğlu, “Bu yalnız bilgi 
sistemlerinde bir katkı sağlamadı, 
bütün süreçlerimizi baştan sona 
değiştirdi ve şekillendirdi. Şu 
anda konuştuğumuz teknolojik 
gelişmeleri, dijitalleşme 
süreçlerini yürütebilmemiz için 
bir altyapı oluşturdu. Dijitalleşme 
herkes için her noktada aynı şeyi 
ifade etmiyor. Bunu adım adım 
gerçekleştirmek gerekiyor. Bizim 
için bu gerçekçi bir hikayeye 
dönüştü. Biz temelimizi doğru 
attık, devamında doğru projeler 
geliştirdik, geldiğimiz noktada 
yeni projelerimizle sektörde 
lokomotif olabilecek durumdayız. 
İnsan kaynağına ciddi yatırım 
yaptık” dedi. 

HAVA KARGOYU HIZLANDIRMAK İÇİN ÇALIŞIYORUZ
Ramazan Dursun - SHGM Havacılık Güvenliği Daire Başkanı

THY BÜYÜK BİR BAŞARI HİKAYESİ YAZDI
Adnan Karaismailoğlu - Türk Hava Yolları Kargo İş Geliştirme ve Organizasyon Başkanı
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Moderatörlüğünü C.H. Robinson Türkiye Genel Müdürü Gökalp Kobe 
Ertuğrul’un yaptığı “Lojistik Sektöründe Sürdürülebilirlik ve Dijitalleşme” 
oturumuna LODER Yönetim Kurulu Başkanı Prof. Dr. Gülçin Büyüközkan, 

KeyLine Genel Müdürü Dr. Kayıhan Turan ve Horoz Lojistik Kıdemli Müşteri 
İlişkileri ve Operasyon Direktörü Birol Zengin konuşmacı olarak katıldı. 

C
.H. Robinson Türkiye 
Genel Müdürü Gökalp 
Kobe Ertuğrul, dünyanın 
en büyük tedarik zinciri 

platformlarından biri olan CHR’nin, 
yılda iki milyon taşımayı yönettiğini 

L
ODER Yönetim Kurulu 
Başkanı Prof. Dr. 
Gülçin Büyüközkan, 
konuşmasında 

sürdürülebilirlik kavramının 
çevreden ibaret olmadığını, 
ekonomik ve sosyal boyutlarının 
bulunduğunu belirtti ve 
teknolojinin sürdürülebilirliğe 
etkilerine değindi. Büyüközkan, 
“Sürdürülebilirlik geleceği de 
öngörerek bir iş sürekliliğini 
sağlayacak, başarıya ulaştıracak 

söyledi. “Teknoloji öyle bir seviyeye geldi 
ki biz ABD’de de artık navlun yerine 
bilgi bedeli tahsil etmeyi tartışıyoruz” 
diyen Ertuğrul, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Çünkü bu dönemde katma değeri bilgi 
ve teknolojiyle sağlıyorsunuz. Araçların 

tüm faaliyetlerdir” dedi. Lojistik 
sektörü açısından sürdürülebilirlik 
alanında enerji verimliliği, atık 
yönetimi, emisyonların azaltılması, 
verimlilik ve etkinlik konularının 
öne çıktığını aktaran Büyüközkan, 
teknolojinin bunlar için en güzel 
çözümleri beraberinde getirdiğini 
vurguladı. Büyüközkan, şirketlerin 
teknolojiyi entegre kullanarak 
sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşabileceğini söyledi. İyi 
yetişmiş insan kaynağının çok 

NAVLUN YERİNE BİLGİ BEDELİ ALMAYI TARTIŞIYORUZ
Gökalp Kobe Ertuğrul – C.H. Robinson Türkiye Genel Müdürü

TEKNOLOJİ SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK İÇİN EN İYİ ÇÖZÜMLERİ SUNUYOR
Prof. Dr. Gülçin Büyüközkan – LODER Yönetim Kurulu Başkanı

ve ürünlerinin görünürlüğü ve 
izlenebilirliği dijitalleşmenin 
çok can alıcı bir unsuru. Bilginin 
satılabilmesi için anlamlı hale 
gelmesi gerekiyor. Bunun için de 
ölçüye ihtiyaç var.” 

önemli olduğunu belirten 
Büyüközkan, bu alanda eğitim, 
yetenek yönetimi ve hedeflerin 
iyi belirlenmesi gerektiğini 
söyledi. Büyüközkan, “Teknoloji 
iyi kullanıldığında insan veya 
şirketleri vezir eder ama kötü 
kullanılırsa rezil eder. Yapay 
zekanın artı değer üretecek şekilde 
kurgulanması gerekiyor. Bu 
alanda öncelikle kurallara ihtiyaç 
var. Siber saldırılar en tehlikeli 
konu olarak öne çıkıyor” dedi. 

Gökalp Kobe Ertuğrul Prof. Dr. Gülçin Büyüközkan

40  www.lojistikhatti.com



nn
nn
nn
8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

Dr. Kayıhan Turan Birol Zengin

K
eyLine Genel Müdürü 
Dr. Kayıhan Turan, 
lojistik ekosisteminde 
dijitalleşmenin; teknoloji, 

süreç, organizasyon ve bilginin 
paylaşımı olmak üzere dört temel 
ayağının bulunduğunu söyledi. 
Turan, sürdürülebilirliğin ekonomi, 
çevre, sosyal açıdan etkilerini ise 
şöyle özetledi. “Ekonomik açıdan; 
multimodal ve intermodal gibi 
alternatif yöntemlerin kullanılarak 

H
oroz Lojistik Kıdemli 
Müşteri İlişkileri ve 
Operasyon Direktörü Birol 
Zengin, sürdürülebilirlik 

ve dijitalleşme alanında paydaşların 
ortaklaşmasının önemine ve finansal 
alandaki desteklere dikkat çekti. 
Zengin, “Sürdürülebilirliği ve 
dijitalleşmeyi saha uygulamalarında 
etkin kullanmanız, sadece size 
bağlı bir şey değil. Sürdürebilirliğin 
bileşenlerinde bunu paylaşan 
paydaşlarda var. Bunlar yapacağınız 
yatırımlara, atılımlara veya teknolojik 

maliyet avantajı yaratılması, çevrede 
azalan karbondioksit salımı, azalan 
atık ve yenilenebilir enerji kullanılarak 
kaynakların verimliliği, sosyal açıdan 
ise daha güvenli, sağlıklı, eşitlikçi bir 
ortamın yaratılması öne çıkmakta. 
Lojistik hizmet sağlayıcıların bunları 
kullanarak müşterilerine alternatifler 
sunmaları gerekiyor. Bilgiye talep 
edilmeden ulaşılması herkesin ihtiyacı. 
Araçlarımızı izlenebilir kılmanın 
ötesine geçmemiz gerekiyor. Araçların 

gelişmelere katkı sunmaktan imtina 
ediyorsa ciddi bir engel teşkil ediyor. 
Diğer yandan sürdürülebilirlik herkes 
tarafından öneriliyor ama destek sayısı 
çok az. Finansal alanda şirketlerin bunu 
tek başına yapması çok zor. Ayrıca çok 
ucuz olmayan teknolojik yatırımların 
anlam teşkil etmesi için insan kalitesinin 
de artırılması gerekiyor” dedi. Horoz 
Lojistik olarak tüm Türkiye’deki dağıtım 
ağlarını dijital haritalarla yönettiklerini 
ifade eden Zengin, sözlerini şöyle 
sürdürdü: “Bu sistem en verimli ve 
en hızlı şekilde teslimat yapmamıza 

ve konteynerin takibi, aksamaların 
zamanında giderilmesi lojistik 
dünyasında kullanılan dijitalleşme 
ekipmanları. Bu yönde yapılan 
uygulamalarla hizmetin kalitesini 
artırabiliriz.” Firmaların büyük 
resme bakarak kendilerini 
hazırlamaları gerektiğini ifade eden 
Turan, Türkiye’nin ise blockchine 
uygulayan ilk ülke pozisyonunda 
hızlı hareket etmesi gerektiğinin 
altını çizdi. 

imkan veriyor. Gerçekleştirdiğimiz 
yatırımları müşterilerimiz için 
rafine ettik, bir puzzle gibi hangi 
parçayı istiyorlarsa o parçayı 
kullanabilecekleri bir hale getirdik. 
Yeni yatırımlarımızın hepsini lojistik 
hizmetlerimizin müşterilerimizin 
en basit şekilde yararlanabilecekleri 
hale getirilmesine yönelik sunmak 
üzere gerçekleştiriyoruz. Hatta 
finansal regülasyonlar izin verirse 
Horoz Cüzdan uygulamasında 
kripto parayla ödeme almayı 
düşünüyoruz.” 

BİLGİYE TALEP EDİLMEDEN ULAŞILMASI HERKESİN İHTİYACI
Dr. Kayıhan Turan - KeyLine Genel Müdürü

DİJİTALLEŞMEYİ HİZMETLERİ KOLAYLAŞTIRMAK İÇİN KULLANIYORUZ
Birol Zengin - Horoz Lojistik Kıdemli Müşteri İlişkileri ve Operasyon Direktörü

www.lojistikhatti.com   41  



8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ n n
n n
n n

T
CDD Taşımacılık A.Ş. Yük Dairesi 
Başkanı Naci Özçelik, yaptığı 
sunumda yük taşımacılığında 
gelinen durum ve gelecek 

beklentilerini aktardı. Yurt içinde 2.009 
kilometre yüksek hızlı, 219 kilometre hızlı 
tren, 11.668 kilometre konvansiyonel hat 
olmak üzere toplam 13.896 kilometrelik 
demiryolu ağında yük ve yolcu taşımacılığı 
hizmeti sunduklarını aktaran Özçelik, “125 
tanesi elektrikli, 426 tanesi dizel olmak 
üzere 551 tane ana hat lokomotifi, 3 bin 
856’sı üçüncü şahıslara ait olmak üzere 20 
bin 379 adet vagonla hizmet sunuyoruz. 
Türkiye’deki mevcut 295 OSB’nin 13 
adedinde demiryolu bağlantısı vardır. 
Taşımalarımızın yaklaşık yüzde 8,5’i 
OSB’lerden yapılmaktadır. Yurt içinde 18 
adedi aktif, 3 adedi yapımı devam eden, 
8 adedi ise ihale ve proje aşamasında 
olan 23 adet lojistik merkezi bulunmakta. 

K
onsped Genel Müdürü Mete 
Tırman, geçmişten bugüne 
geleceğin demiryollarında 
olduğunu sürekli vurguladığını 

söyledi. Tırman, “1923-1950 yılları arasında 
yılda 139 km demiryolu yapılmış. Kişi başına 
düşen demiryolu uzunluğu 37.61 cm. Son 
10 yılda ise yılda 60 km konvensiyonel 
hat yapılmış. Kişi başına düşen demiryolu 
13.73 cm’e düşmüş. İthalat taşımalarında 
demiryolunun payı binde 60, ihracatta 

Taşımalarımızın yüzde 19’u lojistik 
merkezlerimizden gerçekleştirilmektedir. 
Demiryolu taşımacılığının artırmak amacıyla 
lojistik merkezlerine, fabrikalara, OSB’lere, 
madenlere ve limanlara bağlantı sağlayacak 
iltisak hattı yatırımları gerçekleştirilmektedir. 
375 km uzunluğunda toplam 241 adet 
iltisak hattı mevcuttur. Taşımalarımızın 
yaklaşık yüzde 40,6’sı iltisak hatlarından 
gerçekleşmektedir” dedi. 

Özçelik, taşıma istatistiklerine ilişkin ise 
şunları aktardı: “Yurt dışında haftada 64 tren 
seferi ile Avrupa’dan Çin’e kadar geniş bir 
hinterlantta 24 yük taşımacılığı yapılmaktadır. 
Yurt içi ve yurt dışı olmak üzere günlük top-
lam 200’ün üzerinde yük treni seferi ile yakla-
şık 88 bin ton yük taşınmaktadır. 2003 yılında 
1 milyon 715 bin ton olan uluslararası de-
miryolu yük taşımalarımız 2022 yılında 2003 
yılına göre yüzde 158 artarak 4 milyon 422 bin 
tona ulaşarak tüm zamanların en iyi değerleri 

binde 94. 2006’da yapılan ulaştırma şurasında 
bu yıl için hedeflenen demiryolunun toplam 
taşımalar içindeki payı yüzde 10’du ancak 
buna ulaşamadık. Bütün dünyada demiryolu 
karayolunun arkasında gelmekte. Karayolunda 
navlunlar düştükçe demiryolunun fiyatı yukarı 
doğru çıkıyor ve rekabet zorlaşıyor. Demiryolunu 
geliştirmek için TCDD Taşımacılık A.Ş. kuruldu. 
Demiryolunda yatırımların yüke kayması 
gerekirken, ne yazık ki yolcu taşımacılığına 
yoğunlaşıldı, bunun değiştirilmesi gerekiyor” 

elde edilmiştir. Demiryollarımızın yatırımdaki 
payı 2023 yılında yüzde 60’lara ulaşacaktır. Hızla 
devam edecek demiryolu yatırımlarıyla 4 bin 244 
km hızlı tren hattı ve 548 km konvansiyonel tren 
hattı inşası gerçekleştirilecektir.” Marmaray bağ-
lantılı Bakü-Tiflis-Kars demiryolu hattının, Orta 
Koridor’un altın halkası olarak kıtalar arasında 
kesintisiz demiryolu taşımacılığına imkân sağla-
dığını aktaran Özçelik, Marmaray’dan bugüne ka-
dar 2 bin 917 adet trenle 1 milyon 200 bin ton yük 
geçişi yapıldığını aktardı. Yıllık 38 milyon tonla 
yüzde 4 olan demiryolu yük taşımacılığının payı-
nın 2028’e kadar 146 milyon tonla yüzde 11.24’e, 
2038’e kadar 306 milyon tonla yüzde 20.12’ye 
2053’e kadar 448 milyon tonla yüzde 22’ye çıka-
rılmasının hedeflendiğini belirten Özçelik, TCDD 
Taşımacılık olarak dünyada ilk ona girmeyi hedef-
lediklerini aktardı. Bu veriler ışığında yatırımların 
yolcudan yüke kaydığının altını çizen Özçelik, 
pazara kendi lokomotifiyle yeni Demiryolu Tren 
İşletmecisi’nin girmesi gerektiğini ifade etti.  

dedi. “Rekabet gelişiminin ana faktörü. Rekabetin 
olmadığı yerde rekabet olmaz” diyen Tırman, şöyle 
sürdürdü: “Daha önce TCDD Taşımacılık ve özel 
sektör arasında kimse yoktu. Şimdi iki taraf arasında 
başka bir kademe var. Demiryolunda rekabet 
ortadan kalktı. Sektör oyuncuları navluna, vagona 
direkt ulaşamıyor. Tüm taşıma bilgileri sektör 
oyuncularıyla rekabet içinde olan bir firmanın 
elinde. Demiryollarında kuruluşundan buyana en 
büyük hata yapıldı. Bugün sektörün gelişiminin 
önündeki en büyük engellerden bir tanesi budur.” 

DEMİRYOLUNDA 2053 HEDEFİ YÜZDE 20 PAY
Naci Özçelik - TCDD Taşımacılık A.Ş. Yük Dairesi Başkanı

REKABET GELİŞİMİN ANA FAKTÖRÜ
Mete Tırman - Konsped Genel Müdürü

8. Ekonomi ve Lojistik Zirvesi’nin ikinci 
günündeki ilk oturumda Demiryolu Taşımacılığı 
ele alındı. Moderatörlüğünü DTD Yönetim 
Kurulu Üyesi Erdin Erengül’ün yaptığı oturuma 
TCDD Taşımacılık A.Ş. Yük Dairesi Başkanı 
Naci Özçelik ve Konsped Genel Müdürü 
Mete Tırman konuşmacı olarak katıldı. 

D
TD Yönetim Kurulu Üyesi Erdin Erengül, 
gelişen dünyada önemi artan demiryolunun 
Türkiye’de de son yıllarda artan yatırımlarla 
birlikte gerekli önemi görmeye başladığını 

söyledi. Erengül, her ne kadar ulaştırmada en fazla 
yatırımı demiryolu alsa da bunun büyük kısmının yolcu 
tarafına gittiğini, yükün ikinci tarafta kaldığını belirtti. Mete Tırman

Naci Özçelik Erdin Erengül

Dr. Hakan Çınar
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Moderatörlüğünü DIŞYÖNDER 
Yönetim Kurulu Başkanı Dr. Hakan 
Çınar’ın yaptığı oturumda AB Yeşil 

Mutabakatı ve Global Gateway 
projelerinin lojistik sektörüne etkileri 
konuşuldu. Oturumda, UND Yönetim 

Kurulu Başkan Yardımcısı Fatih Şener, 
Horizon Danışmanlık Kurucusu Eser 
Erginoğlu ve LogD Kurucusu Seyhan 

Gülhan konuşmacı olarak katıldı.

2
019 yılında çok konuşulmaya başlanan AB Yeşil Mutabakatı’nın 
yaşanan pandemi, savaş, doğal afetler nedeniyle önceliğini 
kaybettiğini belirten DIŞYÖNDER Yönetim Kurulu Başkanı 
Dr. Hakan Çınar, “Dünyanın nüfusu 7.3 milyar. Yapılan bir 

araştırmaya göre dünyanın doğal kaynak kapasitesi 10 milyar insana 
yetebilecek durumda. Üreme oranları mevcut haliyle giderse 20-25 yılda 
dünya bu nüfusa ulaşacak ve dünyadaki doğal kaynaklar artık yetmeyecek. 
Dünyada doğal kaynakları doğru kullanmak, yeşili korumak için AB 
bu konuda ciddi bir öncülük yapıyor. Türkiye de Paris Anlaşması ve 
sonrasında hazırlanan bir çalışmayla bu konuda önemli bir adım attı. 
Global Gateway ve AB Yeşil Mutabakat birbirini tamamlayan iki proje. AB 
bu iki projeyle bir yandan yeşili korumayı, diğer yandan ticaretin hızını 
da kesmemeyi amaçlıyor. Hem yiyeyim hem kilo almayayım tarzında 
bir yaklaşım var” dedi. Çınar, Yeşil Mutabakatın lojistik sektörüne ciddi 
maliyetler getireceğini vurguladı. 

U
ND Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Fatih Şener, 
4,6 milyar eurosu lojistik 
ve gümrüğe ayrılan 300 

milyar euroluk Global Gateway’in, AB 
merkezli ticaretin trafik hızını artırmaya 
dönük bir proje olduğunu söyledi. 
Proje açıklandıktan sonra UND olarak 
Brüksel’e gittiklerini hatırlatan Şener, 
“AB’nin en büyük gümrük kapısının 
Kapıkule olduğunu ve Global Gateway 
projesinin buradan başlatılmasını talep 
ettik. Kapıkule’de şu anda 1400 aracın 
günlük geçebileceği bir kapasite var. Bu 
kapasitenin yükseltilmesinin AB trafiğine 
fayda sağlayacağını anlattık” dedi. 

AB Yeşil Mutabakatı ile birlikte 
Sınırda Karbon Düzenlemesinin gün-
deme oturduğunu vurgulayan Şener, 
sözlerini şöyle sürdürdü: “Düzenlemeyle 
Avrupa’da 5 önemli sektöre ciddi yatı-

rımlar yapılacak. Eğer çevre ülkeler yatırım 
yapmazlarsa haksız rekabetin oluşacağı düşü-
nülüyor. Avrupalı şirketler için oluşan maliyet 
diğer ülkeler için sınırda karbon vergileriyle 
dengelenmek isteniyor. Diğer bir kaygı ise 
Avrupa’daki artan maliyetler nedeniyle emis-
yonların çevre ülkelere kayması. Alınacak 
vergilerle çevre ülkeler emisyonları azaltmaya 
dönük yatırım yapmaya zorlanmak isteniyor. 
Bu 5 sektör sürece ne kadar hazır olursa ihracat 
şansları o kadar fazla olacak, uluslararası nakli-
ye sektörü de bundan pozitif etkilenecek. Dün-
yada emisyonların yüzde 25’i ulaştırmadan 
geliyor. Ulaştırmanın da yüzde 75’ini karayolu 
oluşturuyor. Ağır ticarilerin yüzde 75 içindeki 
payı yüzde 25 civarında. Avrupa’ya taşıma 
yapan Türk filosu sayısı 21-22 bin tır. Avrupa 
Otomobil Üreticileri Derneği’nin verdiği raka-
ma göre Avrupa’da orta ve ağır ticari araç sa-
yısı 6.2 milyon. Avrupa’daki 6.2 milyon aracın 
yaş ortalaması 13. Türkiye 3-4 yaş ortalamasıy-

la Avrupa’nın en geç filosuna sahip. 2023 
yılından itibaren Avrupalı ithalatçılar 
ithal ürünlerin miktarını ve karbon sa-
lımını raporlamaya başlayacaklar. 2026 
yılından sonra bunların yıllık emisyon 
raporları yayınlanacak. Lojistik sektörü 
bunu nasıl algıladı? Şu anda sektörümüz-
de 16-17 şirketimiz bu konuda adımlar 
atmış durumda. Yeşil lojistik kapsamında 
yenilenebilir enerji yatırımlarıyla ihtiyaç-
ları karşılama, atık yönetimi, dijitalleşme 
ve optimizasyon, kurumsal sosyal so-
rumluluk projeleri, yönetim sistemlerinin 
geliştirilmesi, çevreci araç yatırımları, 
intermodal ve kombine taşımacılık gibi 
konular var. Yeşil Mutabakat, lojistik 
sektörü için ciddi maliyetler oluşturacak. 
AB bu konuda ciddi fonlar oluşturuyor. 
Bu yaklaşım Türkiye’de benimsenmezse 
Türk lojistik sektörü açısından haksız bir 
rekabet ortamı oluşacak.” 

YEŞİL LOJİSTİK YATIRIMLARI DESTEKLENMELİ
Fatih Şener - UND Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı

Seyhan GülhanEser ErginoğluFatih ŞenerDr. Hakan Çınar
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H
orizon Danışmanlık 
Kurucusu Eser 
Erginoğlu, 
konuşmasında karbon 

salınımına yönelik lojistik 
sektörüne yönelik alınan 
yeni uygulamaları anlattı. 
Lojistik sektörünün bir süredir 
emisyon salınımını azaltma 
konusunda baskı altında 
olduğunu aktaran Erginoğlu, 
“Şirketlere, karbonlarını 
ölçtürmek, fiyatlandırmak, 
aynı kıdem tazminatı 
karşılığı gibi bilançonun içine 
bunun karşılığını yazmak 
zorunluluğu geliyor. Türkiye 
olarak 450 milyon ton gibi bir 
emisyonumuz var. Bunun 85 
milyon tonu nakliyeden, 68 
milyon tonu üretimden geliyor. 
Bu emisyonun 2030’a kadar 
yeni hedefle birlikte yüzde 
41 azaltılması hedefleniyor. 
Bu hedef doğrultusunda 
emisyonlara yönelik vergi 
koyulması gündemde” dedi. 
Lojistik şirketlerinin atması 

L
ogD Kurucusu Seyhan 
Gülhan, yeşil lojistik 
konusunun romantizm 
olmaktan çıktığını, tercih 

değil zorunluluk haline geldiğini 
vurguladı. 1 Ekim 2023’te 
Sınırda Karbon Düzenlemesinin 
devreye gireceğini, global 
markaların sürdürülebilirlik 
raporları hazırlamak zorunda 
kalacağını belirten Gülhan, 
“Bunun nedeni havuç ve sopa 

gereken adımlara da dikkat çeken 
Erginoğlu, öncelikle fiziki ve geçiş 
süreci risklerinin öngörülmesi 
ve fiyatlandırılması gerektiğini 
söyledi. AB Yeşil Mutabakatında 
sürdürülebilir ulaşım stratejisinden 
bahsedildiğini aktaran Erginoğlu, 
bu çerçevede minimum karayolu 
taşımacılığıyla multimodal 
lojistiğin geliştirilmesi, raylı 
sistemlere yatırım, karayolu 
taşımacılığında ilave vergi paketi, 
hidrojen ve elektrikle çalışan 
araçların teşviki gibi birçok 
konunun gündemde olduğunu 
belirtti. Mart 2023’te denizcilik 
sektörünün emisyon ticaret 
sistemi içine alındığını vurgulayan 
Erginoğlu, “Buna göre gemilerdeki 
ortalama emisyon 2020 itibariyle 
hesaplanacak ve bundan sonra 
2050’ye kadar yüzde 80’lerde 
emisyon düşürme bekleniyor. Aksi 
taktirde emisyon ticaret sistemine 
tabi olunacak. Ocak 202’de 33 
eurolarda olan bir ton karbon 
salınımının vergisi şimdi 87.82 
euroya ulaştı. Bunun 120-150 euro 

olayı. Sopa vergiler, havuç ise 
şirketlerin Avrupa’nın sendikasyon 
kredilerinden faydalanmasıdır. 
Karbon ayak izi konusunda Türkiye 
olarak eksiklerimiz bulunmakta. 
Şirket olarak karbon ayak izimizi 
hesaplatmak istiyoruz ancak 
bunu sağlayamadık. Bu noktada 
lojistik sektörü açısından karbon 
ayak izi hesaplanması konusunda 
kamudan destek bekliyoruz. 
Pandemi sonrasında savaş bize iş 

bandına oturması bekleniyor. 
Bu demek oluyor ki şirketler 
gerekli önlemleri almazlarsa 
bilançolardaki delik gittikçe 
büyüyecek” dedi. 

Erginoğlu, şirketlerin atması 
gereken adımlara ilişkin ise şu 
konulara dikkat çekti: “Şirketler 
devletten hibe ve destek bek-
lemek yerine kredi kullanarak 
bunu ne kadar ucuza mal ede-
ceklerine bakmaları gerekir. Bir 
şirketin emisyonları ne kadar 
düşük ve stratejisi ne kadar belli 
olursa bu kredi alımlarında iki 
üç puan avantajlı olacak. Şirket-
lerin her sene emisyon azaltım 
faaliyetleri, risk analizi, kurum-
sal karbon ayak izi, sürdürüle-
bilirlik raporu, karbonun yanı 
sıra su analizi, Science Based 
Target çalışmalarının başlatıl-
ması gerekir. Bunları yapmadan 
bankaların karşısına oturamaz-
sınız. Konuya sadece karbon 
gözüyle bakılmamalı, ESC (En-
vironmental, Social, Governan-
ce) bakış açısıyla bakılmalı.” 

yapış şeklimizi değiştirmemiz 
gerektiğini gösterdi. Yeşil 
Mutabakatı Türkiye için iş yapış 
şekillerini değiştirmesiyle ilgili 
mesaj veriyor. Global şirketler 
karbon emisyonu azaltma 
konusunda çok ciddi kaygıyalar 
taşıyor, ancak lokal şirketler bu 
konudan çok uzak. Bu noktada 
bankalar opsiyonel çözümler 
sunuyor, bu da firmalara 
finansal destek sağlıyor” dedi.  

BANA EMİSYONUNU SÖYLE, SANA KREDİNİ SÖYLEYEYİM!
Eser Erginoğlu - Horizon Danışmanlık Kurucusu

YEŞİL LOJİSTİK ROMANTİZM OLMAKTAN ÇIKTI
Seyhan Gülhan - LogD Kurucusu

44  www.lojistikhatti.com



nn
nn
nn
8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ8. EKONOMİ ve LOJİSTİK ZİRVESİ

Moderatörlüğünü FIATA Kıdemli Başkan Yardımcısı ve Genel Transport CEO’su Turgut Erkeskin’in 
yaptığı, UAB Denizcilik Genel Müdürlüğü Deniz Ticaretini Geliştirme Dairesi Başkanı Mustafa Çağatay 
Cansız, KOSDER Yönetim Kurulu Başkanı Hakan Çendik, TÜRKLİM Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
ve Borusan Port Genel Müdürü Hamdi Erçelik’in konuşmacı olarak katıldığı oturumda dünya denizyolu 

yük taşımacılığında Türkiye’nin konumu, navlun ve konteyner sorununun sektöre etkileri tartışıldı. 

U
AB Denizcilik Genel Müdürlüğü 
Deniz Ticaretini Geliştirme 
Dairesi Başkanı Mustafa 
Çağatay Cansız, konuşmasında 

Türkiye’de denizyolu taşımacılığına 
ilişkin 2023 yılı beklentilerini, navlun 
ve konteyner yük taşımacılığında 
yaşanan gelişmeleri rakamlarla anlattı. 
Hem dünyada hem de Türkiye’de 
toplam ticaretin yaklaşık yüzde 85’inin 
denizyoluyla gerçekleştirildiğini belirten 
Cansız, şunları aktardı: “Navlun oranları 
deniz taşımacılığı maliyetlerinin önemli 
bir bileşenidir. Pandemi döneminden 
bu zamana kadar navlun fiyatlarında 
yüzde 80’den fazla düşüş gözlenmiştir. 
2023’te, ana taşımacılık hatlarında ve 
bölgesel ticaretteki büyümenin yüzde 
1-2 aralığında olması beklenmekte iken 
2024 için yaklaşık yüzde 5-6 talep artışı 
öngörülüyor. 2022’de yüzde 4 büyüyen 
konteyner filosunun 2023’te yüzde 6,3, 
2024’te ise yüzde 8,1 büyüyeceği tahmin 
edilmektedir. Filodaki artma veya azalma, 
limanlardaki sıkışıklık ve gemilerin seyir 
hızındaki değişikliklerden etkileneceği 
için arzın 2023’te yüzde 11,3 ve 2024’te 
yüzde 3,1 artması beklenmektedir. Sonuç 
olarak, 2023’ün ilk yarısı boyunca negatif 
yönde yıllık büyüme göstermesi, ancak 
daha sonra 2023 ve 2024’ün geri kalanında 
ana hat ve bölgesel ticaret hacimlerinin 
büyümeye geri dönmesi öngörülmektedir. 
Yıllık büyümenin, 2022 ve 2023’ün 
aynı döneminde yaşanan gerileme 
nedeniyle 2023’ün 4. çeyreği ve 2024’ün 1. 
çeyreğinin özellikle güçlü olacağı tahmin 
edilmektedir. 2024’te arz/talep dengesinin 
iyileşmesi beklense de 2023’te arz, talebi 

önemli ölçüde geride bırakacağı için; 2024’teki 
iyileşme 2023’te yaşanacak önemli arz/
talep oranını karşılamada yetersiz kalacağı 
tahmin edilmektedir. Navlun oranları, time 
charter oranları ve ikinci el gemi fiyatlarının 
bu dönem boyunca baskı altında kalması 
beklenmektedir. Hat operatörleri, kapasiteyi 
taleple eşleştirerek navlun oranlarını 
koruyabilirler, ancak şimdiye kadar bu 
konuda başarılı olduklarını söyleyemeyiz. 

Konteyner piyasasında hem talep artışı 
hem de olumsuzluklar mevcuttur. Bununla 
birlikte, olasılıklar dengesi aşağı yönlü ağır-
lıklı görünmektedir. Arz, geciken teslimat 
veya yeni gemilerin iptali nedeniyle tahmin 
edilenden daha düşük olabilir; eşit olarak, 
dahil edilen hız azaltmaları gerçekleşmezse 
arz da daha yüksek olabilir. Tahmin edilen bu 
veriler sonucunda navlun fiyatlarında düşü-
şün süreceği düşünülmektedir. Öte yandan 
düşüş beklentisini boşa çıkarabilecek gelişme-
leri de incelemek gerekmektedir. Taşımacılık 
şirketlerinin planlanan yeni gemi siparişleri 
bulunmaktadır. Bu siparişlerin askıya alınma-
sı uluslararası taşımacılıkta arz yönlü daral-
maya yol açabilir. Siparişlerin ertelenmesi ya 
da iptal edilmesi navlun fiyatlarının yükse-
lişinde rol oynayan en önemli faktörlerden 
biri olacaktır. Ayrıca pandemi döneminde 
depolarda stoklanan malların azalmasıyla 
2023 yılının ikinci çeyreğinde tüketici talebin-
de kısmen hareketlenmenin yaşanması da 
beklenmektedir. Tüm bu etkenler yaz dönemi 
boyunca navlun fiyatlarının yeniden yükseli-
şini tetikleyebilir. Sonuç olarak, navlun fiyat-
larında; muhtemelen son on yıldaki herhangi 
bir zamandan daha zayıf olacağı iki zorlu yıl 
yaşanacaktır.”  

Türkiye’de taşıma modları arasında en 

liberal sektörün deniz taşımacılığı ve 
limanlar olduğunu vurgulayan Cansız, 
“2003 yılında denizcilik sektöründe 
başlayan özelleştirmeler sonucu ka-
pasite inşası oluşmuş ve Türk sahipli 
filomuz 8.9 milyon DWT’dan 39.1 milyon 
DWT’na, limanlarımızda elleçlenen yük 
miktarı ise 190 milyon tondan 543 milyon 
tona çıkmıştır. Ülkemiz ticaretinin yüzde 
85’nin denizyoluyla yapıldığı dikkate 
alındığında son 20 yılda elleçleme rakam-
larındaki yüzde 185’lik artış, doğrudan 
gelişen Türk ekonomisinin önemli bir 
indikatörü ve artan refahın göstergelerin-
den bir tanesidir” dedi. 

Rekabet edebilir bir denizcilik sek-
törü tesis edilmesi için Hurdaya Ayrılan 
Türk Bayraklı Gemilerin Yerlerine Yeni 
Gemi İnşa Edilmesinin Teşvikine Dair 
Yönetmeliğin yürürlüğe konduğunu 
hatırlatan Cansız, “Ayrıca pandemi 
döneminde karayolları sınır kapılarının 
kapanmasının akabinde bakanlığımızca 
hızla aksiyon alınarak Karayoluyla Taşı-
nan Yüklerin Denizyoluna Aktarılması-
nın Desteklenmesi Hakkında Yönetmelik 
regüle edilmiş ve Bakanlığımızca ciddi 
teşvikler, sektörümüzün kullanımına 
açılmıştır. Denizcilik özelinde yine liman 
tesisleriyle ilgili verimliliğin ve şeffaflığın 
artırılması konusunda Denizcilik İdaresi 
olarak takip ve kontrolün arıtılmasına yö-
nelik düzenlemelerin hayata geçirilmesi 
planlanmaktadır. Bu kapsamda Lojistik 
performans indeksinde 2023 yılı itibariyle 
38. Sırada yer almakla beraber yapılan/
yapılacak düzenlemelerle 15. sıraya 
çıkmak ana önceliklerimiz arasında yer 
almaktadır” diye konuştu.  

NAVLUN FİYATLARINDA İKİ ZOR YIL YAŞANACAK
Mustafa Çağatay Cansız - UAB Denizcilik Genel Müdürlüğü Deniz Ticaretini Geliştirme Dairesi Başkanı

Turgut ErkeskinHamdi ErçelikHakan Çendik Mustafa Çağatay Cansız
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K
OSDER Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Çendik, 
Türkiye’nin denizyolu 
taşımacılığında en güçlü 

alanlardan biri olduğunu söyledi. 
Türk armatörlerin tonaj olarak 
en güçlü oldukları bölgelerin; 
Karadeniz, Akdeniz, Batı Afrika 
Hint Okyanusu, Afrika’nın 
doğu kıyıları olduğunu belirten 
Çendik, “1000-2000, 2000-4000, 
4000-6000 tonajlarda bölgede 
lideriz. 6000-800 tonajında 
önemli bir paya sahibiz. Bu 
tonajlar içinde Türk filosunun 
hakimiyeti bulunmaktadır. 
Tonajlar büyüdükçe ülkemizin 
etkinliği biraz daha azalıyor. 
Örneğin, 8000-10.000 bin 
tonajında 4. sıradayız. 
Komşumuz Yunanistan 330 
milyon DWT kapasitesiyle 
ülkemizin neredeyse 10 kat 
üstünde bir deniz ticaret filosuna 
sahip. Türk sahipli deniz ticaret 

T
ÜRKLİM Yönetim 
Kurulu Başkan 
Yardımcısı ve Borusan 
Port Genel Müdürü 

Hamdi Erçelik ise Türk 
limancılık sektörüne ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu. 
Türk limancılığının dünyaya 
entegre bir sistem üzerine kurulu 
olduğunu belirten Erçelik, 
“Tabi ki daha çok yapılması 
gerekenler var. Singapur ve 
Rotterdam gibi seviyelere 
gelebilmek isterdik. Üç tarafı 
denizlerle çevrili ve her denizin 
de limanı olan bir ülke olarak 
koster taşımacılığının ufkunun 
açılabileceğini düşünüyorum. 
Yalın yönetimde hep konuşulur 
gemiyi büyütmeli mi yoksa 

filosu 40 milyon DWT düzeyinde” 
dedi. 

Pandeminin denizyolu taşıma-
cılığının önünü açtığını ifade eden 
Çendik, “2020’nin son baharına 
kadar durgun bir dönem yaşadık. 
2020’nin son çeyreğinde başlayan 
dönemde inanılmaz navlun sevi-
yelerle karşılaştık. Bu dönemde 
lojistik ve tedarik zincirinin önemini 
yüksek bedeller ödeyerek gördük. 
Global lojistik firmalarının belli 
ülkeler ve firmalarının elinde olma-
sının handikapını yaşadık. Alyans-
larla oluşan tekelleşmeler nedeniyle 
yüksek navlunlarla karşılaştık. Bir 
kez daha bu alanda milli şirketin 
olmasının önemini gördük. Arkas, 
Turkon gibi operatörlerimiz var. 
Bunların sayısının artırılması gere-
kiyor. Bu devletin el atması gereken 
bir konu. Taşıma modları arasındaki 
entegrasyonu hızlandırmamız gere-
kiyor” diye konuştu.   

Denizcilik sektörünün en önemli 

küçültmeli mi? Önce büyütürsünüz 
sonra küçültürsünüz. Yani büyük 
ve küçük gemilerin kullanım 
alanları farklı oluyor. Ana gemilerle 
entegre bir koster taşımacılığı 
olması gerekiyor. Verimlilik 
açısından çok iyi bir perspektif 
olabileceğini düşünüyorum” dedi. 
İkisi dışında Türk limanlarının 
özelleştirildiğini belirten Erçelik, 
sektörün temel beklentilerini şöyle 
sıraladı: “Özel sektör tarafından 
yaptığımız limanlarda yatırım 
bedeli çok yüksek. 49 yıllık 
sözleşmeyle devletten aldığınız 
arazi üzerine liman yapıyorsunuz. 
Sonrasında işleterek o yüksek 
bedeli ödemeye çalışıyorsunuz. 
Birçok liman 49 yıllık sözleşmeyi 
büyük oranda tüketti. 10 yılın 

gündem maddelerinden birinin 
de Uluslararası Denizcilik Örgü-
tünün karbon salınımı konusunda 
yürürlüğe soktuğu uygulamalar 
olduğunu vurgulayan Çendik, 
şunları aktardı: “Artık istedikleri 
gibi hareket edemeyecekler sal-
dıkları karbon için vergi vermek 
zorunda kalacaklar. Koster filo-
muz bölgemizde güçlü diyoruz 
ancak filo yaş ortalaması 28-
29’lara geldi. 2018 yılında koster 
yenileme projesi hayata geçirildi. 
Ama ne yazık ki üzülerek söyle-
mek istiyorum ki bu proje kağıt 
üzerinde kaldı. Bu proje hayata 
geçirilip, gemiler suya indirilseydi 
son 2-2,5 yıldaki navlun fiyatla-
rıyla bu gemiler kendini amorti 
edecekti. Pandemi döneminde 
çok büyük bir fırsatı kaçırdık. 
Umarım bundan sonraki süreçte 
hurda teşvikiyle de birlikte koster 
yenileme projesine yönelik destek 
artar ve masada kalmaz.” 

altında kalan limanlarımız da 
var. Bizim isteğimiz limanlarımız 
yatırım yapsın. Ancak limancılıkta 
yatırım bedelinin geri ödemesi 
10 yılın üzerinde. Bu kapsamda 
temel beklentimiz, işletme 
sürelerinin uzatılması ve denizcilik 
sektörünün önünün açılması. 
Sektörün önü açılısın ki yapılması 
gerekenler bugün yapılsın. Diğer 
bir beklentimiz dünyaya açılan 
kapımız olan limanların stratejik 
yatırımlar içine alınması. Sektörün 
bir diğer gündem maddesi ise yeşil 
lojistik. Bu noktada yeşil enerji 
yatırımları yapılabilir. Ancak bu 
yatırımlar normal ekipmanlara 
göre 2-2,5 kat daha fazla yatırım 
gerektiriyor. Bu noktada teşvikler 
çok önemli.” 

KOSTER YENİLEME PROJESİNDE ADIMLAR HIZLANDIRILMALI
Hakan Çendik - KOSDER Yönetim Kurulu Başkanı

LİMANLAR STRATEJİK YATIRIM ALANI İÇİNE ALINMALI
Hamdi Erçelik - TÜRKLİM Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve Borusan Port Genel Müdürü
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İKLİM KRİZİ DENİZ TİCARETİNDE ROTALARI DEĞİŞTİRECEK
İTÜ Kutup Araştırmaları Uygulama ve Araştırma Merkezi Müdürü Dr. Bilge Tutak, 8. Ekonomi ve Lojistik Zirvesi’nde gerçekleştirdiği 

“Okyanuslar, Kutuplar ve İklim Değişikliği” sunumunda iklim değişikliğinin deniz ticareti ve güzergahlarını nasıl değiştirdiğini anlattı.

O
2 Danışmanlık ve DepOrtak 
Kurucusu Oruç Kaya, 
gerçekleştirdiği sunumda 
6 Şubat 2023’te meydana 

gelen Kahramanmaraş depreminde 
yaşananlardan örnekler vererek afet 
lojistiği açısından çıkarılması gereken 
dersleri ve İstanbul’da beklenen depremin 
etkilerini anlattı. Afet sonrası her 
faaliyetin, direkt lojistik ile ilgili olduğunu 
belertin Kaya, bu sürecin lojistik akılla 
planlanması gerektiğini vurguladı. 6 
Şubat depreminde herkesin nakliyeyi 
organize etmeye çalışmasının kaosa 
neden olduğunu vurgulayan Kaya, 
“Araç bulunmasında zorluk yaşandı. 
Şahıslar, STK’ler ve hatta resmi kurumlar, 
sosyal medya ile araç ve depo bulmaya 
çalıştı. Esas tıkanma noktaları, depolama 
ve mikro dağıtım oldu. Denizyolu ile 
hareketin önemi anlaşıldı. Herkesin 
kendince yardım göndermesi, israfa yol 
açtı, kalabalığa sebep oldu ve kaos yarattı. 
Gıda, konserve, süt, kıyafet, battaniye, 
ayakkabı, çocuk bezi vs., bir depoda 
dağıtılamadan dururken diğer depoda ya 
çok az vardı ya da yoktu ama bunlara da 
çok talep vardı. İnsana yakışmayacak ve 

İ
TÜ Kutup Araştırmaları Uygulama 
ve Araştırma Merkezi Müdürü Dr. 
Bilge Tutak, küresel ısınmanın 1,5 
derecede olduğunu, olağan durum 

devam ederse 2100 yılında 4 dereceye 
çıkılacağını söyledi. İnanılmaz 
yüksek karbondioksit 
seviyeleriyle dönüşü 
olunmayan bir yola 
girildiğini aktaran 
Tutak, “Bu durum su 
seviyelerinde artışlara 

bölgenin kültürüne uygun olmayan kıyafetler 
geldi. Ekmekler ziyan oldu, İstanbul’dan su 
geldi” dedi. 

Kaya, İstanbul’da 7,5 şiddetinde bir dep-
rem olursa yaşanacakları ise şöyle özetledi: 
“Depremin 2019 dolar kuruna göre 120 milyar 
TL’lik bir ekonomik kayıp yaratması öngö-
rülüyor. 39 bin 641 kişi için tıbbi malzemenin 
getirilmesi, depolanması, dağıtılması ve tıbbi 
atıkların toplanması, 2 milyon kişinin barınma-
sı için çadır, konteyner, tuvalet, duş vs. getiril-
mesi, dağıtılması ve atıkların toplanması, en 
az 2 milyon kişi için su, kıyafet, hijyen, 3 öğün 
yemek yapımı için malzeme, elma vs. getiril-
mesi, depolanması, dağıtılması ve çöplerin 
toplanması gerekiyor. 194 bin 92 binadan 25 
milyon ton enkazın kaldırılması ve taşınması, 
en az 2,5 kişin getirilmesi iaşesi, yollarda kalan 

yol açacak. Son 100-150 senede 40 cm üzerinde 
su seviyelerine ulaşmış durumdayız. Bu 
ekstrem durum devam ederse 80 cm varan 
su seviyesi artışları yaşanacak. Bu durumdan 

nüfusun yüzde 30 ya da yüzde 40’ı 
etkilenerek yaşam alanlarını 

değiştirmek zorunda kalacak. 
Kasırga mevsimleri değişecek.

Atlantik ve Pasifikteki 
deniz ticaret rotaları bozula-
cak. Doğudaki ticaret Hint 
Okyanusu’na göre 6 bin mil 

araçların kaldırılması ve taşınması, iş 
makinesi, jeneratör vs. getirilmesi lazım. 
En az 2 milyon kişi için her gün sadece 
bir adet elma dağıtılsa, her gün en az 20-
25 adet kamyonun çalışması gerekiyor. 
Saklanması için en az 40-50 adet serin 
odaya ihtiyaç olacak. Doğru stok yöne-
timi, travma yaşayan canlarımızın dep-
rem sonrasında bir nebze olsun rahat-
laması ve yardımların israf edilmemesi 
için çok önemlidir. Peki kamyonlar nasıl 
gelecek şoförler nasıl bulunacak? Doğru 
veri yönetimi, doğru lojistik yönetimi 
için çok önemlidir. İletişimin ve veri 
akışının, kesintisiz ve zamanında olması 
zorunludur. Saha verileri ve tahminler, 
stok ve depo yönetimini etkiler.” 

daha kısa alan Bering Boğazı’na kaya-
cak. Bu Rusya ve Çin, ya da doğudan 
taşıma yapan şirketler için bir avantaj 
olarak da görülebilir. Yaşam alanların-
da iklim sertleşecek ve ekstrem hava 
durumları oluşacak. Peki bu durum 
karşısında neler yapılabilir? Öncelikle 
bilime güvenilmeli. Tüketimimizi, atık 
miktarımızı ve karbon ayak izimizi 
azaltabiliriz, enerji kullanımımızı düşü-
rebiliriz, mümkünse yenilenebilir enerji 
kullanabiliriz” dedi. 

AFETTE SÜREÇLER LOJİSTİK AKILLA PLANLANMALI
Oruç Kaya - O2 Danışmanlık ve DepOrtak Kurucusu

Moderatörlüğünü TEDAR Yönetim 
Kurulu Üyesi Atilla Yıldıztekin’in 

yaptığı oturumda O2 Danışmanlık 
ve DepOrtak Kurucusu Oruç 

Kaya, Türkiye’de Afet Lojistiğini 
değerlendirdi. 

T
EDAR Yönetim Kurulu Üyesi Atilla Yıldıztekin, afet süreçlerinde lojistik açısından 
bakıldığında depolama süreçlerinin çok önemli olduğunu söyledi. Büyük 
şehirlerde yüksek ürün çeşidi olan büyük dağıtım merkezleri, küçük şehirlere 
küçük aktarma merkezlerinin kurulması gerektiğini belirten Yıldıztekin, bu 

depoların yıkılmaması için çelik olması, yüksek ve rampalı planlanması gerektiğini belirtti. 
Afet lojistiğinde ikinci önemli konunun taşıma olduğunu vurgulayan Yıldıztekin, uygun 
nakliye yöntemlerinin araştırılması gerektiğini, yakın yerlere küçük, uzak yerlere büyük 
araçlarla dağıtım yapılması gerektiğini aktardı.

Atilla Yıldıztekin

Dr. Bilge Tutak

Oruç Kaya
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Sarp Intermodal Isotank Operasyon 
Direktörü Cem Karaman’ın 

moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
Tehlikeli & Kimyevi Maddeler 

Lojistiği ve ADR oturumu Betek 
Boya Lojistik Müdürü Behlül Yılmaz 

ve Hayat Kimya Tedarik Zinciri 
Direktörü Bora Tanyel’in konuşmacı 

olarak katılımıyla yapıldı. 

B
etek Boya Lojistik Müdürü 
Behlül Yılmaz, konuşmasında 
lojistik hizmet alımlarında 
önceliklerini açıkladı. Tehlikeli 

madde taşımacılığında hizmet aldıkları 
firmalar açısından maliyet konusunun en 
son konuşulması gereken başlıklardan 
biri olduğunu vurgulayan Yılmaz, şöyle 
sürdürdü: “Çünkü burada hem insan 
sağlığı hem de doğanın kirletilmesi riski var. 
Dolayısıyla tehlikeli madde taşımacılığında 
profesyonelleşmiş firmalarla çalışmayı 
tercih ediyoruz. Zaten bu ana başlığı 
oluşturduğunuzda birçok firma doğrudan 
eleniyor ancak bu pozitif bir şey değil. Esasında 
fırsat eşitliği bağlamında alt yükleyecilerimizin 
ve tedarikçilerimizin bahsettiğimiz bu 

F
LO Dış Ticaret ve Uluslararası 
Lojistik Direktörü Duygu Dökmecier, 
şirket olarak lojistik operasyonları 
yurt içi, e-ticaret ve yurt dışı lojistiği 

olarak 3 başlık altında yürüttüklerini söyledi. 
E-ticaret kapsamında günde 15 binden fazla 
paketin dağıtıma çıktığını belirten Dökmecier, 
bu rakamın kampanya dönemlerinde 40-50 
binlere ulaştığını anlattı. Yurt içi ve yurt dışı 
operasyonlarını 3 ana dağıtım merkezinden 
yönettiklerini anlatan Dökmecier, “FLO 
yıllardır ayakkabı sektöründe faaliyet 
gösteren bir şirket. Gelişen dünyayla birlikte 
instreet ürünlerin artması, Lumberjack’in 
hayatımıza girmesi, Reback’ın global bir 
marka olarak bünyemize katılmasıyla 
birlikte bir tekstil lojistiği operasyonunu 
bünyemize eklememiz gerektiğinin farkına 
vardık. Kutulu operasyonlardan poşetli 
operasyonlara nasıl geçilmesi ve yönetilmesi 
gerektiğini sistemlerimize entegre etmeye 
başladık. Bir yandan da global markalarla 
ciddi iş birlikleri yapmak suretiyle, 
operasyonlarını yönettiğimiz mağazalara 

özeliklere sahip olmasını bekliyoruz. Bunun 
yanı sıra bizim gibi hizmet alan firmaların 
tedarikçilerimize bazı konularda fırsatlar 
sunması da önemli. Örneğin Türkiye’de 
lojistik sektörüne baktığımızda en yüksek 
fireler kapılarda beklemeler sırasında, 
rampalardaki yüklemelerde ya da dolum 
yapılan tankların başındaki beklemelerde 
gerçekleşiyor. Bu kısımlara dokunabilirsek ve 
buradaki hızı artırabilirsek maliyet tarafına 
fayda sağlayabiliriz.”  

Hayat Kimya Tedarik Zinciri Direktörü 
Bora Tanyel ise, Türkiye’de tehlikeli madde 
taşımacılığındaki yasal düzenlemelere de-
ğinerek şunları söyledi: “Tehlikeli madde 
taşımacılığında regülasyonların olması ve 
bunların sıkı bir biçimde denetlenmesi pazar-

bu ürünleri hem antrepolarından hem de 
depolarından alarak kendi dağıtım ağlarımıza 
katıyoruz. İthalat lojistiğinde de güçlüyüz. 
Yurt dışından sadece ayakkabı almıyoruz, 
Türkiye’deki fabrikalarımıza ham madde ve 
malzeme tedariği de yapıyoruz” şeklinde 
açıklamalarda bulundu.

Metro Türkiye Lojistik Müdürü Recep 
Çevik, şirket olarak faaliyetlerini mağazaların-
da tüketicilere satış, horeca sektörüne satışlar 
ve ev teslimatları şeklinde yürüttüklerini 
açıkladı. Tedarik zinciri çatısı altında pek 
çok modelle çalıştıklarını açıklayan Çevik, 
“Birçok yazılım kullanıyoruz. Bu yazılımların 

da rekabetçiliğin sürdürülebilirliği açısından 
bir zorunluluk. Bu regülasyonların olmadığı 
ortamda bazı önemli risklerle karşılaşıyoruz. 
Bizim gibi regülasyonlara uyan kurumsal 
firmalar, çeşitli gerekçelerle regülasyonları 
uygulamayan kimi tedarikçiler ve üreticilerle 
sorunlar yaşayabiliyor. Bu durum pazarda 
gerçek bir rekabet stratejisi oluşturmamızı 
engelliyor. Halbuki regülasyonlara uyum 
bir maliyet kalemi olarak değil, tüketicilere 
hizmet ve sürdürülebilirliğe katkı olarak 
görülmelidir. Son dönemde denetimlerin 
artmasıyla birlikte yüzde 80-90 oranında 
regülasyonlara tabi olunduğunu, ADR eği-
timlerinin yoğunlaştığını ve bu yönde faaliyet 
gösteren danışmanlık firmalarının işin içine 
daha fazla girdiğini gözlemliyoruz.” 

en önemli noktası birbiriyle entegrasyonu. 
Bu da bizim en büyük başarılarımızdan biri. 
Şirketimizin şu an itibariyle hizmet verdiği 
10 lojistik deposu var. 36 mağazamızın sekiz 
tanesinde de 8-10 bin metrekareleri bulan 
dağıtım merkezleri mevcut. Bu lojistik depo-
larımızdan yılda 41,6 milyon adet koli dağıtı-
lıyor. Bununla birlikte içinde 10 bin ürününün 
olduğu, 350 kişiyle yönettiğimiz ve günde 200 
araçla mağazalarımıza çıkışın olduğu büyük 
bir lojistik operasyonumuz bulunuyor” dedi. 
Çevik, lojistik süreçlerde başarıya giden yolun 
işini sevmek, ekip çalışması ve planlamadan 
geçtiğini belirtti.

Tehlikeli & Kimyevi Maddeler Lojistiği

REGÜLASYONLAR BİR MALİYET KALEMİ OLARAK GÖRÜLMEMELİ  

Perakende, FMCG ve Dağıtım Lojistiği

PERAKENDE SEKTÖRÜ BÜYÜK BİR LOJİSTİK HAREKETLİLİK YARATIYOR  

Moderatörlüğünü LogD Kurucusu Seyhan Gülhan’ın yaptığı Perakende, 
FMCG ve Dağıtım Lojistiği oturumunda FLO Dış Ticaret ve Uluslararası 
Lojistik Direktörü Duygu Dökmecier ve Metro Türkiye Lojistik Müdürü 

Recep Çevik konuşmacı olarak katıldı.  

Behlül Yılmaz Cem Karaman

Recep ÇevikSeyhan Gülhan

Duygu Dökmecier

Bora Tanyel
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Moderatörlüğünü Prof. Dr. Mehmet Tanyaş’ın yaptığı Soğuk Zincir Lojistiği oturumuna 
MLP CARE Tedarik Zinciri Direktörü Dr. Mustafa Işık, UCB Pharma Türkiye, Ortadoğu, 

Afrika Kıdemli Tedarik Zinciri Direktörü Dr. Emre Göllü ve McDonald’s Türkiye Tedarik Zinciri 
Direktörü Sertaç Hamza konuşmacı olarak katıldı. 

H
astanecilik ve sağlık sektörü 
açısından lojistik maliyetlerin 
çok kritik olduğunu belirten 
MLP CARE Tedarik Zinciri 

Direktörü Dr. Mustafa Işık, “Satış 
eğilimleri içerisinde baktığımızda 
özellikle de ilaç sektöründe nakliye, 
depolama, idari ve stok maliyetlerinin 
yüzde 10’lara kadar ulaştığını 
görmekteyiz ki bunlar lojistik 
maliyetler açısından ciddi yönetilmesi 
gereken hususlardır” dedi. Sağlıkta 
lojistik süreçlerin; tıbbi malzeme ve 
parçaların tedariği lojistiği, ilaç lojistiği, 
tıbbi atık lojistiği, ambulans lojistiği, 
taşeron hizmetler lojistiği, kan ürünleri 
lojistiği ve soğuk zincir lojistiği olarak 
alt dallara ayrıldığını anlatan Işık, 
sağlık sektörü açısından soğuk zincirin 
önemine vurgu yaparak, “Sadece aşılar 
değil, Kızılay tarafından verilen kanlar, 
onkoloji ilaçları, tüp bebek ilaçları ve 
aşıları soğuk zincir içinde taşınması 
gereken ürünler. Aşılar protein ve 
likit karbonhidrat içerdiği için soğuk 
zincirdeki en küçük bir problem 
yapılarının bozulmasına ve ciddi mali 
zararlara yol açabiliyor” diye konuştu.  

Biyoteknolojik olarak tanımlanan 

yüksek maliyetli ilaçların soğuk zincir 
lojistiğine tabi ürünler olup çoğun-
lukla da 2 ila 8 derece arasındaki 
sıcaklıklarda taşınması gerektiğine 
dikkat çeken UCB Pharma Türkiye, 
Ortadoğu, Afrika Kıdemli Tedarik 
Zinciri Direktörü Dr. Emre Göllü, 
“İlaçların teslim noktalarına ulaştırıl-
ması firmaların sorumluluğundadır. 
Burada da ecza depoları karşımıza 
çıkıyor. Çünkü ülkemizde yönetme-
likler, firmaların satışı sadece ecza 
depolarına yapmasına izin veriyor. 
Doğrudan eczaneye, farklı bir ku-
ruluşa ya da doğrudan şahsa satış 
yapmak kanunen yasak. Dolayısıyla 
ecza depolarından sonra eczane, has-
tane ve ilacın hastaya intikalinin çok 
iyi kontrol edilmesi gerekiyor. Ancak 
şu anda bu sistem ülkemizde mevcut 
değil, lakin bir süre sonra yürürlüğe 
girecek” dedi. Türkiye’de gıda dağıtı-
mı konusuna uygun çok iyi işleyen bir 
soğuk zincir alt yapısı olduğunu, ne 
var ki aynı durumun ilaç lojistiği için 
söz konusu olmadığını vurgulayan 
Göllü, bu konu üzerinde çalışmalar 
yapılmasının elzem olduğunu dile 
getirdi. 

McDonald’s Türkiye Tedarik 
Zinciri Direktörü Sertaç Hamza da, 
lojistik süreçleri hakkında şu bil-
gileri verdi: “McDonald’s Türkiye 
olarak ülke genelinde 3 depomuz 
mevcut. Bu depolardan yurt içine 
ürün sevkiyatı yapıyoruz. Tedarik 
zincirini tedarikçilerimizden itibaren 
başlayan süreçlerle kontrol ediyoruz. 
Örneğin patates gibi özel ürünleri-
mizde tarladan başlayarak süreci 
izliyoruz. Restoranlarımıza giden 
ürünler, lojistik partnerimiz olan 
Havi Lojistik’in araçlarıyla da 3 fark-
lı sıcaklık rejimiyle taşınıyor. Lojistik 
merkezimizde restoranlara sipariş 
sistemiyle siparişleri topluyor ve be-
lirli zaman aralıklarında restoranlara 
sevkiyatları yapılıyor. Araçlarımızın 
hepsinde bulunan dataloggerlarla 
ürünlerimizi yüzde 100 izleyebiliyo-
ruz. Bir yerde bozulma olduğunda 
bunun nereden kaynaklı olduğunu 
kolaylıkla tespit edebiliyoruz. Res-
toran mal kabulü esnasında birkaç 
üründe soğuk hava ölçümü yaptı-
ğında herhangi bir sıcaklık değişimi-
ne rastladığında, datalogger kayıtları 
incelenerek sorun anlaşılabiliyor.”  

Soğuk Zincir Lojistiği Oturumu

İLAÇ SEKTÖRÜ GIDA DAĞITIMINDAKİ İLERLEMEYİ SAĞLIKTA DA BEKLİYOR

Dr. Emre Göllü Dr. Mustafa Işık Sertaç HamzaProf. Dr. Mehmet Tanyaş
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Batu Logistics Genel Müdürü Efe Göktuna’nın moderatörlüğünde gerçekleştirilen Tekstil ve Hazır 
Giyim Lojistiği oturumu LC Waikiki Lojistik Süreçlerden Sorumlu Genel Müdür Mehmet Sait 

Baykara, SBS Tekstil Dış Ticaret ve Lojistik Müdürü Yasin Kayhan ve Colin’s Dağıtım Merkezi ve 
Depolar Grup Müdürü Hasan Uçkun konuşmacı olarak katılımıyla yapıldı.

L
C Waikiki Lojistik Süreçlerden 
Sorumlu Genel Müdür 
Mehmet Sait Baykara, lojistik 
maliyetlerin şirketler için 

çok büyük yer kapladığını açıkladı. 
Lojistik operasyonlarda müşteri odaklı 
yaklaşım, rekabet ve hizmet kalitesinin 
belirleyici faktörler olduğunu 
vurgulayan Baykara, “Yaptığınız 
projelerde müşterileri ön planda 
tutuyorsanız sisteminiz de otomatik 
olarak bu yönde çözümler üretiyor. 
Lojistik süreçlerimizde rekabet 
ve etkin bir maliyet yönetimi çok 
önemli. Çünkü faaliyet gösterdiğimiz 
pazarlarda rekabet geçmiş yıllara göre 
çok keskinleşti. Rekabet Amerika ve 
Avrupa gibi doymuş pazarlardan 
gelişmiş pazarlara doğru kayıyor. 
Lojistik faaliyetlerimizde fark yaratan 
üçüncü faktör de sunmuş olduğumuz 
hizmetin kalitesi. Bir mağazacılık 
ekibinin derdini anlamadan yani 
sahada olmadan herhangi bir lojistik 
çalışanımızın başarılı olması ve fark 
yaratması mümkün değildir” diye 
konuştu.

Colin’s Dağıtım Merkezi ve Depolar 
Grup Müdürü Hasan Uçkun, yeşil lojis-
tik kapsamında yaptıkları çalışmalarla 
ilgili olarak bilgiler verdi. Uçkun, “Doğa-
yı korumak adına yaptığımız en önemli 
şey üreticilerimizi disipline etmektir. 
Örneğin aldığımız kolilerin ve sarf mal-
zemelerinin fiyatları pandemiden bu 
yana devamlı artıyor. Bu kalemlerde har-
camalarımızı azaltıyoruz. Bütün hazır 
giyim sektöründeki firmaların yapmış 
olduğu gibi cross docking sevkiyatlarını 
artırıyoruz. Bu yolla yüzde 40 oranında 
kağıt ve karton tasarrufu yapabiliyoruz. 
2024 yılına yönelik güneş panelleri pro-
jemiz var. Kendi dağıtım merkezimizin 
enerjisini güneş enerjisinden sağlamayı 
hedefliyoruz. Doğayı korumak adına uy-
gun maliyetlerle ve işimizi aksatmayacak 
şekilde pek çok projeyi gündemimizde 
tutuyoruz” dedi. 

SBS Tekstil Dış Ticaret ve Lojistik 
Müdürü Yasin Kayhan, tekstil ve hazır 
giyim lojistiğinde yaşadıkları en önemli 
sorunlardan ikisinin çözüm odaklı ile-
tişimsizlik ve Orta Asya lojistiğinde geç 
kalınması durumu olduğunu belirterek 

şunları söyledi: “Ne yazık ki aynı 
sektörde birden çok paydaşın aynı 
masa etrafında sorunları tartışama-
mak gibi bir alışkanlığımız var. 3 yıl 
önce katıldığım Ekonomi ve Lojistik 
Zirvesi’nde yapmış olduğum ko-
nuşmada, Avrupa odaklı lojistiğe 
alternatif olarak Orta Asya lojistiğine 
dikkat çekmiştim. Rusya ve Ukray-
na arasındaki savaştan dolayı Orta 
Koridor’un önemi ortaya çıktı fakat 
bizler bu durum fark edildikten 
sonra harekete geçiyoruz. Halbuki 
reel sektör bazı durumları önden gö-
rerek değerlendirme şansına sahip. 
Ancak sektörde her bileşen kendi 
sorununu kendi başına çözmeye 
çalışıyor. Örneğin ihracatçı firmala-
rın da işin içinde olacağı projelerin 
üretilmesinin son derece fayda sağ-
layacağını düşünüyorum. Orta Asya 
lojistiğini kaçırırsak yakın gelecekte 
ithalattan ötürü çok büyük sorunlar 
yaşayacağız ki zaten sektörde bunu 
görüyoruz. Uzak Doğulu bazı firma-
lar ülkemizdeki yerli lojistik firmala-
rını satın almaya başladı bile.”  

Tekstil ve Hazır Giyim Lojistiği

TEKSTİL SEKTÖRÜ GLOBAL REKABETTE LOJİSTİK GÜCÜNE GÜVENİYOR

Yasin Kayhan

Efe Göktuna
Hasan Uçkun

Mehmet Sait Baykara
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Batu Logistics İş Geliştirme Direktörü Tarık Cansız’ın moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
Proje & Ağır Yük ve Enerji Lojistiği oturumu ENERCON Orta Asya, Orta Doğu ve Afrika 

(CAMEA) Bölge Lojistik Müdürü Gurur Türkeri,  MaireTecnimont Türkiye Shipping & 
Logistics Manager Yasin Korkmaz ve Karadeniz Holding Tedarik Zinciri Direktörü 

Filiz Şahin Sarıdoğan’ın konuşmacı olarak katılımıyla yapıldı.

1
984 yılından bugüne rüzgar 
enerjisi sektöründe faaliyet 
gösteren ENERCON, son 2 yılda 
gerçekleştirdiği yeni organizasyon 

yapılanmasıyla dünya üzerinde faaliyet 
gösterdiği ve göstermek istediği 
bölgeleri ayırdı. ENERCON Orta 
Asya, Orta Doğu ve Afrika (CAMEA) 
Bölge Lojistik Müdürü Gurur Türkeri, 
söz konusu yeni organizasyon 
yapılanmasıyla birlikte lojistik süreçlerin 
ENERCON Global Lojistik adı altında 
ayrı bir şirket tarafından yönetilmeye 
başladığını anlattı. ENERCON’un lojistik 
operasyonlarında rakiplerine göre daha 
yoğun çalıştığını kaydeden Türkeri, bu 
süreçlerin şirketin bünyesinde yer alan 
araçlarla gerçekleştirildiğini ifade etti.      

MaireTecnimont Türkiye Shipping 
& Logistics Manager Yasin Korkmaz, 
EPC projelerde lojistik ve tedarik zinciri 
yönetimi konusunda şu bilgileri paylaş-
tı: “Gübre, enerji ve kimya tesislerinin 

dizayn edilmesi, tüm satın almalarının 
yapılıp, inşa edilip, çalışır halde teslim 
edilmesi işine EPC projeler denilmek-
tedir. Bu üçayaklı devasa projelerde, 
lojistik ve tedarik zinciri yönetiminde 
tam bir uzmanlık ve titizlikle hareket 
edilmesi gerekmektedir. Keza EPC 
projelerde yönetilen emtianın ve ris-
kin değerleri milyar dolarla telaffuz 
edilmektedir. Ülkemizde bu alanda 
istihdam, bilgi ve tecrübe açığı vardır, 
genel olarak standart tedarik zinciriyle 
de karıştırılmaktadır. EPC projelerin 
lojistik akışlarında, birçok paydaş yer 
almaktadır, bunlar devletler, bakan-
lıklar, proje sahibi firmalar, EPC ana 
yüklenicisi, alt yükleniciler, üreticiler, 
alt üreticiler, danışmanlar, bankalar, 
exim, sigorta, denetleyiciler, hizmet 
sağlayıcılar, çevre/sosyal sorumluluk 
kuruluşları gibi birçok dinamik aynı 
döngüde yer almaktadır.” 

Karadeniz Holding Tedarik Zinciri 

Direktörü Filiz Şahin Sarıdoğan, 
proje ve ağır yük taşımacılığı alanın-
da yaptıkları çalışmalarla ilgili olarak 
şunları söyledi: “Enerji sektöründe 
faaliyet gösteren bir firma olarak 365 
gün boyunca 7/24 üretim yapmak 
zorundasınız. Söz konusu ülkeyle 
yapmış olduğunuz sözleşmeye göre 
kapasiteniz ne ise onu temin etmek 
durumundasınız. Bu çerçevede çok 
küçük bir zarf ya da büyük bir ekip-
man da proje taşımacılığı kapsamına 
giriyor. Bulunduğumuz ülkeler 
genellikle alt yapı bakımından zayıf, 
imkanların kısıtlı olduğu yerler. Do-
layısıyla çok iyi planlama yapmamız 
gerekiyor. Bazı ülkelerde küçük bir 
konteynerı taşıyacak bir tekne bul-
mak bizim için büyük mesele olabili-
yor. Mesela Mozampik’te enerji hattı 
direklerini projenin aciliyeti sebebiyle 
uçakla taşıdık ve montajını ise kirala-
dığımız helikopterle yaptık.”

Proje & Ağır Yük ve Enerji Lojistiği

PROJE LOJİSTİĞİNDE BAŞARI İYİ PLANLAMAYLA GELİYOR

Filiz Şahin Sarıdoğan

Yasin KorkmazGurur Türkeri

Tarık Cansız
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Moderatörlüğünü Batu Logistics İş Geliştirme Direktörü Tarık Cansız’ın yaptığı Karsan 
Tedarik Zinciri Direktörü Özgür Doğan, Ford Otosan Lojistik Ağı Tasarım Lideri 

Dr. Ömer Üner ve MTN Plastik Tedarik Zinciri Müdürü Dr. Ali Öztürk‘ın konuşmacı 
olarak katıldığı oturumda Otomotiv ve Yan Sanayi Lojistiği tartışıldı. 

T
oplu taşımacılık sektörüne 
yönelik 6 metreden 18 
metreye kadar elektrikli araç 
üretimi ve tüm kategorilerde 

elektrikli akü üretimi ve ihracatı 
yaptıklarını belirten Karsan Tedarik 
Zinciri Direktörü Özgür Doğan, 
kontratlı müşterilere seri üretimle 
destek verdiklerini açıkladı. 
Tedarik zincirinde dijital döşümün 
günümüzde çok önem kazandığına 
dikkat çeken Doğan, “Dijital 
dönüşümle ilgili en temel soru 
‘Dijitalleşmeyle ben nereye ulaşmak 
istiyorum?’ olarak karşımıza çıkıyor. 
Dijital dönüşümle birlikte otomotiv 
sektöründe üretim yapan şirketler 
kesintiye uğramayan, 7/24 çalışan, 
herhangi bir sorun çıkarmayan, 
devamlı bilgi aktarımının sağlandığı 
ve sürdürülebilir bir tedarik 
zinciri operasyonunu mümkün 
kılmak istiyorlar. Ürünün ilk 
çıktığı tedarikçiden son müşteriye 
kadar uzanan süreçte yaşanan 
problemlerin tespiti dijital 
dönüşüm araçlarına geçmeden önce 
mutlaka belirlenmelidir. Sorunun 
belirlenmesinden sonra dijital araç 

seçimi önem kazanıyor. Malzemenin 
kabul edilmesi ve indirilmesi, depolama 
vb. lojistik süreçlerdeki emek yoğun 
faaliyetlerde dijital dönüşüm araçları 
kullanılabiliyor” dedi. 

Covid-19 pandemisi ve ABD-Çin 
arasındaki rekabet sebebiyle otomotiv 
sektöründe son 3-4 yıllık süreçte başta 
çip olmak üzere malzeme tedariğinde 
önemli sorunlar yaşandığını anlatan 
Ford Otosan Lojistik Ağı Tasarım Lideri 
Dr. Ömer Üner, “Çip krizi etkisini azalttı 
ancak şu anda bitmiş ürün lojistiğinde 
ciddi sıkıntılar etkisini artırarak devam 
ediyor. Özellikle de bitmiş ürünlerin araç 
taşıyan gemilerle taşınmasında büyük 
bir kriz söz konusu. Dünya genelinde 
bu taşımacılıkta kullanılan yaklaşık 750 
gemi var. Bu gemiler, Çin’in Avrupa araç 
pazarındaki payını artırmasıyla birlikte 
uzun mesafe katetmesi ve emisyon sa-
lınımı yaptıkları gerekçesiyle hızlarının 
limitlendirilmesi sebebiyle yetersiz hale 
geldi. Bu durum limanlarda yoğunlukla-
ra ve araçlarda sürücü krizine yol açıyor. 
Dolayısıyla araç lojistiği konusunda 
yaşadığımız bu sorunu aşabilmemiz için 
önümüzdeki dönemde ciddi planlama 
yapmamız gerekiyor. Ford Otosan ola-

rak otonom araçlar üzerinde bazı 
çalışmalar yapıyoruz. Bunların sektö-
rü bir miktar rahatlatacağını düşünü-
yoruz” ifadelerini kullandı.        

MTN Plastik olarak yaklaşık 40 
yıldır kalıp ve otomotiv yan sanayi-
sine enjeksiyon çözümleri üretimi 
yaptıklarını açıklayan firmanın Te-
darik Zinciri Müdürü Dr. Ali Öztürk 
üretim ve lojistik alanda gerçekleştir-
dikleri yeniliklerle ilgili olarak, “Üre-
timin yüzde 63’ünü otomotiv, geri 
kalanını ise beyaz eşya, havacılık ve 
medikal sektöre yönelik gerçekleştiri-
yoruz. Otomotiv sektörü teknolojiyle 
çok uyumlu çalışan bir sektör olduğu 
için alt tedarikçilerin de bu sürece 
aynı şekilde karşılık veriyor olması 
gerekiyor. Dolayısıyla lojistik, Ar-Ge 
ve üretim eş değer ilerliyor. Endüstri 
4.0 bizim de odaklandığımız bir 
konu ancak yetişmiş personel sıkıntı-
sı çekiyoruz. Bunu ise otonomlaşarak 
yani üretim sürecimizi robotlara 
entegre ederek insansız, yapay ze-
kalı otonom taşıyıcılar, istifleyiciler, 
adresleme gibi konularda çalışmalar 
başlatarak çözmeyi hedefliyoruz” 
şeklinde açıklamalarda bulundu.   

Otomotiv ve Yan Sanayi Lojistiği

OTOMOTİV SEKTÖRÜNÜN LOJİSTİK GÜNDEMİNDE DİJİTALLEŞME VAR

Tarık Cansız Dr. Ömer Üner Dr. Ali Öztürk Özgür Doğan
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Prof. Dr. Sinan Alçın’ın moderatörlüğünde gerçekleştirilen E-Ticaret Lojistiği 
oturumu HepsiJET Genel Müdürü Atilla Alver, Boyner Lojistik Genel Müdür 

Yardımcısı Anıl Haşimoğlu ve Türk Hava Yolları Kargo Satış Müdürü 
(İstanbul) Ozan Belge’nin konuşmacı olarak katılımıyla yapıldı.

H
epsiJET Genel Müdürü 
Atilla Alver, e-ticaretin 
son 6-7 yıllık süreçte hızla 
geliştiğini, pandemiyle bu 

ivmenin katlanarak ticaret içindeki 
payını büyüttüğünü açıkladı. Günlük 
iş ve ticaret hayatında yüzde 18’lerde 
seyreden e-ticaretin kampanya 
dönemlerinde yüzde 20’lerin üzerine 
çıktığını ifade eden Alver, “E-ticareti 
deneyimlememiş çok sayıda insan vardı. 
Pandemiyle birlikte zorunluluktan 
dolayı e-ticaretle tanışan tüketiciler 
esasında bunun büyük bir kolaylık 
olduğunu fark etti. Özellikle e-ticarette 
zaman öne çıkan başlıklardan biri oldu. 
Bu sürecin devam edeceğini, insanların 
‘kesinlikle internet sitelerinden almam’ 
dedikleri birçok ürünü e-ticaret 
aracılığıyla satın alacakları bir dünyaya 
doğru gidiyoruz. Bu dönemde işin 
lojistik ayağının ne kadar değerli 
olduğunu yaşayarak öğrendik. Özellikle 
pandemi döneminde müşteriye 
teslimatlarda bazı sorunlar yaşandı. 
Aslında bu süreçte yaşananlara çözüm 
olması amacıyla HepsiJET kuruldu. 
Bütün dağıtım organizasyonunu 
esnaf kurye modeli üzerine kuran bir 

yapıyla ortaya çıktık. Büyük bir riskti 
ama dönüp geriye baktığımızda çok 
başarılı olduğumuzu söyleyebilirim. 
3 bin taşımacımız faaliyet gösteriyor 
ve bunların organizasyonunu gelişmiş 
teknolojik alt yapıyla sağlıyoruz” diye 
konuştu.         

Boyner Lojistik Genel Müdür Yar-
dımcısı Anıl Haşimoğlu, perakende 
sektöründe anlayışın değiştiğini belirte-
rek, müşterilerin artık fiyata değil, fir-
maların sürdürülebilirlik konusundaki 
yaklaşımlarına bakarak hareket ettikle-
rini açıkladı. Boyner olarak Türkiye’deki 
en önemli çok katmanlı mağazacılık 
operasyonlarından birini yönettiklerini 
kaydeden Haşimoğlu, “Marka olarak 
iki satış kanalımız ve hızlı teslimat satış 
kanalımız bulunuyor. Sattığımız ürün 
çeşitliliğimize baktığımızda private 
label dediğimiz kendi üretimimiz olan 
ürünlerimizden daha fazla çeşidi mar-
kalı ürünler oluşturuyor. Etkin stok 
yönetimimiz kapsamında ürünlerimizi 
satılabilir kılmak adına mağaza ve de-
polardaki stoklarımızı e-ticaret satışına 
açmış durumdayız. Tıpkı depolarda 
olduğu gibi tüm mağazalarımızdan 
ürünleri toplama, paketleme ve müş-

teriye ulaştırma kabiliyetine sahibiz. 
Burada en önemli konu doğru plan-
lamayı yaparak ürün hareketliliğini 
minimum seviyelerde tutmaktır” 
şeklinde konuştu.     

Türk Hava Yolları Kargo Satış Mü-
dürü (İstanbul) Ozan Belge, daha ucuz 
kargo taşımacılığı ve insansız hava 
araçlarıyla kargo taşımacılığı konu-
sunda şu bilgileri paylaştı: “İnsansız 
hava yoluyla taşıma yeni bir gelişme 
değil, yaklaşık 15 yıllık bir geçmişi var. 
Daha önce zeplinlerle kargo taşımacı-
lığı gündeme gelmişti ancak zeplinin 
tonajı ve aldığı mesafe bu iş için uygu-
lanabilir özelliklerde değil. Geleceğe 
yönelik bazı projeler var. Mesela taşı-
ma modüllerinde daha çok insansız 
depolama üzerinde duruluyor. Bunun 
akla daha uygun olduğunu ve çalışıla-
bilir olabileceğini söylemek mümkün. 
Günümüzde drone ile taşıma konu-
sunda bazı denemeler yapılıyor. İşin 
gerçeğine bakacak olursak dünyada 
hiçbir devlet kendi topraklarında aynı 
anda teslimat yapacak binlerce dro-
nenun hareket etmesine izin vermez. 
Lakin ulaşılması daha zor olan kırsal 
alanlar için bu model kullanılabilir.” 

E-Ticaret Lojistiği

E-TİCARETTE HIZLI DAĞITIM VE SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK ÖNE ÇIKIYOR

Prof. Dr. Sinan AlçınOzan BelgeAnıl HaşimoğluAtilla Alver
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7. YILIN LOJİSTİKTE
8. Ekonomi ve Lojistik Zirvesi kapsamında 
gerçekleştirdiği 7. Yılın Lojistikte Başarı 

Ödülleri sahiplerini buldu. 
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BAŞARI ÖDÜLLERİ 
16 kategoride lojistik ve reel sektörlerin yönetici 

ve şirketleri ödüllerini Sheraton Grand Ataşehir’de 
gerçekleştirilen Ödü Töreni’nde aldı. 
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1 2Turgut Erkeskin Taner Ankara

3 Ayşem Ulusoy

Aykut Aygüven Mehmethan 
Yallagöz

Devran 
Darman

4 Ahmet Kaya

5 Onur Küçükakdere

Horoz Lojistik

Lima Logistics

Hepsiburada - HepsiJET

Mete 
Tirman
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1-Yaşam Boyu Lojistik Ödülü
Turgut Erkeskin - FIATA Kıdemli 

Başkan Yardımcısı ve Genel 

Transport CEO’su

2-Yılın Lojistik Şirketi 
Batu Logistics

Taner Ankara, Batu Logistics

Yönetim kurulu Başkanı

3-Yılın Lojistiğe Katkı Ödülü
Ayşem Ulusoy  

UTİKAD Yönetim Kurulu Başkanı

4-Yılın Sınırları 
Aşan Lojistik Ödülü 
Turkish Cargo 

Ahmet Kaya - Türk Hava Yolları 

Kargo Satış Başkan Yardımcısı 

(Türkiye)

5-Yılın Sivil Toplum 
Kurumu Ödülü
Demiryolu Taşımacılığı Derneği 

(DTD) 

6-Yılın Sürdürülebilir 
Lojistik Ödülü
Lima Logistics (Lima Green) 

Lima Logistics Kurucu ve Yönetim 

Kurulu Üyeleri Cenker Ural, 

Vedat Çelik, Sinan Türel,

Hamdi Bülbüldere

7-Yılın Lojistik Projesi Ödülü
Horoz Lojistik (E -Depo)

Aykut Aygüven - Horoz Lojistik İcra 

Kurulu Başkan Yardımcısı

8-Yılın Lojistik Çözümleri 
Şirketi Ödülü 
HepsiJET (HepsiJET XL) 

Mehmethan Yallagöz  

Hepsiburada Operasyon

Grup Başkanı 

Devrim Derman - HepsiJET Kıdemli 

Operasyon Müdürü
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9 10

13

15 16

11

14

Filiz Şahin Sarıdoğan

Burak Büyükgünay

Dr. Mustafa Işık Orhan Taşdemir  

Gökşen Töre Sancak Anıl Haşimoğlu  
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Zeynep 
sevim

Betül 
Elibol

9-Yılın Lojistikte 
İnovasyon Ödülü
Hubtic 

Burak Büyükgünay  

Hubtic Operasyon Direktörü

10-Yılın Lojistik Teknolojileri 
Şirketi Ödülü
Berrmak 

Zeynep Sevim  

Proje Tasarım Mühendisi  

Betül Elibol - Kurumsal İletişim ve 

Pazarlama Sorumlusu

11-Enerji Sektöründe 
Yılın Lojistik Yöneticisi 
Filiz Şahin Sarıdoğan - Karadeniz 

Holding Tedarik Zinciri Direktörü

12-Tekstil Sektöründe 
Yılın Lojistik Yöneticisi 
Mehmet Sait Baykara  

LC Waikiki Lojistik Süreçlerinden 

Sorumlu Genel Müdür ve 

Yönetim Kurulu Üyesi

13-Otomotiv Sektöründe 
Yılın Lojistik Yöneticisi 
Gökşen Töre Sancak  

Ford Otosan Malzeme 

Planlama ve Lojistik Lideri

14-Perakende Sektöründe 
Yılın Lojistik Yöneticisi 
Anıl Haşimoğlu  

Boyner Mağazacılık Lojistik 

Genel Müdür Yardımcısı

15- Sağlık Sektöründe Yılın 
Lojistik Yöneticisi
Dr. Mustafa Işık  

MLP Care 

Tedarik Zinciri Direktörü

16- E-Ticarette Yılın Lojistik 
Yöneticisi 
Orhan Taşdemir  

Evidea Tedarik Zinciri Direktörü

12 Mehmet Sait Baykara
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S
ürücü konforu ve güvenliğine 
odaklanan Renault Trucks, ağır 
ticari segment için sunduğu Rena-
ult Trucks T, T High, C ve K model-

lerine önemli yenilikleri uyguladı. Konfor ve 
ergonomiyi birleştirmek üzere kabin içi dona-
nımlarını optimize etmenin yanı sıra yol gü-
venliğini artırmak için kamyon ve çekicilerini 
gelişmiş sürücü destek teknolojileriyle donat-
tı. Bu özellikler, tam elektrikli Renault Trucks 
E-Tech T&C modellerinde de sunulacak. 

Araçlarını kesintisiz olarak geliştirme 
taahhüdü ile Renault Trucks, sürücülere daha 
güvenli, daha işlevsel ve konforlu bir çalışma 
ortamı sunuyor. Renault Trucks bu taahhüdü 
ile T, T High, C ve K modellerini yeni güven-
lik özellikleriyle donatırken hem direksiyonda 
hem de molalarda daha fazla konfor için 
kabin donanımlarını yeniden tasarlıyor. Bu 
yeni teknolojiler, Renault Trucks E-Tech T ve C 
modellerinde de bulunacak. 

OPTİMİZE EDİLMİŞ SÜRÜŞ VE 
KABİN İÇİ KONFORU

Kabindeki donanım, sürücülere daha 
keyifli bir ortam sağlamak için optimize edi-
lerek; ergonomi, araç içi konfor ve verimlilik 
bir araya getirildi. 12 inçlik ayarlanabilir ana 
dijital ekrana sahip gösterge paneli, uygula-
malara hızlı erişim için Android Automobile 
arayüzüne sahip çok fonksiyonlu ikincil bir 
dokunmatik ekranla tamamlandı. Sürücüler, 
ana ekran ve ikincil ekran işlevleriyle telefon 
görüşmelerini ve müzik kontrollerini en 
güvenli şekilde çalıştırmak için direksiyon 
simidi üzerindeki kumandaları kullanabiliyor.   
Sürüşü kolaylaştırmak için ekranda navigas-
yon yardımcıları ve kamera görüntüleri de 
gösteriliyor. Araçlara ayrıca telefon şarj cihazı 
girişi takılabiliyor.

Optimum sürüş konforu için direksiyon 
deri ile kaplanabilirken, Renault Trucks T, T 
High, C ve K modellerinin koltukları kumaş 
ve/veya deri, klasik veya kompakt, kömür 
grisi veya siyah ile ön paneli ise kırmızı renkte 
özelleştirilebiliyor. Renault Trucks E-Tech T ve 
C elektrikli modelleri de belirgin bir mavi ve 
kırmızı renge sahip bulunuyor.

Renault Trucks T, T High, C, K ile Renault 
Trucks E-Tech T ve C modellerinde üç yönde 
ayarlanabilen bir direksiyon kolonu bulunu-

yor. Bu, sürücülerin vücut şekillerine ve tabii ki 
kişisel tercihlerine göre kendilerine en uygun 
sürüş pozisyonunu seçebilmelerini sağlıyor. 
Direksiyon kolonu, direksiyon simidinin hem 
konumunu hem de eğimini ayarlayan tek 
ayakla çalıştırılan bir düğme kullanılarak ayar-
lanabiliyor. Direksiyon simidindeki iki el ile 
ayarlama ve anında kilitleme sayesinde hassa-
siyet ve güvenlik garanti altına alınıyor. 

GELİŞMİŞ SÜRÜCÜ DESTEK 
TEKNOLOJİSİ

2024 model Renault Trucks ağır ticari seg-
ment araçlar, sürücülerin, yüklerinin ve diğer 
yol kullanıcılarının güvenliğini sağlamak üzere 
en gelişmiş sürücü destek teknolojisine ve en 
etkili acil fren sistemlerine sahip.

Renault Trucks, sürücünün görüş alanını 
artıran aracın her yerine radarlar ve kame-
ralar yerleştirdi. Bu donanımlar, sürücülerin 
güvenliğinin sağlanmasına, manevraların 
kolaylaştırılmasına ve kaza riskinin azaltılma-
sına yardımcı oluyor. Opsiyonel olarak, treyler 
bağlantısı sırasında aracın çevresini, yükünü 
veya beşinci tekerleği izlemek için beş adede 
kadar kamera eklenebiliyor.

Sürücüler, kamyon ve treylerdeki lastik 
basınç seviyeleri hakkında otomatik olarak 
bilgilendiriliyor ve olağandışı herhangi bir 
durumunda uyarılıyor. Böylece aşırı yakıt 
tüketimi veya lastik patlama riskleri önleni-
yor. Araçlarda ayrıca hız sınırını algılayan ve 
bu sınırı aşan sürücüleri uyaran kameralı hız 
uyarı sistemi (ISA) bulunuyor. Bu sayede ise 
kaza ve ceza alma riskleri önleniyor.

Maksimum güvenlik için Renault Trucks 
T, T High, C ve K, emniyet kemeri ön ger-
gisiyle birlikte bir sürücü hava yastığıyla 
donatılabiliyor (Renault Trucks E-Tech T ve C 
modellerinde standarttır).

Son olarak, yakıt tüketimini ve dolayısıy-
la CO2 emisyonlarını azaltmak için araçlarda 
Harita Tabanlı Optivision sistemi mevcut. 
Optivision, topografik verileri yol bilgisayarı-
na aktarıyor ve sürücünün yol boyunca vites 
değiştirme aralıklarını optimize ediyor.

Optifleet filo yönetimi yazılımının Check 
ve Map modülleri, sürüş şeklini kontrol ve 
optimize etmek, yolculukları daha da verimli 
bir şekilde planlamak için dahil ediliyor. Bu 
işlev, Renault Trucks E-Tech T ve C’de stan-
dart olarak mevcut bulunuyor.

EN LT T C S
sürücü destek teknolojileriyle daha konforlu ve güvenli
Renault Trucks, kabin içi donanımlarını optimize ederken, yol güvenliğini artırmak için 

kamyon ve çekicilerini gelişmiş sürücü destek teknolojileriyle donattı.kamyon ve çekicilerini gelişmiş sürücü destek teknolojileriyle kamyon ve çekicilerini gelişmiş sürücü destek teknolojileriyle donattı.donattı.
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F
ord, yeni nesil elektrikli binek araçlarını 
üretecek olan yüksek teknolojili üretim 
tesisi Köln Elektrikli Araç Merkezi’ni 
açtı. Ford, ilk olarak 1930 yılında ku-

rulan tarihi fabrikasını, Almanya’nın imalat 
sektöründeki nitelikli işgücüne ve otomotiv 
üretiminin Avrupa’daki geleceğine verilmiş 
büyük bir güven oyu anlamına gelen 2 milyar 
dolarlık yatırım ile dönüştürdü. Yüksek ve-
rimlilik amacıyla tasarlanan, yıllık 250.000’den 
fazla elektrikli araç üretme kapasitesine sahip, 
125 hektar üzerine kurulu tesis; yeni bir üretim 
hattı, pil montaj hattı, son teknoloji araçlar ve 
otomasyon sistemleri ile donatıldı.  Mustang 
Mach-E, E-Transit ve F-150 Lightning’in başarı-
larının ardından Ford’un kısa süre önce tanıttığı 
dördüncü elektrikli aracı Explorer, markanın 
Köln’de üreteceği ilk elektrikli aracı olacak ve 
bunu elektrikli bir spor crossover izleyecek.

 Köln Elektrikli Araç Merkezi, Ford’un küre-
sel çapta açtığı ilk karbon nötr üretim tesisi ola-
rak şirketin 2035 yılına kadar Avrupa’daki tüm 
tesis, lojistik operasyonları ve doğrudan teda-
rikçi ayak izinde karbon nötr taahhüdünü des-
tekleyecek. “Köln Elektrikli Araç Merkezi’nin 
açılması Avrupa’da yeni nesil temiz üretim ve 
elektrikli araçların başlangıcı” diyen Ford “Exe-
cutive Chair” Bill Ford, “Bu tesis, tüm sektörde-
ki en verimli ve çevreye en duyarlı tesislerden 
biri olacak. Çocuklarımıza ve torunlarımıza sıfır 
emisyonlu bir gelecek hazırlamak için çalışmak-
tan heyecan duyuyorum” diye ekledi.

FORD İÇİN AVRUPA’DA 
YENİ BİR DÖNEM

 Köln Elektrikli Araç Merkezi’nin hizmete 
girmesi, 1930’dan bu yana Avrupa otomotiv 
endüstrisinin kalbinde yer alan Ford Köln fab-
rikasının köklü tarihinde yeni bir dönem anla-

mına geliyor. Burada üretilen ikonik araçlar 
arasında Ford Model A, Taunus, Capri, 
Granada ve Fiesta yer alıyor. 

90 yılı aşkın sürede 18 milyondan fazla 
otomobil üreten Köln’deki fabrika, Ford’un 
dünya çapındaki en verimli tesislerinden 
biri olarak nesiller boyunca milyonlarca 
Avrupalıya hareket özgürlüğü sağlamasıyla 
biliniyor. 

 “Köln Elektrikli Araç Merkezi, Ford için 
Avrupa’da yeni bir dönemin başlangıcına 
işaret ediyor,” diyen Ford Model e Avrupa 
Genel Müdürü Martin Sander, “Müşterileri-
mizin sıfır emisyonlu mobilite talebini kar-
şılayan, tamamen bağlantılı, yazılım tanımlı 
araçlar üretmek için gelişmiş teknolojileri 
kullanarak otomobil üretimini bir kez daha 
yeniden tanımlıyoruz.” 

 Karbon nötr oluşuyla fark yaratan Köln 
Elektrikli Araç Merkezi’nin, elektrikli araç 
üretimine geçişte otomotiv sektörünün önde 
gelen vitrinlerinden biri olduğunu söyleyen 
Sander, sözlerini şöyle tamamladı: “Tesisler 
ve süreçler mühendislerimiz tarafından 
verimliliği en üst düzeye çıkarmak ve çev-
resel etkiyi en aza indirmek üzere tasarlandı 
ve Ford’un Avrupa’da karbon nötr olmasına 
yardımcı olurken küresel karbon nötr planı-
mızı da destekliyor.”

Köln Elektrikli Araç Merkezi’nin teme-
linde makineleri, araçları ve çalışanları birbi-
rine bağlayan dijital alandaki gelişmeler yer 
alıyor. Kendi kendine öğrenen makinelerin, 
otonom taşıma sistemlerinin ve büyük veri 
yönetiminin gerçek zamanlı olarak uygulan-
ması, üretim süreçlerinin verimliliğini artır-
manın ve zaman içinde daha iyi hale gelerek 
yüksek kaliteyi güvence altına almanın 
ayrılmaz bir parçasını oluşturuyor.

Ford ayrıca insan mükemmelliğinin 
yerini almak değil, onu desteklemek için bir 
adım daha ileri gidiyor. Yeni bilişsel ve birlikte 
çalışmaya uygun robotlar ile artırılmış gerçek-
lik çözümleri çalışanları desteklerken gerçek 
zamanlı deneyim paylaşımı için verimliliği ve 
diğer fabrikalarla veri alışverişini artırıyor.

 DAHA İYİYE GİDEN YOL PLANINI 
GERÇEĞE DÖNÜŞTÜRÜYOR

 Ford, karbon nötrlüğe ulaşmak için yeni 
süreçler, makineler ve teknolojilerin devreye 
alınmasıyla tesisteki enerji kullanımını ve 
emisyonları azaltıyor. Tesisi çalıştırmak için 
gereken tüm elektrik ve doğal gaz da karbon 
nötr yüzde 100 yenilenebilir enerji kaynakla-
rından sağlanıyor. Üretim tesisinin yarattığı 
emisyonlar yerel enerji tedarikçisi tarafından 
Ford adına telafi edileceğinden, tesisin ısıtıl-
masında ve süreçlerde kullanılacak ısı da kar-
bon nötr oluyor. Harici bir enerji santrali ve 
atık yakma tesisi tarafından üretilen ısı, Ford’a 
özel bir buhar şebekesi üzerinden iletiliyor.

 Yerel enerji sağlayıcısı, bu ısı dağıtımı için 
işletme emisyonlarını 2026 yılında yaklaşık 
yüzde 60 oranında azaltmayı, 2035 yılına 
kadar da bu emisyonları tamamen ortadan 
kaldırmayı planlıyor. Ford Köln Elektrikli 
Araç Merkezi tam olarak faaliyete geçtiğinde 
bağımsız olarak karbon nötr sertifikasına 
sahip olacak. Bu bağımsız sertifika düzenli 
olarak denetlenecek ve kalan emisyonlar yük-
sek kaliteli karbon dengeleme programları ile 
telafi edilecek.

Ford Köln Elektrikli Araç Merkezi’ndeki 
teknolojik güncellemeye, biyolojik çeşitliliğin 
ve mevcut fabrika yeşil alanının ekolojik den-
gesinin iyileştirilmesi de eşlik ediyor. Alınan 
önlemler arasında yeni uzun ömürlü bitki ör-
tüsünün yerleştirilmesi, ekolojik açıdan zayıf 
çim alanların yabani çimlere dönüştürülmesi 
ve böcek, yarasa ve kuş habitatları oluşturul-
ması yer alıyor.

FORD, ilk karbon nötr üretim tesisini açtı 
Ford’un ‘Daha İyiye Giden 
Yol’ (Road To Better) 
vizyonunda önemli bir 
kilometre taşı olan ve 
küresel çaptaki ilk karbon 
nötr araç üretim tesisi 
unvanına sahip Köln 
Elektrikli Araç Merkezi açıldı.



T
raton Grup CEO’su, Yönetim Kurulu 
üyesi ve Scania CEO’su Christian 
Levin’in ardından Scania Satış 
Operasyonları Başkan Yardımcısı 

Caroline Gustaffson’un Türkiye’ye ziyaret 
gerçekleşti. Doğuş Otomotiv Scania yetkili-
leri ile görüşmeler gerçekleştiren Gustaffson, 
İstanbul’dan sonra öncelikle Bursa Koçaslan 
Scania Yetkili Satıcı ve Servisi sonrasında ise 
İzmir’e giderek Scania Yetkili Satıcı ve Servisi 
Ankara Ağır Vasıta tesislerini ziyaret ederek 
yetkililerden bilgi aldı. Caroline Gustaffson’un 
İzmir ziyaretine Doğuş Otomotiv Scania Genel 
Müdürü Tolga Senyücel ile Scania Liaison 
Office Türkiye Yönetici Direktörü Per Stümer 
de eşlik etti. 

Scania Satış Operasyonları Başkan 
Yardımcısı Caroline Gustaffson, 100’den 
fazla ülkede faaliyetlerini sürdürdüklerini 
belirterek “Türkiye pazarını da yakından 
takip ediyoruz. Türkiye bizim için çok önemli 
bir pazar. Doğuş Otomotiv ile sürekli iletişim 
halindeyiz ve iş birliğimizi daha ileri bir 
noktaya taşıyabileceğimizi düşünerek 2016 
yılında Türkiye’de bir irtibat ofisi kurduk. 
Önümüzdeki dönemlerde de iş birliğimize 
devam edeceğiz. Scania, dünya lideri bir 
taşımacılık çözümleri sağlayıcısı. Satış ve servis 
ağımız ile, müşterilerimize en yakın stratejik 
noktalarda yer almaktayız” şeklinde konuştu.

‘SÜRDÜRÜLEBİLİR TAŞIMACILIK 
HEDEFİMİZE ODAKLANDIK’

Caroline Gustaffson, Scania için öncelikle 
hedeflerinin her zaman sürdürülebilir 
taşımacılık olduğunu söylerken şöyle devam 
etti: “2022 yılı itibariyle birçok sektörde de 
yaşanan yarı iletken ham madde sorunu 
ile karşılaştık. 2023 yılını da etkileyen 
tedarik problemine başka hammaddeler de 
eklendi. Bu tedarik probleminin Türkiye 

pazarını da etkilediğini biliyoruz. Tüm bu 
olumsuzluklara rağmen 2023 yılının ilk 
çeyreğine baktığımızda 2022 yılına oranla 
ciddi bir büyüme olduğunu görmekteyiz. 
Avrupa’da da 2023 yılı ilk çeyrekte araç 
teslimatları yüzde 36 arttı. Scania olarak 
üretim problemlerinin üzerine odaklanarak 
2023 yılındaki üretimi istediğimiz seviyelere 
çekebildik. Bununla beraber bir süre önce 
Scania olarak yeni modelimiz SUPER’i 
pazara sunduk.  Bir süredir SUPER 
modelimiz ile beraber mevcut aracın üretimi 
de devam ediyor. Diğer üreticilerden 
farklı olarak aynı anda iki farklı modelin 
üretimi, 2 farklı hammadde tedariğini de 
yönetmek, üretim sistemi üzerinde baskıyı 
da beraberinde getirdi. Tüm bu zorlayıcı 
koşullara rağmen çok daha stabil bir şekilde 
üretimimize devam ediyoruz” 

Scania Liaison Office Türkiye Yönetici 
Direktörü Per Stümer ise 2016 yılından bu 
yana Türkiye’de çalıştığını belirterek “Doğuş 
Otomotiv ile çok uzun zamandır stratejik 
partner olarak çalışıyoruz. Scania ve Doğuş 
Otomotiv olarak stratejik ortaklığımızı ileriye 

götürebilecek konular üzerinde çalışıyoruz. 
Bu konuların en önemli maddelerinden bir 
tanesi de müşteri memnuniyeti. Sadece satışta 
değil, aynı şekilde satış sonrasında da müşteri 
memnuniyetine odaklanıyoruz. Geçtiğimiz 
yıllarda müşteri memnuniyetinin ciddi oranda 
arttığını gördük. Scania, özellikle değer üreten 
bir marka olarak her zaman kaliteli araç 
üretmek üzerine odaklanıyor. Ancak müşterinin 
ve aynı şekilde yetkili satıcı ve servislerin de 
memnun olması gerekiyor. Bütün amacımız 
lojistik sektöründeki tüm tarafların Scania iş 
birliğinden memnun bir şekilde ayrılması” dedi. 

PAZAR YÜZDE 66 ARTTI
Doğuş Otomotiv Scania Satış Müdürü 

Bayazıt Canbulat ise 2023 Ocak – Mayıs 
döneminde toplam pazarın yüzde 66 arttığını 
belirterek “Talepler hala devam ediyor. Bu yıl 
sonunda toplam pazarın 30 bin adedi geçeceğini 
öngörüyoruz. Scania’ya baktığımızda pazar 
payımız şu anda yüzde 9-10’lar civarında. 
Scania, ithal pazar birincisi olarak yoluna 
devam ediyor” şekilnde değerlendirdi.

SC N  üst yönetiminden Türkiye’ye ziyaret 
Türkiye’yi ziyaret eden Scania Satış Operasyonları Başkan Yardımcısı Caroline 

Gustaffson “Türkiye bizim için çok önemli bir pazar. Önümüzdeki dönemlerde de 
Doğuş Otomotiv ile iş birliğimize devam edeceğiz” dedi. 

SCANIA’NIN 13 LITRELIK YENI MOTORUNA ÖDÜL
Scania tarafından üretilen yeni 13 litrelik sıralı motor, 
endüstriyel ve otomotiv uygulamalarındaki motorlara 
odaklanan uzman yayın Powertrain Dergisi tarafından 
“Yılın Dizeli” ödülüne layık görüldü. Yeni motora ödülün, 
müşteri için büyük değer sağladığı ve aynı zamanda 
biyodizel karışımları ve Hidrojenle İşlenmiş Bitkisel Yağ 
(HVO) ile uyumlu sürdürülebilir bir seçim olma özellikleri 
nedeniyle verildiği kaydedildi. 

Yeni motorun geliştirilme aşamalarında ön planda 
tutulan yakıt verimliliği ve performans, aynı zamanda 
endüstriyel motor uygulamalarındaki sürdürülebilirliğe 
de katkı sağladığı ifade edildi. 

Scania’nın 2022 Ekim ayından tanıtılan 13 litrelik mo-
toru, daha fazla tork, daha fazla güç ve yüzde 50’ye ka-
dar daha uzun temel motor ömrü ile Scania’nın şimdiye 
kadarki en verimli motoru olarak değerlendiriliyor.
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MAN

V
olkan Group, büyüme hedefleri doğrultusunda yeni 
araç yatırımında ödüllü MAN çekicilerini tercih etti. Yurt 
içinde ve yurt dışında; petrol, lojistik, gıda, madencilik 
ve medikal sektörlerinde başarıyla faaliyetlerini sürdü-

ren Volkan Group; bu kapsamda filosunu 21 adet ‘2021 Yılın 
Kamyonu’ ödüllü MAN TGX çekici ile güçlendirdi. 

Teslimat töreninde konuşan Volkan Group Yönetim Kurulu 
Başkanı Bilal Çeker, MAN ile çalışmaktan memnun olduklarını 
belirterek, şunları söyledi: “Volkan Group olarak, hizmet ve ürün 
kalitesiyle tüketicinin ilk tercihi olma hedefiyle çıktığımız yolda, 
bugün Türkiye merkezli uluslararası petrol satışı ve nakliyesi ya-
pan şirket konumunda bulunuyoruz. Faaliyet gösterdiğimiz tüm 
alanlarda daima yenilikçi ve yaratıcı ekip çalışması ile müşterileri-
mizin ihtiyaçlarını en üst seviyede karşılamaya çalışıyoruz. Hedef-
lerimize yürürken de bizi daha ileriye taşıyacak, bize güç katacak 
güvenilir çözüm ortakları ile çalışmaya gayret ediyoruz. MAN 
markası da ağır ticari araç sektöründe başarısıyla fark yaratmış 
küresel bir marka. Dolayısıyla hem araç hem de hizmet kalitesine 
güveniyoruz. O yüzden de araç yatırımımızda MAN’ın ödüllü 
çekicilerini tercih ettik.”

MAN Kamyon Satış Direktörü Serkan Sara ise, MAN’ın araç 
ve hizmet kalitesi ile firmaların güvenilir çözüm ortağı olduğunu 
ifade ederek, şunları kaydetti: “Volkan Group gerek faaliyet alanı 
çeşitliliği gerekse de bu alanlarda ortaya koyduğu başarılı hiz-
met anlayışı ile fark yaratmış ülkemizin önemli gruplarından bir 
tanesidir. Onların büyüme hedeflerine yürürken, MAN’ın araç ve 
hizmet kalitesine güven duymaları bizler için ayrı bir mutluluktur. 
MAN olarak, tüm müşterilerimiz ile ilişkilerimizi güven temelinde 
yürütüyoruz. Araç satmanın yanında; sattığımız aracın arkasında 
duruyor, araç sattığımız işletmelerimizi ‘Yaşam Boyu İş Ortağı’ 
olarak görüyoruz. Müşterilerimiz ile geliştirdiğimiz uzun soluklu 
iş birliklerimizin temelinde de bu yaklaşımımız yatıyor. Karşılıklı 
güven üzerine inşa edilen bu yaklaşım, bizi ağır ticari araç sek-
töründe rakiplerimizden farklı kılmasının yanında, aynı zamanda 
işletmeler için de önemli bir tercih sebebi yapıyor. Bugün ise, 
uzun yıllardır birlikte çalıştığımız Volkan Group ile iş birliğimize 
yeni bir halka daha eklemekten çok mutluyuz. Yeni IToY 2021- 
Yılın Kamyonu ödülü sahibi MAN TGX çekicilerimizin kendilerine 
hayırlı olmasını diliyorum.”

Volkan Group filosu 
21 MAN TGX ile güçlendi

ABC Lojistik filosundaki Tırsan 
markalı araç sayısı 750’ye çıktı 

T
ırsan, Kayserinin öncü lojistik firmalarından ABC 
Lojistik’e 311 adet Tırsan Tenteli Perdeli Maxima 
Plus teslim etti. Teslimat töreninde açıklamada 
bulunan Tırsan Treyler Yönetim Kurulu Başkanı 

Çetin Nuhoğlu, ilk kurulduğu günden bugüne Tırsan 
ürünlerini kullanan ABC Lojistik üçüncü jenerasyonun işin 
başında olmasından duyduğu memnuniyeti dile getirdi. 
Nuhoğlu, “ABC Lojistik, bizim 1984 yılından bu yana 
çalıştığımız bir firma. Bugün, 2023 yılı için anlaşmasını 
yaptığımız 311 adetlik araçların teslimatını gerçekleştiriyo-
ruz. Bu teslimatla birlikte ABC’ye toplamda 750 adet araç 
teslim etmiş oluyoruz. Her zaman söylediğim gibi, treyler 
seçimi firmaların kaderlerini belirleyecek kadar önemlidir.  
Bundan dolayı özellikle altını çizerek belirtmek isterim ki 
Tırsan ailesi olarak, 46 yıldır bizler yatırım aracı üretiyor 
ve müşterilerimize lojistik sektörünün her alanında katma 
değer sağlıyoruz. Bunun yanı sıra, her zaman olduğu gibi 
satış sonrası tüm süreçlerde de müşterilerimizin her koşul-
da yanında oluyor ve olmaya da devam ediyoruz. Çetin 
Nuhoğlu, sözlerine şu şekilde devam etti, 2023 yılında 
da ABC Lojistik’in filo yatırımında her zaman olduğu gibi 
yine Tırsan’ı tercih etmesinden büyük memnuniyet duyu-
yor ve başarılı iş birliğimizin uzun yıllar devam edeceğine 
tüm samimiyetimle inanıyorum” dedi. 

Gerçekleştirilen törende yaptıkları yatırımı değerlen-
diren ABC Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Ergun Bilen, 
“ABC Lojistik olarak, Tırsan ile uzun yıllardır devam eden 
başarılı ve güçlü iş birliğimizden dolayı çok memnunuz. 
Firma olarak önceliğimiz, hizmet verdiğimiz müşterilerimi-
zin başarılı olmalarına yardımcı olmak, ticaret süreçlerini 
verimli hale getirebileceğimiz yaratıcı çözümler ortaya 
koymak ve her alanda avantajlı olmalarını sağlamaktır. 
Bundan dolayı, treyler yatırımlarımızda her zaman tek 
tercihimiz Tırsan oldu. Bunun yanı sıra, Tırsan ürünlerinin 
kalitesine ve verimliliğine vurgu yapan Bilen, Firmamız 
özellikle demiryolu ve denizyolu taşımacılığı yapmaktadır. 
Yeni alımını yapmış olduğumuz intermodal taşımacılığa 
uygun Tırsan Tenteli Perdeli Maxima Plus araçlar ile fi-
lomuzu daha da güçlendirerek hem zamandan hem de 
maliyetten tasarruf sağlayacağız” dedi.

TIRSAN

TARAÇLAR
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Marubeni’den ABC’ye 301 Volvo FH

IVECO’dan 
Tanöz Nakliyat’a 
40 araçlık teslimat

D
ünyanın lider yatırım şirketlerin-
den Japonya merkezli Marubeni 
Corporation’a bağlı olarak her biri 
alanının öncüsü olan birçok global 

markanın Türkiye distribütörlüğünü sürdüren 
Marubeni Dağıtım ve Servis A.Ş., ağır hizmet 
taşımacılığındaki markası Volvo Trucks’ın 301 
Adet Volvo FH model çekicisini Kapadokya’da 
gerçekleşen bir törenle ABC Lojistik’e teslim etti. 

Törende konuşan Marubeni Dağıtım ve 
Servis A.Ş. Genel Müdürü Eşref Zeka, ABC 
Lojistik ile kurulan iş birliğinden duyduğu mem-
nuniyeti dile getirdi. “İş ortaklarımızın bizi lojistik 
sektöründe öne geçmek için tercih ettiklerini 
biliyoruz. Bu sebeple Marubeni Dağıtım ve 
Servis A.Ş. olarak iş ortaklarımızı sektörlerinde 
bir adım ileriye taşımak için hizmet kalitemizi 
sürekli geliştiriyoruz” diyen Eşref Zeka, gerçek-
leştirdikleri teslimatın aslında bir sonuç değil bir 
başlangıç olduğunun altını çizdi. 

Volvo Trucks Uluslararası Kıdemli Başkan 
Yardımcısı Per-Erik Lindström de, güvenlik ve 
çevre duyarlılığı ile yaklaşık 130 ülkede faali-
yet gösterdiklerini belirtti. Lindström “Volvo 
Trucks için müşterinin her şeyin merkezinde 
yer aldığını ve Volvo Trucks’ın başarısının 
müşterilerinin başarısı olduğuna inandığını 
söyledi. Lindström, “Volvo Trucks ile Marube-
ni Dağıtım ve Servis A.Ş.’nin 6 yıldır bu pazar-
da büyük bir uyum yaratarak üstün müşteri 
memnuniyeti ve dolayısıyla müşteri sadakati 
sağladığına inanıyoruz’’ dedi. 

Marubeni Dağıtım ve Servis A.Ş. Kamyon 
Satış ve Satış Sonrası Hizmetler Direktörü 
Kıvanç Kızılkaya ise, “Bugün teslimatını 
gerçekleştirdiğimiz araçların finansmanını 
Volvo Finansal Hizmetler sağladı. Volvo Fi-
nansal Hizmetler, Volvo Group ve Marubeni 
Corporation’un Türkiye stratejileri doğrultu-
sunda, iş ortaklarımızın ihtiyaçlarına uygun 

esnek kredi çözümleri sunmaya devam edecek” 
dedi. Tüm Türkiye’de yetkili servis ağlarını geniş-
leterek sektördeki güçlerini gün geçtikçe arttır-
dıklarını belirten Kıvanç Kızılkaya, Volvo Trucks 
olarak gelecek dönemde ağır vasıta sektörün-
den daha hızlı büyümeyi ve pazar paylarını daha 
da artırmayı hedeflediklerini sözlerine ekledi.

ABC Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Ergun 
Bilen oldu. Ergun Bilen de, “Filomuzu Volvo 
Trucks ile genişletmek bize güven veriyor. Volvo 
Trucks markasının gücü ile Marubeni Dağıtım 
ve Servis A.Ş. güvencesi bu tercihimizdeki en 
büyük etken olmuştur. Finansman konusunda 
bizlere çözüm sunan ve araçlarımızın finansma-
nını sağlayan Volvo Finansal Hizmetler’e sizlerin 
huzurunda tekrar teşekkür etmek istiyorum” 
diyerek sürdürdü. Bilen, Volvo Trucks ve Ma-
rubeni Dağıtım ve Servis A.Ş. ile başlattıkları iş 
birliğinin lojistik sektörü ve tüm iş ortakları için 
hayırlı olmasını dileyerek sözlerini sonlandırdı.

TARAÇLAR
İCARİ
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IVECO

A
ğır ticari araç pazarında hafiften 
ağır ticari araçlara kadar geniş 
ürün gamıyla faaliyet gösteren 
IVECO, Tanöz Nakliyat’a bakım 

kontratlı olarak sattığı araçları törenle teslim 
etti. 13 Haziran 2023 tarihinde IVECO’nun 
İstanbul’daki genel merkezinde 
düzenlenen törende 25 adet IVECO 
S-Way çekici ve 15 adet Daily olarak 
toplam 40 araç teslim edildi. Dü-
zenlene törene başta IVECO Türkiye 
Genel Müdürü Hakkı Işınak ve Tanöz 
Nakliyat Sahibi Serdar Tan olmak 
üzere iki şirket yöneticileriyle birlikte 
satışı gerçekleştiren IVECO Türkiye 
yetkili satıcısı IVECO Otomotiv yöne-
ticileri de de törene katıldı. 

Törende kısa bir konuşma yapan IVECO 
Türkiye Genel Müdürü Hakkı Işınak, Tanöz 
Nakliyat’ın kendileri için önemli bir iş ortağı 
olmalarının yanı sıra iyi bir referans olduğunu 
da söyledi. Her ürün grubundan araç satışı 
yaptıklarını ve Tanöz’ün kendilerinden ilk 

defa bakım onarım kontratı aldıklarını kay-
deden Işınak, oluşan bu güven ve iş birliğinin 
kendileri için çok değerli olduğunu vurguladı. 
Konuşmasında IVECO ile uzun bir süredir 
çalıştıklarını kaydeden Tanöz Nakliyat Sahibi 
Serdar Tan ise Iveco ile har anlamda iş birliği 

yaptıklarını vurgulayarak bu uyumun 
devam etmesi durumunda başka 
bir ticari araç markası ile çalışmak 
istemediklerini belirtti. Madencilik 
faaliyetleri için IVECO T-Way araç 
talebi olduğunu sözlerin ekleyen Tan, 
teslim aldıkları çekicileri uluslararası 
taşımacılık operasyonlarında kullana-
caklarını Daily’leri ise yurtiçi ve da-
ğıtım hizmetleri için kullanacaklarını 
açıkladı. 
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B
risa, Tırsan Treyler ile uzun 
soluklu iş birliğine devam 
ediyor. İki şirket arasında 
yapılan yeni anlaşma 

kapsamında Brisa’nın Bridgestone markalı 
lastikleri Tırsan’ın lowbed ve platform tipi 
treyler ürünlerinde de kullanılacak.

I GESTONE lastikleriT S N’ın treylerlerini taşıyacak

da değil, hizmet bakımında da filo şirketle-
rinin çözün ortağı konumunda olduklarını 
söyleyen Ertan San, “Bu grubun en önemli 
modellerinden olan Goodyear Efficient-
Grip Cargo 2 deseni lastiklerimize özel 
sunduğumuz Goodyear Lastik Sigortası 
hizmetimiz de bunlardan biri. Lastikte 
oluşan yıpranma, yırtılma ve yarılma ha-
sarlarını veya tamiri mümkün olmayan 
balon yapmış ve kopma, yolunma, pullan-
ma sebebiyle kullanılmaz duruma gelmiş 
lastikleri güvence altında alan hizmetimiz 
sayesinde filo şirketlerinin hareketliliğine 
de önemli katkı sağlıyoruz” dedi.

 Hafif ticari araç pazarının önümüzdeki 

on yıl boyunca büyümeye devam edeceği-
ne inandıklarını söyleyen Goodyear Av-
rupa Pazarlama Direktörü Sonia Leneveu, 
“Bu nedenle Goodyear bu özel segment 
için özel teknolojilerle yenilikler yapmaya 
devam ediyor. Filolar, güvenilirlik ve da-
yanıklılık sunan birinci sınıf lastikler kul-
lanarak arıza sürelerini azaltarak maliyet 
tasarrufu sağlayabilir. Özellikle Goodyear 
Vector 4Seasons Cargo’daki dört mevsim 
çözümümüz, Avrupa’nın birçok bölgesin-
deki filoların tüm yıl boyunca koşullar için 
doğru lastiğe sahip olduklarından emin 
olabilecekleri anlamına geliyor” dedi.

G
oodyear, hafif ticari araç 
pazarına uygun yeni Cargo 
ürün yelpazesiyle, filo 
verimliliğine katkı sunmayı 

hedefliyor. Şirket, 2023 yılı boyunca 
Goodyear EfficientGrip Cargo 2, Goodyear 
Vector 4Seasons Cargo ve Goodyear 
UltraGrip Cargo olmak üzere toplam 24 
yeni ebat lastiği satışa sunmayı planlıyor.

LCV premium lastik pazarının 2028 yı-
lına kadar Avrupa’da yüzde 4,2 oranında1 
büyümesinin beklendiğini söyleyen Go-
odyear Tüketici Lastikleri Direktörü Ertan 
San “Bu da birinci sınıf ürün ve çözümlerle 
verimliliği artırmak için yeni fırsatları 
beraberinde getirecektir. Yeni Cargo ürün 
yelpazesi, Goodyear’ın iddiasını daha 
da artıyor. Yaz, dört mevsim ve kış lastiği 
pazarlarında müşterilerimizin taleplerini 
karşılamaya devam ederek, mevsimler 
arasında yüzde 89’a varan kapsama alanı 
sunmayı hedefliyoruz. Bu da Goodyear’ın 
LCV lastik portföyünü pazardaki en ek-
siksiz portföylerden biri haline getiriyor.” 
dedi. Türkiye’de de bu pazarın büyüme 
trendinde olduğunu gördüklerini söyleyen 
Ertan San, “Premium LCV lastik pazarının, 
yeni model girişleriyle birlikte, önümüz-
deki yıllarda daha gelişeceği açık. Bizim, 
pazardaki talepleri karşılama noktasında 
gerekli hazırlığımız tamam” diye konuştu.

Goodyear olarak sadece ürün anlamın-

GOO E ’dan hafif ticari araçlara özel Cargo serisi

Brisa ile Türkiye treyler sektörünün 
pazar lideri Tırsan’ın uzun yıllara daya-
nan iş birliği, anlaşma kapsamında dahil 
edilen yeni ürünlerle genişlemeye devam 
ediyor. Bu iş birliği kapsamında, özel Ar-
Ge, tasarım ve üretim çalışmalarıyla ortaya 
çıkardığı yeni nesil lastikler ile sektörde 

fark yaratan Bridgestone’un, R179 ve 
R-Trailer 001 ürünleri Tırsan’ın low-
bed ve platform tipi treyler ürünlerin-
de yerini alıyor.

Bridgestone bu ürünlerinde sun-
duğu, yırtılmaları önleyen gelişmiş ve 
güçlendirilmiş sırt ve rib tasarımı ile 
kullanıcılarına düzensiz aşınmadan 
uzak, sorunsuz ve uzun bir kullanım 
ömrü sunuyor. Kendi teknoloji, tasa-
rım ve uygulamaları ile Türkiye’nin 
öncüsü olmanın yanı sıra, Avrupa’da 
en geniş ürün gamına sahip treyler 
üreticisi olan Tırsan, Bridgestone 
ürünleri ile müşteri memnuniyetini 
üst seviyede tutmayı hedefliyor.

Brisa, treyler üreticileri ve son 
kullanıcı ihtiyaçlarını gözeterek 
ürettiği Bridgestone lastikler ile başta 
Tırsan olmak üzere tüm pazarın 
ihtiyaçlarını karşılamak ve pazardaki 
lider pozisyonunu sağlamlaştırma 
konusunda emin adımlarla ilerliyor.
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PROGRAM LAUNCH

Win new business and help save the planet
WCAworld’s eco program is designed to help our members positively impact the environment
and boost their business opportunities. This innovative program allows our members to identify 
partners who have full carbon emissions measuring capabilities and work together to win new 
business from shippers and producers committed to sustainability. By recognizing their
environmental commitment, our members can attract more environmentally conscious
customers and grow their businesses while saving the planet!
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